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Π
ιο βαριά είδηση επιστροφής σε ένα επικίνδυνο μέλλον δεν θα μπορούσε να βγάλει το διεθνές ρεπορτάζ από
τα γεννητούρια της ΑUKUS, του στρατηγικού πολιτικο-στρατιωτικού συμφώνου που συνήψαν υπό άκρα μυ-
στικότητα οι κυβερνήσεις της Αυστραλίας, του Ηνωμένου Βασιλείου και των Ηνωμένων Πολιτειών. 

Όποιος παρακολούθησε από τα διεθνή ΜΜΕ τις ανακοινώσεις που έκαναν σε live τηλε-συνέντευξη Τύπου το α-
πόγευμα της Τετάρτης (μεσάνυχτα για την Ελλάδα) ο πρόεδρος των ΗΠΑ, Τζο Μπάιντεν, ο πρωθυπουργός της
Βρετανίας, Μπόρις Τζόνσον, και ο πρωθυπουργός της Αυστραλίας, Σκοτ Μόρισον, άκουσε λίγα αλλά (πρέπει να)
κατάλαβε πολύ περισσότερα. Προσπερνώντας τους πολιτικάντικους ευφημισμούς ότι «το Ηνωμένο Βασίλειο, η Αυ-

στραλία και οι ΗΠΑ θα συνδεθούν ακόμη στενότερα, γεγονός
που αντικατοπτρίζει το επίπεδο εμπιστοσύνης μεταξύ μας και
το βάθος της φιλίας μας», και παρά το ότι το όνομα της Κίνας
δεν ξέφυγε από το έρκος των οδόντων των τριών ηγετών,
είναι ξεκάθαρο ότι για τη νεοσυσταθείσα τρόικα η χώρα
του «κίτρινου δράκου» αποτελεί την «ταχέως αναπτυσσόμενη
απειλή» στην ευρύτερη περιοχή μεταξύ Ινδικού και Ειρη-
νικού ωκεανού. Ως εκ τούτου, η επιρροή της Κίνας πρέπει
να κοντύνει, αν όχι να εξαλειφθεί, ώστε όπως συνομολο-
γείται από τους εμπνευστές της AUKUS να προασπιστούν
τα κοινά συμφέροντα ΗΠΑ, Βρετανίας και Αυστραλίας.

Δεν χωρά αμφιβολία ότι η Κίνα έχει γιγαντωθεί σε όλα
τα επίπεδα, οικονομικό, πολιτικό, ακόμη και στρατιωτι-
κό, όπου εκτός του ότι ανήκει στην οκτάδα των χωρών
που διαθέτουν πυρηνικό οπλοστάσιο, έχει την ευχέρεια
να διοχετεύει τεράστια κονδύλια στην έρευνα και αξιοποί-
ηση προηγμένων στρατιωτικών τεχνολογιών και και-

νούργιων οπλικών συστημάτων. Με τον φόβο των παραπάνω, η AUKUS θα «τρέξει» μία πολυεπίπεδη συνεργασία
των μελών της στο πλαίσιο της οποίας ΗΠΑ, Βρετανία και Αυστραλία θα μοιράζονται προηγμένες τεχνολογίες (βλ.
κβαντοτεχνολογίες, τεχνητή νοημοσύνη κ.λπ.), ενώ η γεωγραφικά πιο κοντινή «γειτόνισσα» της Κίνας, η Αυστραλία,
θα εντάξει στον στόλο της υποβρύχια πυρηνικής πρόωσης, παραδοτέα από ΗΠΑ και Βρετανία.

Έχοντας ένα τέτοιο καρφί στο μαλακό υπογάστριό της, η ερώτηση είναι πώς θα αντιδράσει η Κίνα. Προς το παρόν
φωνάζοντας, είναι η απάντηση, με το Πεκίνο να κατηγορεί Ουάσινγκτον, Λονδίνο και Καμπέρα για ψυχροπολεμική
νοοτροπία και για χρήση πυρηνικών για γεωπολιτικούς σκοπούς. Όσο για την αναρώτηση που ακολουθεί, αυτή α-
φορά το πώς η AUKUS θα κλιμακώσει από ’δώ και πέρα το σφίξιμο της μέγγενης στην Κίνα. 

Υπάρχει όμως και μία διαπίστωση που καλά θα κάνει η Ελλάδα να τη λάβει σοβαρά υπόψη. Ότι δηλαδή ανέκαθεν
στο γεωπολιτικό πόκερ οι συμμαχίες καθορίζονταν βάσει συμφερόντων –πρωτίστως οικονομικών– και όχι βάσει η-
θικών φραγμών ή διεθνούς δικαίου. Ας δει, για παράδειγμα, η Ελλάδα ότι μία υπογραφείσα το 2016 συμφωνία ύ-
ψους 31 δισ. ευρώ ανάμεσα στη Γαλλία και την Αυστραλία για προμήθεια υποβρυχίων της δεύτερης από την πρώτη
ουσιαστικά καταλήγει στον κάλαθο των αχρήστων. Κι όσο και να φωνάζει τώρα ο Γάλλος ΥΠ.ΕΞ., ότι η χώρα του δέ-
χτηκε «πισώπλατη μαχαιριά», ή να κατηγορεί η Γαλλίδα υπουργός Άμυνας την Ουάσινγκτον ότι οι γεωπολιτικοί χει-
ρισμοί της δείχνουν «ξεκάθαρα τον τρόπο που οι ΗΠΑ αντιμετωπίζουν τους συμμάχους τους», η Ιστορία δεν ξεγράφεται. 

Ας κρατήσει, λοιπόν, η Αθήνα στον σκληρό δίσκο της αυτό το τζάμπα… φροντιστήριο. Όλο και κάπου θα φανεί
χρήσιμο στις διεθνείς σχέσεις της, στα Ελληνοτουρκικά και το Κυπριακό, αλλά και ενόψει Οκτωβρίου που θα υπο-
γραφεί στην Ουάσινγκτον η πενταετής συμφωνία αμοιβαίας αμυντικής συνεργασίας Ελλάδας - ΗΠΑ. Ποτέ δεν ξέρεις
τι (σου) ξημερώνει στον κόσμο του νέου Ψυχρού Πολέμου…

Ο νέος ψυχρός 
πόλεμος και 
το δωρεάν 
φροντιστήριο 
για την Ελλάδα 

Η δική μας
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1 Ιανουάριος 2018: Τίθεται υπό κα-
θεστώς προστασίας μαρτύρων ο επονομα-
ζόμενος «Μάξιμος Σαράφης».

1 Φεβρουάριος 2018: Η Ε. Τουλου-
πάκη, αφού είχε λάβει 9 αποσπασματικές
καταθέσεις του μάρτυρα «Κελέση», 4 απο-
σπασματικές καταθέσεις του μάρτυρα «Α-
ναστασίου» και 7 αποσπασματικές κατα-
θέσεις του μάρτυρα «Σαράφη», παρέδωσε
τη δικογραφία στην κα Δημητρίου προ-
κειμένου να διαβιβαστεί στη Βουλή με βά-
ση τον νόμο Περί ευθύνης υπουργών, κα-
θώς κατά αυτή είχαν αποκαλυφθεί α-
δικήματα τελεσθέντα από πολιτικά
πρόσωπα.

Παράλληλα, τον Φεβρουάριο του
2018 κατατίθενται μηνύσεις σε βάρος των
προστατευόμενων μαρτύρων, της Ε. Του-
λουπάκη, των Χ. Ντζούρα και Σ. Μανώ-
λη και κάθε άλλου αυτουργού και συνερ-
γού αυτών από τους Αντώνη Σαμαρά,
Δημήτριο Αβραμόπουλο και Ευάγγελο
Βενιζέλο.

Κατόπιν ψηφοφορίας, η Βουλή ανακοί-
νωσε ότι γίνεται δεκτή η πρόταση της Ει-
δικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη
διενέργεια Προκαταρκτικής Εξέτασης που
κατέθεσαν ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ για τους δύο
πρώην πρωθυπουργούς, Αντώνη Σαμα-
ρά και Παναγιώτη Πικραμμένο, καθώς
και για τους οκτώ πρώην υπουργούς Γιάν-
νη Στουρνάρα, Ευάγγελο Βενιζέλο, Δη-
μήτρη Αβραμόπουλο, Ανδρέα Λοβέρ-
δο, Ανδρέα Λυκουρέντζο, Μάριο Σαλ-
μά, Άδωνι Γεωργιάδη και Γιώργο Κου-
τρουμάνη. 

Από το σημείο αυτό και μετά ξεκινά
το ξεφούσκωμα του «μεγαλύτερου σκαν-

δάλου από συστάσεως του ελληνικού κρά-
τους», όπως το είχε χαρακτηρίσει ο
πρώην αναπληρωτής υπουργός Δικαι-
οσύνης, Δ. Παπαγγελόπουλος, και
πλέον καταλήγει σε ένα φιάσκο μεγα-
τόνων. 

1 Απρίλιος 2018: Η κοινοβουλευτι-
κή επιτροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης α-
ποφάσισε ότι η Βουλή είναι αναρμόδια να
προχωρήσει σε τυχόν διώξεις για την υ-
πόθεση Novartis και επαναδιαβίβασε τη
δικογραφία στην Εισαγγελία Διαφθοράς.

1Απρίλιος 2019: Αρχειοθετούνται οι
δικογραφίες που έχουν σχηματιστεί σε βά-
ρος των Παναγιώτη Πικραμμένου, Ευ-
άγγελου Βενιζέλου, Γιώργου Κουτρου-
μάνη και Ανδρέα Λυκουρέντζου.

1 Ιούνιος 2019: Ανασύρονται οι μη-
νύσεις των Αντώνη Σαμαρά, Ευάγγελου
Βενιζέλου και Δημήτρη Αβραμόπουλου
κατά των προστατευόμενων μαρτύρων, της
Ε. Τουλουπάκη και των επίκουρων ει-
σαγγελέων και παντός άλλου αυτουργού ή
συνεργού αυτών.

1 Ιούλιος 2019: Αρχειοθετείται η δι-
κογραφία που έχει σχηματιστεί σε βάρος
του Μάριου Σαλμά.

1 Αύγουστος 2019: Αρχειοθετείται η
δικογραφία που είχε σχηματιστεί σε βάρος
του Αντώνη Σαμαρά και του Γιάννη
Στουρνάρα.

Μέχρι σήμερα, υπό διερεύνηση βρί-
σκονται ακόμα οι δικογραφίες που έ-
χουν σχηματιστεί σε βάρος του Δ. Α-
βραμόπουλου και Α. Γεωργιάδη, ενώ
έχει ασκηθεί ποινική δίωξη σε βάρος
του Α. Λοβέρδου και η ανάκριση ακό-
μα εκκρεμεί.

1 Σεπτέμβριος 2019: η ΝΔ ζητά από
τη Βουλή τη σύσταση ειδικής κοινοβου-
λευτικής επιτροπής για τη διενέργεια Προ-
καταρκτικής Εξέτασης για τον πρώην ανα-
πληρωτή υπουργό Δικαιοσύνης, Δημήτρη
Παπαγγελόπουλο, για τον ρόλο του στην
υπόθεση Novartis. Η πρόταση της ΝΔ ε-
γκρίθηκε στις αρχές Οκτωβρίου και ακο-
λούθως συστάθηκε επιτροπή Προκαταρ-
κτικής Εξέτασης.

1 Ιούνιος 2019: Παραγγέλλεται διε-
νέργεια ποινικής Προκαταρκτικής Εξέτα-
σης επί των μηνύσεων που είχαν ασκήσει
οι Α. Σαμαράς, Ευ. Βενιζέλος, και Δ. Α-
βραμόπουλος σε βάρος των Ε. Τουλου-
πάκη, Χ. Ντζούρα και Σ. Μανώλη και
κάθε άλλο ενεχόμενο πρόσωπο (ηθικό αυ-
τουργό, συναυτουργό ή συμμέτοχο). Στις
μηνύσεις αυτές συσχετίστηκε και η μήνυση
που κατέθεσε τον Σεπτέμβριο 2019 ο Α.
Λοβέρδος. Η Προκαταρκτική Εξέταση διε-
νεργήθηκε από τους αντεισαγγελείς του Α-
ρείου Πάγου Ευάγγελο Ζαχαρή και  Λά-
μπρο Σοφουλάκη.

1 Ιούλιος 2020: Δημοσιεύονται τα
πορίσματα των αντεισαγγελέων του Αρείου
Πάγου. Όμως κάτι παράδοξο συμβαίνει.
Είχαν τα ίδια στοιχεία, άκουσαν τους ίδι-
ους μάρτυρες, αλλά κατέληξαν σε διαφο-
ρετικά συμπεράσματα! Ο μεν Ευ. Ζαχα-
ρής ζητά να κινηθεί ποινική δίωξη σε
βάρος της κ. Τουλουπάκη για κατά-
χρηση εξουσίας σε βαθμό κακουργή-
ματος, κατάχρηση εξουσίας σε βαθμό
πλημμελήματος, παράβαση καθήκο-
ντος κατ’ εξακολούθηση, ψευδή βεβαί-
ωση κατ’ εξακολούθηση, παραβίαση

Γράφει η «Άγρια Μέλισσα» (*)

Ή
ταν καλοκαίρι του 2016, ό-
ταν έφτασαν οι πρώτες πλη-
ροφορίες στα ειδησεογρα-
φικά γραφεία ότι το σκάνδα-
λο της φαρμακοβιομηχανίας

Novartis έφτασε και στη χώρα μας. Τότε
φήμες ήθελαν δύο υψηλόβαθμοι υπάλλη-
λοι της εν λόγω εταιρείας να έχουν καταγ-
γείλει ενώπιον των αμερικανικών αρχών
ότι η εταιρεία χρησιμοποιεί αθέμιτες με-
θόδους, για να βελτιώσει τη θέση της στην
ελληνική αγορά φαρμάκων επί σειρά ετών
σε βάρος άλλων φαρμακοβιομηχανιών.
Με βάση τις καταθέσεις των υπαλλήλων
αυτών στοιχειοθετούνταν αδικήματα για
γιατρούς τού ΕΣΥ και ιδιώτες γιατρούς, οι
οποίοι έπαιρναν μίζες – κατά το κοινώς λε-
γόμενο από την εταιρεία. Μέχρι το σημείο
αυτό, όλα «ωραία και καλά».

Το κράτος αντιδρά άμεσα και ο τότε υ-
πουργός Δικαιοσύνης, Σταύρος Κοντο-
νής, κατόπιν δημοσιευμάτων σχετικά με
τα καταγγελλόμενα στην Επιτροπή Κεφα-
λαιαγοράς των ΗΠΑ, ζητά από την τότε ει-
σαγγελέα του Αρείου Πάγου, Ξένη Δημη-
τρίου, τη διερεύνηση της βασιμότητας των
καταγγελιών και την απόδοση ευθυνών.
Τον Δεκέμβριο του 2016 κατόπιν εντολής
της Ξ. Δημητρίου ξεκινά έρευνα από την
τότε εισαγγελέα Διαφθοράς Ελένη Ράικου
με βάση τα καταγγελλόμενα των ανωτέρω
δύο μαρτύρων. Από τότε μέχρι και σή-
μερα, δηλαδή επί σχεδόν 5 χρόνια, έ-
χει γίνει της εκδιδομένης γυναικός το
σιδηρούν κιγκλίδωμα. Θα εξηγηθώ εν
συντομία, γιατί τα περισσότερα είναι γνω-
στά, ώστε να φτάσω στο διά ταύτα, το οποίο
είναι η καταβαράθρωση της έννοιας του
κράτους δικαίου.

Λοιπόν,
1 Μάρτιος 2017: Η Ε. Ράικου υπο-

βάλλει αίτηση αντικατάστασής της, λόγω α-
φόρητων πιέσεων που δεχόταν, καθώς και
λόγω ενοχοποίησής της από «παράκεντρα
εξουσίας και διαφθοράς», όπως χαρακτηρι-
στικά η ίδια αναφέρει. Τη θέση της κατα-
λαμβάνει η Ελένη Τουλουπάκη, η οποία
συνεχίζει την έρευνα.

1Οκτώβριος 2017: 14 μήνες μετά τις
αρχικές καταγγελίες, εμφανίζεται τρίτος
μάρτυρας, ο οποίος καταγγέλλει ενώπιον
των αμερικανικών αρχών επιπλέον στοι-
χεία για την υπόθεση. 

1Νοέμβριος 2017: Η Ε. Τουλουπά-
κη μαζί με τους επίκουρους εισαγγελείς Χ.
Ντζούρα και Σ. Μανώλη μετέβησαν στις
ΗΠΑ και είχαν επαφές με τις αμερικανικές
αρχές. Μέχρι τον χρόνο αυτό δεν είχε
αναφερθεί κατ’ όνομα κανένα πολιτι-
κό πρόσωπο.

1 Νοέμβριος 2017: Τίθεται υπό κα-
θεστώς προστασίας μαρτύρων η επονομα-
ζόμενη «Αικατερίνη Κελέση».

1 Δεκέμβριος 2017: Τίθεται υπό κα-
θεστώς προστασίας μαρτύρων ο επονομα-
ζόμενος «Ιωάννης Αναστασίου». (συνέχεια στην επόμενη σελίδα)

Η αριστοτεχνική 
«δολοφονία» του 
κράτους δικαίου 
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δύσκολα και γίνεται το έλα να δεις. Αυτοί
τώρα θα κρίνουν επί της υπόθεσης κα-
τά του Παπαγγελόπουλου και των συμ-
μετόχων. Όχι για τη βασική υπόθεση
της Novartis.

Δικαστικό Συμβούλιο 
του άρθρου 86 και 
οι αρμοδιότητές του
Κατ’ αρχάς, να πούμε τι είναι το Δικαστικό
Συμβούλιο του άρθρου 86 Σ, και ποιες εί-
ναι οι αρμοδιότητές του, για να καταλαβαι-
νόμαστε.

Σύμφωνα με τη διάταξη του άρθρου 86
παρ. 4 του Συντάγματος, ορίζεται ότι «αρ-
μόδιο για την εκδίκαση των σχετικών υποθέ-
σεων σε πρώτο και τελευταίο βαθμό είναι, ως
ανώτατο δικαστήριο… Στο πλαίσιο του Ειδι-
κού Δικαστηρίου της παραγράφου αυτής
λειτουργεί Δικαστικό Συμβούλιο που συ-
γκροτείται για κάθε υπόθεση από δύο μέλη
του Συμβουλίου της Επικρατείας και τρία
μέλη του Αρείου Πάγου… Σε περίπτωση πα-
ραπομπής προσώπου που είναι ή διετέλεσε μέ-
λος της Κυβέρνησης ή Υφυπουργός, ενώπιον
του Ειδικού Δικαστηρίου συμπαραπέμπονται
και οι τυχόν συμμέτοχοι, όπως νόμος ορίζει».

Σε εκτέλεση των διατάξεων αυτών του
Συντάγματος εκδόθηκε ο ν. 3126/2003 με
τον τίτλο Ποινική Ευθύνη των Υπουργών.

Σύμφωνα με τη διάταξη του άρθρου 8
παρ. 4 του ν. 3126/2003 ορίζεται ότι «με
την επιφύλαξη των διατάξεων του παρόντος το
Δικαστικό Συμβούλιο έχει τις αρμοδιότητες
των άρθρων 307 επ. του Κώδικα Ποινικής Δι-
κονομίας.»

Σύμφωνα με τη διάταξη του άρθρου 10
παρ. 4 εδ. β του ν. 3126/2003 ορίζεται ότι
«κατά τα λοιπά ως προς τις αρμοδιότητες του α-
νακριτή και τη διενέργεια της Ανάκρισης ε-
φαρμόζονται αναλόγως οι διατάξεις του Κώδι-
κα Ποινικής Δικονομίας».

Τέλος, σύμφωνα με τη διάταξη του άρ-
θρου 22 παρ. 1 του ν. 3126/2003 ορίζεται
ότι «για όσα θέματα δεν ρυθμίζονται διαφο-
ρετικά στον νόμο αυτόν εφαρμόζονται οι δια-
τάξεις του Ποινικού Κώδικα και του Κώδικα
Ποινικής Δικονομίας».

Από τα ανωτέρω συνάγεται ότι για
τον τρόπο διενέργειας της ανάκρισης,
τις αρμοδιότητες του ανακριτή και του
Δικαστικού Συμβουλίου εφαρμόζονται
οι διατάξεις του Ποινικού Κώδικα και
του Κώδικα Ποινικής Δικονομίας. 

Σύμφωνα με τη διάταξη του άρθρου
307 ΚΠΔ, ορίζεται μεταξύ άλλων ότι «κατά
την διάρκεια της ανάκρισης το συμβούλιο των
πλημμελειοδικών με πρόταση του εισαγγελέα ή
ενός διαδίκου ή με αίτηση του ανακριτή απο-
φασίζει: α) όταν ο ανακριτής νομίζει ότι δεν
πρέπει να συμμορφωθεί με πρόταση των πα-
ραπάνω, β) όταν πρόκειται να κανονιστεί στην
προδικασία ένα δύσκολο ζήτημα…».

Συνεπώς, καθόσον χρονικό διάστη-
μα διαρκεί η ανάκριση, μόνο αρμόδιο
όργανο για να κρίνει είτε επί της άρνη-
σης του ανακριτή να συμμορφωθεί με
πρόταση του εισαγγελέα είτε επί ιδιαι-
τέρως δυσχερών νομικών ζητημάτων
που ανακύπτουν είναι το Δικαστικό
Συμβούλιο, το οποίο λειτουργεί στο
πλαίσιο του Ειδικού Δικαστηρίου του
άρθρου 86 του Συντάγματος.

Άρα, η ανακρίτρια που έχει οριστεί –εν
προκειμένω η κα Αλεβιζοπούλου– θα διε-
νεργήσει ανάκριση επί της ποινικής δίω-
ξης που έχει ζητήσει η Βουλή σε βάρος του
Δ. Παπαγγελόπουλου και των συμμετό-
χων, στους οποίους συμμετόχους συμπε-
ριλαμβάνεται και η Ε. Τουλουπάκη, ως
φυσικός αυτουργός των αδικημάτων
για τα οποία κατηγορείται ο πρώην υ-
πουργός ως ηθικός αυτουργός. Αυτή η
ανακρίτρια, λοιπόν, καλεί μάρτυρες. Με-
ταξύ των μαρτύρων που πρέπει να καλέσει
είναι και οι Μάξιμος Σαράφης και Αικα-
τερίνη Κελέση, κατά κόσμον Φιλίστωρ
Δεσταμπασίδης και Μαρία Μαρανγκέ-
λη αντίστοιχα. Όταν έπρεπε να κληθούν
αυτοί οι μάρτυρες, ανέκυψε το ζήτημα ως
προς το αν θα πρέπει να καταθέσουν με τις
ιδιότητες που τους έχουν αποδοθεί από
την Εισαγγελία Διαφθοράς στο πλαίσιο της
βασικής υπόθεσης Novartis ή όχι. Η ει-
σαγγελέας του Δικαστικού Συμβουλίου (κα
Θεοδώρου) πρότεινε να καταθέσουν οι
μάρτυρες αυτοί με τα πραγματικά τους ο-
νόματα και χωρίς προστασία. Επί της πρό-
τασης αυτής, η ανακρίτρια διαφώνησε.
Σύμφωνα με τα παραπάνω, λοιπόν,
αρμόδιο για να επιλύσει τη διαφωνία
μεταξύ εισαγγελέως και ανακρίτριας
και δεδομένης της σπουδαιότητας του
νομικού ζητήματος που τίθεται είναι α-
ποκλειστικά και μόνο το Δικαστικό
Συμβούλιο. 

Τι έρχεται όμως το Δικαστικό Συμ-
βούλιο και λέει; Εμείς δεν είμαστε αρ-
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υπηρεσιακού απορρήτου και παραβία-
ση δεδομένων προσωπικού χαρακτή-
ρα, ο δε Λ. Σοφουλάκης κρίνει ότι ό-
σες δικονομικές παραβάσεις και αν
διαπράχθηκαν, όσο και αν η διενέρ-
γεια της έρευνας καθυστέρησε, όσο και
αν κακώς αποδόθηκε στους μάρτυρες
η ιδιότητα του μάρτυρα δημοσίου συμ-
φέροντος, όσο και αν αποκρύφτηκαν
έγγραφα, όσες παρατυπίες και αν έγι-
ναν, όλα ήταν σύννομα και ίσως οι ε-
πίκουροι εισαγγελείς κάπως άπειροι!

• Ιούλιος 2020: Η Βουλή αποφασί-
ζει την άσκηση ποινικής δίωξης κατά του
πρώην αναπληρωτή υπουργού Δικαιοσύ-
νης Δ. Παπαγγελόπουλου. Να σημειω-
θεί εδώ ότι με βάση τον νόμο Περί ευ-
θύνης υπουργών, μόλις ασκηθεί δίω-
ξη κατά του υπουργού από τη Βουλή,
είναι υποχρεωτική και η ποινική δίω-
ξη κατά των συμμετόχων.

• Αύγουστος 2020: Επικυρώνεται α-
πό το Συμβούλιο Πλημμελειοδικών Αθη-
νών η ποινική δίωξη σε βάρος της Ε. Του-
λουπάκη.

Συνεπώς, μέχρι τον χρόνο αυτό (Αύ-
γουστος 2020) έχουμε τρεις υποθέσεις,
οι οποίες τρέχουν παράλληλα και αυ-
τές είναι:

1Η βασική υπόθεση της Novartis,
που αφορά τις μίζες προς τους γιατρούς και
τα σκέλη της δικογραφίας που αφορούν
τους Αβραμόπουλο, Γεωργιάδη και Λο-
βέρδο,

2Η ανάκριση επί της δικογραφίας
που έχει σχηματιστεί σε βάρος της Ε.
Τουλουπάκη με βάση το πόρισμα του Ευ.
Ζαχαρή για κατάχρηση εξουσίας σε
βαθμό κακουργήματος, κατάχρηση ε-
ξουσίας σε βαθμό πλημμελήματος, πα-
ράβαση καθήκοντος κατ’ εξακολούθη-
ση, ψευδή βεβαίωση κατ’ εξακολούθη-
ση, παραβίαση υπηρεσιακού απορρή-
του και παραβίαση δεδομένων προ-
σωπικού χαρακτήρα, και

3Η ανάκριση, η οποία διενεργεί-
ται από το Δικαστικό Συμβούλιο του
άρθρου 86 του Συντάγματος για τη δι-
κογραφία που έχει σχηματιστεί σε βά-
ρος του Δ. Παπαγγελόπουλου για ηθι-
κή αυτουργία σε κακουργηματική κα-
τάχρηση εξουσίας, ηθική αυτουργία σε
πλημμεληματική κατάχρηση εξουσία,
ηθική αυτουργία σε παράβαση καθή-
κοντος, παράβαση καθήκοντος κατά ε-
ξακολούθηση, απόπειρα εκβίασης,
δωροληψία πολιτικού αξιωματούχου,
δωροληψία υπαλλήλου και εγκλημα-
τική οργάνωση και των συμμετόχων
του. Ας την λέμε για ευκολία υπόθεση
Παπαγγελόπουλου αυτή.

Κατά τον χρόνο αυτό και ενώ έχουν γί-
νει όλα τα παραπάνω και ειδικότερα ενό-
σω εκκρεμεί ποινική δίωξη σε βάρος της
Ε. Τουλουπάκη, καλείται ο νυν υπουργός
Δικαιοσύνης, Κ. Τσιάρας –ο οποίος ειλι-
κρινά απορώ τόσο γιατί τέθηκε εξαρχής
στη θέση αυτή όσο και γιατί έχει παραμεί-

(συνέχεια από την προηγούμενη σελίδα)
νει στη θέση αυτή μετά από τους 2 μετα-
σχηματισμούς της κυβέρνησης Μητσοτά-
κη–, να λάβει την πρώτη σοβαρή απόφαση
κατά τη διάρκεια της θητείας του στο υ-
πουργείο Δικαιοσύνης. Ποια ήταν αυτή;
Να προτείνει προς το ανώτατο δικαστικό
συμβούλιο τη θέση σε προσωρινή αργία
της κατηγορουμένης Ε. Τουλουπάκη. 

Να σας θυμίσω ότι τον Απρίλιο του
2019, μετά την απόφαση της Βουλής ότι
δεν εμπλέκονται πολιτικά πρόσωπα στην
υπόθεση Novartis, η τότε αντιπολίτευση
Ν.Δ. με ανακοίνωσή της είχε κάνει λόγο
για τη «μεγαλύτερη σκευωρία που έχει στήσει
ελληνική κυβέρνηση κατά των πολιτικών της
αντιπάλων», προσθέτοντας ότι «το δυστύχη-
μα είναι ότι στο σκάνδαλο αυτό, ηθελημένα
ή μη, φαίνεται να συμπράττουν και δικα-
στικοί λειτουργοί, οι οποίοι δέχθηκαν να
ανακοινώσουν σε… δόσεις το πόρισμά
τους για την υπόθεση Novartis, εξυπηρε-
τώντας έτσι τις επικοινωνιακές σκοπιμότη-
τες του επί ΣΥΡΙΖΑ Μαξίμου… Ας γνωρί-
ζουν ότι θα απολογηθούν, καθώς εξακο-
λουθούν να εργαλειοποιούν τη Δικαιοσύ-
νη ενόψει των επικείμενων εκλογικών α-
ναμετρήσεων… Όλοι οι πολίτες, άλλωστε,
έχουν πια καταλάβει το φιάσκο της
Novartis και τη σκευωρία που πήγε να
στήσει μια κυβέρνηση η οποία έχει τα
σκάνδαλα στο… πετσί-της».

Μετά από αυτά και μετά από ένα χρόνο
μόλις διακυβέρνησης της Νέας Δημοκρα-
τίας, θα πίστευε κανείς εύλογα ότι ο υ-
πουργός κ. Τσιάρας θα συμπορευόταν με
τη «θέση» του κόμματός του και θα έδινε έ-
να τέλος στο «φιάσκο της Novartis», ό-
πως το χαρακτήριζαν. Αμ δε! Ο μικροβιο-
λόγος Χαϊλάντερ των ανασχηματισμών
όχι μόνο δεν έθεσε αυτή σε αργία, αλ-
λά έκλεισε τα μάτια μπροστά στα αδι-
κήματα με ιδιαίτερη ηθική απαξία τα
οποία φέρεται ότι διέπραξε η Ε. Του-
λουπάκη και σήμερα η διερευνώμενη
εισαγγελική λειτουργός ανεβαίνει ανε-
νόχλητη στην έδρα και δικάζει, αλλά
και επιζητά και ανέλιξη στην καριέρα
της, καθώς φήμες λένε ότι έχει θέσει
υποψηφιότητα και για την πλήρωση
μίας εκ των θέσεων των εντεταλμένων
ευρωπαϊκών εισαγγελέων! Θα πέσει ο
ουρανός στα κεφάλια μας! Βέβαια, θα μου
πείτε, αυτό σε πείραξε; Εδώ αυτή η κυβέρ-
νηση ζήτησε την ψήφο του ελληνικού λαού
ως κλασική ορθόδοξη δεξιά παράταξη και
τρέχει πρόσω ολοταχώς προς την αριστε-
ρά, με τον πρωθυπουργό να δηλώνει ότι η
ΝΔ εκπροσωπεί και την Κεντροαριστερά,
χωρίς κανένας νεοδημοκράτης να αντι-
δράσει... Πιθανόν να αντιδράσουν ο Μπί-
στης, ο Ραγκούσης, ο Σπίρτζης ότι τους
συκοφαντεί… Βαράει στραβοτιμονιές ο
Κυριάκος και αλίμονο σε όποιον βρεθεί
στο διάβα του. Τέλος πάντων, αυτή είναι
μια άλλη ιστορία…

Λοιπόν, στα δικά μας! Αφού, λοιπόν, έ-
χει κατορθώσει ο μικροβιολόγος να καβα-
τζώσει την Ε. Τουλουπάκη, έχοντας κλεί-
σει και τα στόματα των πολλών ενοποιώ-
ντας την Εισαγγελία Διαφθοράς με την Οι-
κονομική Εισαγγελία (άλλη καταπληκτική
τρίπλα αυτή), έρχεται η ώρα να συγκροτη-
θεί το Δικαστικό Συμβούλιο του άρθρου
86 του Συντάγματος, να οριστεί ανακριτής
και εισαγγελέας και εδώ αρχίζουν τα πολύ
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μόδιοι να αποφασίσουμε επί του θέ-
ματος και αρμόδια είναι η ενοποιημέ-
νη πλέον Οικονομική Εισαγγελία (η ο-
ποία έχει απορροφήσει την πρώην Ει-
σαγγελία Διαφθοράς)! Αν ακούσατε
κάποια βουή και αν είδατε σκόνη να
σηκώνεται δεν είναι σεισμός, είναι το
Κράτος Δικαίου που μόλις κατέρρευ-
σε! Όλα γης μαδιάμ! Ελάτε, παιδιά, να
παίξουμε την κολοκυθιά!

Το βούλευμα αυτό του Δικαστικού
Συμβουλίου είναι μη νόμιμο για δύο
απλούς λόγους. 

Πρώτον, δεν τίθεται θέμα διατήρη-
σης της κουκούλας, γιατί δεν υπάρχει
καμία απολύτως συνάφεια μεταξύ της
βασικής υπόθεσης Novartis και της υ-
πόθεσης Παπαγγελόπουλου και τούτο
διότι, σύμφωνα με τη διάταξη του άρθρου
128 ΚΠΔ ορίζεται ότι «συναφή θεωρούνται
μόνο τα εγκλήματα που τελούνται: α) από το
ίδιο πρόσωπο είτε συγχρόνως είτε σε δια-
φορετικούς τόπους και χρόνους, β) από τη
δράση πολλών που δεν είναι συναίτιοι στον
ίδιο τόπο και χρόνο, γ) από πολλούς ενα-
ντίον αλλήλων είτε συγχρόνως είτε σε δια-
φορετικούς τόπους και χρόνους, και δ) με
σκοπό να διευκολύνουν ή να κάνουν πιο εύ-
στοχη την εκτέλεση ή να συγκαλύψουν ένα
από αυτά».

Εν προκειμένω, οι δύο υποθέσεις α-
φορούν διαφορετικά εγκλήματα, δια-
φορετικούς υπαίτιους, διαφορετικούς

τόπους και διαφορετικούς χρόνους.
Συνεπώς, τα πρόσωπα τα οποία καλούνται
να καταθέσουν ως μάρτυρες στο πλαίσιο
της ανάκρισης που διενεργείται από το
5μελές Δικαστικό Συμβούλιο του Ειδικού
Δικαστηρίου του άρθρου 86 Σ θα πρέπει
να εξεταστεί εκ νέου αν θα πρέπει να
λάβουν είτε την ιδιότητα του μάρτυρα
δημοσίου συμφέροντος είτε την ιδιό-
τητα του προστατευόμενου μάρτυρα.

Θα πρέπει δηλαδή να εξεταστεί εκ νέου
εάν πληρούνται οι προϋποθέσεις των άρ-
θρων 47 ΚΠΔ και 218 ΚΠΔ. 

Εκ προοιμίου βέβαια δεν πληρού-
νται οι προϋποθέσεις του άρθρου 47
ΚΠΔ που αφορά στους μάρτυρες δη-
μοσίου συμφέροντος, καθώς βασική
προϋπόθεση είναι η μη εμπλοκή του
μάρτυρα στις αποδιδόμενες σε βάρος
του κατηγορουμένου πράξεις και στην
προκειμένη περίπτωση ο πρώην υ-
πουργός ελέγχεται ως ηθικός αυτουρ-
γός στην κατάχρηση εξουσίας της Ε.
Τουλουπάκη και τον μη νόμιμο χαρα-
κτηρισμό των Δεσταμπασίδη και Μα-
ρανγκέλη ως μάρτυρες δημοσίου συμ-
φέροντος και ακολούθως ως προστα-
τευόμενους μάρτυρες, άρα στην υπό-
θεση Παπαγγελόπουλου οι μάρτυρες έ-
χουν άμεση εμπλοκή με την υπόθεση. 

Επίσης δεν πληρούνται οι προϋπο-
θέσεις του άρθρου 218 ΚΠΔ που αφο-
ρά στους προστατευόμενους μάρτυρες,

Συμπέρασμα
Συνεπώς, μη νόμιμα κήρυξε εαυτόν α-
ναρμόδιο το Δικαστικό Συμβούλιο για
την επίλυση της συγκεκριμένης δια-
φωνίας και μη νόμιμα υπέδειξε ως μό-
νο αρμόδιο για την «επίλυση» του θέ-
ματος τον προϊστάμενο της ενοποιημέ-
νης Οικονομικής Εισαγγελίας. Ο τε-
λευταίος είναι αρμόδιος για να ανακα-
λέσει τον χαρακτηρισμό του μάρτυρα
δημοσίου συμφέροντος και του προ-
στατευόμενου μάρτυρα μόνο στο πλαί-
σιο της ανάκρισης που εξακολουθεί να
διενεργείται ενώπιον του και δεν έχει
καμία δικαιοδοσία στην διαδικασία
που διεξάγεται ενώπιον του Δικαστι-
κού Συμβουλίου που έχει συγκροτηθεί
στο πλαίσιο του Ειδικού Δικαστηρίου
του άρθρου 86 Σ.

Και άντε και επιδίδεται το βούλευμα του
Δικαστικού Συμβουλίου στην ενοποιημένη
Οικονομική Εισαγγελία, τι πιστεύετε ότι θα
συμβεί; Τίποτα απολύτως. Η Εισαγγελία
θα πει ότι εγώ τις διατάξεις με βάση τις
οποίες προσέδωσα στους δύο αυτούς
μάρτυρες την ιδιότητα του μάρτυρα δη-
μοσίου συμφέροντος και του προστα-
τευόμενου μάρτυρα δεν τις ακυρώνω,
γιατί στο κάτω-κάτω η υπόθεση που
χειρίζεστε εσείς στο Δικαστικό Συμβού-
λιο δεν συνδέεται κάπως με την υπό-
θεση που χειρίζομαι εγώ. Οπότε θα γυ-
ρίσουμε πάλι στο σημείο μηδέν. Και οι
μάρτυρες αυτοί θα καταθέσουν πάλι με
τις κουκούλες τους και πάλι τα πρόσω-
πα που θίχτηκαν από τις ψευδείς κατα-
θέσεις τους δεν θα μπορούν να τους α-
ντιμετωπίσουν, η δικαιοσύνη δεν θα
μπορέσει να αποδοθεί και οι αρχές του
κράτους δικαίου θα εξαφανιστούν ο-
λοκληρωτικά από τον χάρτη. 

Βέβαια, υπάρχουν και αυτοί οι όμηροι
της όλης διαδικασίας. Οι Άδωνις Γεωρ-
γιάδης και Δημήτρης Αβραμόπουλος,
για τους οποίους ακόμα διεξάγεται προκα-
ταρτκτική έρευνα (ανάθεμα τι ερευνούν)
και ο Ανδρέας Λοβέρδος σε βάρος του ο-
ποίου έχει ασκηθεί ποινική δίωξη και διε-
νεργείται ανάκριση. Βέβαια, ο προϊστάμε-
νος της Οικονομικής Εισαγγελίας κ.
Μπαρδάκης προέτρεψε τους εισαγγελείς
να ανεβάσουν ταχύτητα, υπενθυμίζοντάς
τους ότι «η καθυστέρηση δύναται να θεωρη-
θεί προσβολή του θεμελιώδους δικαιώματος
της δίκαιης δίκης όπως ορίζεται από τη ΕΣ-
ΔΑ», καθώς και σε αυτόν, πλέον, τα 5 χρό-
νια προκαταρκτικής έρευνας φαίνονται
πολλά! Αλλά σε κάθε περίπτωση έπρεπε
να υπενθυμίσει κάποιος σε αυτούς
τους εισαγγελείς ότι έχουν αναλάβει να
διεκπεραιώσουν μία προκαταρκτική έ-
ρευνα; Έπρεπε να τους προτρέψει κά-
ποιος να κάνουν τη δουλειά τους;
Πλάκα μάς κάνουν πια;

Και άντε πες ότι και αυτοί πάνε και υπο-
βάλλουν αυτοτελή αιτήματα προς τον ει-
σαγγελέα ή τον ανακριτή αντίστοιχα για να
ακυρωθούν οι διατάξεις με βάση τις οποίες
αποδόθηκε στους μάρτυρες η ιδιότητα του
μάρτυρα δημοσίου συμφέροντος και του
προστατευόμενου μάρτυρα και προσκομί-
ζουν το πόρισμα του Ευ. Ζαχαρή, δυνάμει
του οποίου ζητήθηκε η άσκηση ποινικής
δίωξης σε βάρος της Ε. Τουλουπάκη και το

(συνέχεια στην επόμενη σελίδα)

ΣΚΕΥΩΡΙΑ NOVARTIS
καθώς μοναδική προϋπόθεση είναι η
προστασία από πιθανολογούμενες
πράξεις εκφοβισμού ή αντεκδίκησης
και μέχρι σήμερα, ήτοι για μία περίοδο
4 περίπου ετών καμία πράξη εκφοβι-
σμού ή αντεκδίκησης δεν έχει λάβει
χώρα σε βάρος των προσώπων αυτών
παρά το γεγονός ότι τα πραγματικά
τους ονόματα έχουν δημοσιοποιηθεί. 

Μάρτυρες δημοσίου
συμφέροντος 
και προστατευόμενοι μάρτυρες
(διά χειρός Τουλουπάκη)
Να σημειωθεί δε ότι οι μάρτυρες δημοσίου
συμφέροντος δεν είναι απαραίτητα και
προστατευόμενοι μάρτυρες. Στην περί-
πτωση του Δεσταμπασίδη και της Μα-
ρανγκέλη πέραν της ιδιότητας του μάρτυ-
ρα δημοσίου συμφέροντος, αποδόθηκε α-
πό την πρώην Εισαγγελία Διαφθοράς και η
ιδιότητα του προστατευόμενου μάρτυρα
και για τον λόγο αυτό τα πρόσωπα αυτά κα-
ταθέτουν με αλλοιωμένα τα χαρακτηριστι-
κά τους (αλλοίωση φωνής ή/και χρήση
κουκούλας) και στις εκθέσεις εξέτασής
τους, που συντάσσονται, καταθέτουν με
ψευδώνυμα. 

Τα πρόσωπα αυτά, λοιπόν, στο πλαίσιο
της ανάκρισης ενώπιον της πρώην Εισαγ-
γελίας Διαφθοράς κατέθεταν ως μάρτυρες
δημοσίου συμφέροντος με την επιπλέον
προστασία του άρθρου 218 ΚΠΔ (προστα-
σία μαρτύρων) προς υποστήριξη της κα-
τηγορίας σε βάρος των πολιτικών.

Δεύτερον, η εισαγγελέας του Δικαστικού
Συμβουλίου πρότεινε, ορθά, να καταθέ-
σουν οι μάρτυρες με τα πραγματικά τους ο-
νόματα, ενώ η ανακρίτρια διαφώνησε με
την πρόταση αυτή της εισαγγελέως. Επί
της διαφωνίας αυτής μοναδικό όργα-
νο αρμόδιο για την επίλυσή της είναι
κατ’ άρθρο 307 ΚΠΔ σε συνδυασμό με
το άρθρο 8 παρ. 4 του ν. 3126/2003
είναι το Δικαστικό Συμβούλιο, καθώς
αφενός η ανακρίτρια αρνήθηκε να
συμμορφωθεί με την πρόταση της ει-
σαγγελέως και αφετέρου πρόκειται για
ιδιαιτέρως δύσκολο νομικό ζήτημα
που αφορά στην προδικασία και την
πορεία της ανάκρισης.

Το Δικαστικό Συμβούλιο δεν χρειάζεται
να κρίνει εάν είναι νόμιμη ή μη η απόδοση
στα πρόσωπα αυτά της ιδιότητας του μάρ-
τυρα δημοσίου συμφέροντος ή του προ-
στατευόμενου μάρτυρα από την Ε. Του-
λουπάκη, το οποίο είναι εξάλλου και αντι-
κείμενο της ανάκρισης ενώπιον του 5με-
λούς Δικαστικού Συμβουλίου και κατ’ επέ-
κταση να αποφασίσει αν πρέπει να διατη-
ρηθεί η κουκούλα ή όχι. Δεν τίθεται θέμα
διατήρησης, όπως είπαμε και παραπάνω.
Χρειαζόταν να κρίνει μόνο εάν στα
πρόσωπα αυτά πρέπει να αποδοθεί η
ιδιότητα του προστατευόμενου μάρτυ-
ρα ή όχι στο πλαίσιο της συγκεκριμέ-
νης υπόθεσης. Εξάλλου, το άρθρο 218
παρ. 5 ΚΠΔ προβλέπει ρητά ότι «το δικα-
στήριο μπορεί να διατάξει την αποκάλυψη του
πραγματικού ονόματος του μάρτυρα, αν τούτο
ζητηθεί από τον εισαγγελέα ή από ένα διάδικο
ή και αυτεπαγγέλτως» και η διάταξη αυτή έχει
αναλογική εφαρμογή και στην παρούσα
διαδικασία, σύμφωνα με τη διάταξη του
άρθρου 22 του ν. 3126/2003, όπως πα-
ραπάνω αναφέρεται.
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πόρισμα της Βουλής, δυνάμει του οποίου
ασκήθηκε ποινική δίωξη σε βάρος του Δ.
Παπαγγελόπουλου και των συμμετόχων.
Τι θα τους απαντήσουν; Πάρα πολύ ό-
μορφα και απολύτως βάσιμα θα τους
πουν ότι δεν τις ακυρώνω γιατί η νομι-
μότητα αυτών εξαρτάται από την ποι-
νική διαδικασία που εκκρεμεί αυτή τη
στιγμή ενώπιον του Δικαστικού Συμ-
βουλίου. Και αν τελειώσει η διαδικα-
σία ενώπιον του Δικαστικού Συμβου-
λίου και παραπεμφθεί ο Δ. Παπαγγε-
λόπουλος στο Ειδικό Δικαστήριο θα
πρέπει να περιμένουμε την τελική α-
θώωση ή καταδίκη του. Εάν τελειώσει
η διαδικασία ενώπιον του Δικαστικού

Συμβουλίου και εκδοθεί βούλευμα α-
παλλακτικό για τον Δ. Παπαγγελόπου-
λο και τους συμμετόχους θα πρέπει να
περιμένουμε να προχωρήσει η ανάκρι-
ση για την αυτοτελή ποινική δίωξη
που έχει ασκηθεί σε βάρος της Ε. Του-
λουπάκη και πάει λέγοντας. 

Άρα, για να κλείσουμε, γιατί έχουμε πει
πάρα πολλά, το συμπέρασμα είναι ότι οι
αρχές του κράτους δικαίου, που υπαγο-
ρεύουν ότι «αρχικά η κυβέρνηση, οι αξιω-
ματούχοι και οι κρατικοί παράγοντες είναι
υπόλογοι σύμφωνα με τον νόμο. Κατόπιν
οι νόμοι είναι σαφείς, δημοσιοποιούνται
και εφαρμόζονται ομοιόμορφα και προ-
στατεύουν θεμελιώδη ανθρώπινα δικαιώ-
ματα, στα οποία συμπεριλαμβάνεται η α-
σφάλεια των ατόμων και των αγαθών. Η

διαδικασία με την οποία θεσπίζονται και ε-
πιβάλλονται οι νόμοι είναι προσβάσιμη,
δίκαιη και αποτελεσματική. Τέλος, η δικαι-
οσύνη αποδίδεται έγκαιρα από ικανούς, η-
θικούς, και ανεξάρτητους εκπροσώπους σε
ικανό αριθμό, οι οποίοι διαθέτουν επαρ-
κείς πόρους και αντικατοπτρίζουν την κοι-
νότητα που υπηρετούν» (ορισμός του
Παγκοσμίου Προγράμματος Δικαιοσύ-
νης), δεν τηρούνται ή μάλλον, για να
ακριβολογώ, τηρούνται κατά τη βούλη-
ση του εκάστοτε κυβερνώντος και στην
έκταση που αυτός επιθυμεί. Είναι τό-
σο αχανή τα όρια των αρχών αυτών έ-
τσι όπως τίθενται, εξάλλου, που ο κα-
θένας μπορεί να τα περιορίσει ή να τα
επεκτείνει κατά το δοκούν. Αυτή όμως
η αυξομείωση των ορίων των βασικών

αρχών του κράτους δικαίου, μήπως
καθιστά το κράτος άδικο; Μήπως κα-
θιστά τη δημοκρατία ολίγον δημοκρα-
τία και περισσότερο ολιγαρχία; Μήπως
εν τέλει δεν ξέρουμε που πατάμε, που
πάμε και που θα καταλήξουμε; Και εν
τέλει τι φταίνε αυτοί οι 10 έλληνες πο-
λίτες, που τυγχάνει να είναι πολιτικά
πρόσωπα, των οποίων το όνομα συν-
δέθηκε αδίκως με ένα από τα χειρότε-
ρα σκάνδαλα των τελευταίων 20 ετών;
Τι φταίνε οι Γεωργιάδης, Λοβέρδος και
Αβραμόπουλος, οι οποίοι έχουν κατα-
στεί όμηροι σε μία διαδικασία, η ο-
ποία αν μη τι άλλο ως φιάσκο μπορεί
να χαρακτηριστεί, καθώς επ’ ουδενί
δεν μπορεί να αποδοθεί σε αποδεκτή
χρονική καθυστέρηση των ανακριτι-
κών αρχών; Για ποιον λόγο αυτοί οι
πολίτες να μην μπορούν να αντιμετω-
πίσουν τους ψευδείς κατηγόρους τους
κατά πρόσωπο; Και ποιος φταίει; Την
ευθύνη ποιος θα την πάρει για αυτό το
πολιτειακό/δικαστικό μπάχαλο; Πά-
ντως αν το μπάχαλο αυτό που δεν ο-
δηγεί επ’ ουδενί σε λύση το έχει σκε-
φτεί ανθρώπινος νους και δεν είναι α-
πλά τακτική του χάους, ειλικρινά του
βγάζω το καπέλο. Αριστοτεχνική κατα-
κρεούργηση των θεμελιωδών αρχών
του Συντάγματος και της ευνομούμε-
νης δημοκρατίας μας. Εύγε!

(*) Η «Άγρια Μέλισσα» είναι
αρθρογράφος δικηγόρος

(συνέχεια από την προηγούμενη σελίδα)

Α
πό το παραπάνω άρθρο προκύπτουν σοβαρά και εύ-
γλωττα ερωτήματα, για τον ρόλο δικαστικών και πο-
λιτικών προσώπων που εμπλέκονται στην υπόθεση
Novartis. Όταν, σύμφωνα με τον νομικό ισχυρισμό

της αρθρογράφου, ο υπουργός Δικαιοσύνης παραμένει άβου-
λος, σε ένα τόσο σοβαρό θέμα, όταν υπάρχει ήδη πόρισμα ει-
σαγγελέως του Αρείου Πάγου (Ευ. Ζαχαρής) και άσκηση δίω-
ξης κατά της κας Τουλουπάκη, με απόφαση του Συμβουλίου
Πλημμελειοδικών, όταν η Επιθεώρηση των Δικαστηρίων δεν
παρεμβαίνει, ώστε να εκκαθαρισθεί άμεσα από τις δύο ανα-
κρίτριες (κ.κ. Μπόζνου και Ιωαννίδου) η υπόθεση του Αν-
δρέα Λοβέρδου, που επί δύο χρόνια παραμένουν στο «κάτω
συρτάρι», όταν σχεδόν επί μία 5ετία «ερευνώνται» οι Άδωνις
Γεωργιάδης και Δημήτρης Αβραμόπουλος, σπάζοντας όλα
τα χρονικά ρεκόρ μιας προκαταρκτικής εξέτασης, όταν το 5με-
λές Δικαστικό Συμβούλιο του άρθρου 86 παρανόμως –σύμ-

φωνα με το σκεπτικό της αρθρογράφου– δηλώνει αναρμό-
διο, και τέλος, όταν όλα αυτά καταλήγουν σε αδιέξοδο για τη
δικαίωση των δέκα πολιτικών προσώπων, αφού οι «κουκού-
λες» δεν βγαίνουν, ευλόγως γεννάται το ερώτημα που αφορά
Κυβέρνηση και Δικαιοσύνη: Πού είναι το κράτος δικαίου
μιας ευνομούμενης πολιτείας, στη χώρα που γέννησε τη
Δημοκρατία;

Σοβαρό ερώτημα, το οποίο απαιτεί απάντηση από την
κυβέρνηση, η οποία δεν μπορεί να «κρύβεται» πίσω από
την κλασική ατάκα «Η Δικαιοσύνη μίλησε». Γιατί οι πολίτες
που δεν τρώνε κουτόχορτο έχουν αντιληφθεί ότι όχι μό-
νο δεν μίλησε η Δικαιοσύνη,  αλλά τουναντίον σιώπησε
εκκωφαντικά…

Πολιτικο-δικαστική «εμπλοκή»
Θα σταθεί στο ύψος της η κυβέρνηση;





Είναι κανόνας στην πολιτική πως
όταν κάποιος πρώτος θέσει το δί-
λημμα των εκλογών, συνήθως α-
ποκτά την πρωτοβουλία των κι-
νήσεων και κερδίζει την εκλογι-
κή αναμέτρηση που ακολουθεί.
Είτε άμεσα, είτε βραχυπρόθεσμα.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Κ
άπως έτσι σκέφθηκε και ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης και από
του βήματος της 85ης ΔΕΘ ε-
πέλεξε να ρίξει το γάντι στους
αντιπάλους. Πρώτα τους αιφ-

νιδίασε με τα μέτρα που ανακοίνωσε, τα ο-
ποία κινούνται προς μέρη του εκλογικού
σώματος, που συνήθως είναι αυτά που κρί-
νουν το τελικό αποτέλεσμα. Ειδικά η με-
σαία τάξη, η οποία ανεβάζει και κατεβάζει
κυβερνήσεις.

Τουναντίον, η νεολαία μπορεί να αντι-
δρά πιο δυναμικά, αλλά όταν έρθει η ώρα
της κάλπης είτε απέχει, είτε η ψήφος της
διαμοιράζεται προς όλους, κι έτσι κανένας
δεν ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας
μόνο με τη νεολαία. Αντίθετα, η μεσαία τά-
ξη, οι νοικοκυραίοι, είναι αυτοί και που
δημιουργούν κλίμα υπέρ του ενός, ή του
άλλου με την υπόκωφη αλλά εξόχως απο-
τελεσματική διαμαρτυρία τους, που πολλές
φορές οι κυβερνήσεις δεν αντιλαμβάνο-
νται. Κάπως έτσι την πάτησε ο Αλέξης Τσί-
πρας, ο οποίος θεώρησε την πίεση προς
τη μεσαία τάξη με την υπερφορολόγηση
ως αμελητέα, ποντάροντας είτε στη νεο-
λαία, είτε στις πλέον ευάλωτες κοινωνικές
ομάδες. 

Και ο Κυριάκος Μητσοτάκης αποφά-
σισε πολύ νωρίς να θέσει ένα απλό και ξε-
κάθαρο δίλημμα στη μεσαία τάξη: Είτε α-
νανεώνει την εμπιστοσύνη της στο πρό-
σωπό του, είτε επιστρέφει στη διακυβέρ-
νηση το δίδυμο Τσίπρα-Βαρουφάκη, υ-
πενθυμίζοντας με αυτό τον τρόπο το δρα-
ματικό πρώτο εξάμηνο του 2015, όταν η
χώρα φλέρταρε με την έξοδο από την ευ-
ρωζώνη. Μάλιστα, ο πρωθυπουργός απο-
φάσισε να θέσει το δίλημμα με ακόμη πιο
ισχυρό τρόπο, τονίζοντας πως είτε συνεχί-
ζει με αυτοδυναμία, είτε οδηγούμαστε σε
νέες εκλογές. 

Φυσικά, ακόμη και ο πλέον αδαής περί
των πολιτικών αντιλαμβάνεται πως δεν υ-
πάρχει καμία απολύτως περίπτωση η Νέα
Δημοκρατία να λάβει ποσοστό άνω του
48% με απλή αναλογική για να καταφέρει
να κερδίσει αυτοδυναμία. Οπότε, οι επα-
ναληπτικές εκλογές είναι κάτι παραπάνω
από βέβαιες και αυτό το σχέδιο φέρεται ότι
είναι έτοιμο να υπηρετήσει το κυβερνητι-
κό σχήμα. Ειδικά σε ό,τι αφορά το οικονο-
μικό επιτελείο, που θα πρέπει να είναι έ-
τοιμο για ένα δίμηνο, που οι πάντες θα α-
σχολούνται με τις εκλογές (πρώτες και δεύ-
τερες). Κάτι που σημαίνει ότι και η οικο-
νομική δραστηριότητα το δίμηνο αυτό θα
βρίσκεται σε ύφεση. 

Η αλήθεια είναι ότι ποσοστά άνω του
48% στην εκλογική ιστορία της χώρας έ-
χουν λάβει μόνο ο Κωνσταντίνος Καρα-
μανλής το 1974 και ο Ανδρέας Παπαν-
δρέου το 1981. Και αυτοί εξασφάλισαν
ευρεία κοινοβουλευτική πλειοψηφία, λό-
γω του ότι το εκλογικό σύστημα ήταν ενι-

σχυμένη αναλογική. Και μιλάμε για δύο
κορυφαίες πολιτικές προσωπικότητες (ό-
πως και ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, ο
οποίος ποτέ δεν έπιασε η Ν.Δ. επί ημερών
του άνω του 48%), οι οποίες δεν συγκρί-
νονται με το σημερινό πολιτικό προσωπι-
κό.

Οπότε λογικά οδηγούμαστε σε επανα-
ληπτικές εκλογές με ενισχυμένη αναλογι-
κή, όπου το πρώτο κόμμα, ανάλογα με το
ποσοστό που θα πάρει και τη διαφορά που
θα έχει από το δεύτερο θα κερδίσει από
40-50 επιπλέον έδρες. Ο πρωθυπουργός
γνωρίζει ότι εάν η Ν.Δ. αναδειχθεί πρώτο
κόμμα και με ένα ποσοστό κοντά σε αυτό
που έλαβε στις εκλογές του Ιουλίου του
2019 εξαλείφει το ενδεχόμενο να συνερ-
γαστούν και να σχηματίσουν κυβέρνηση τα
κόμματα της κεντροαριστεράς, στα πρότυ-
πα της Πορτογαλίας και της Ισπανίας. 

Τα κουκιά (αν δεν αλλάξει κάτι δραματι-
κά) δεν βγαίνουν όσα παραμύθια και εάν
λένε από τον ΣΥΡΙΖΑ. Συν τοις άλλοις, δεν

φαίνεται ορατή στον ορίζονται και η βού-
ληση της Χαριλάου Τρικούπη να υπάρξει
ένα σχήμα ανάλογο των χωρών της Ιβηρι-
κής χερσονήσου. Οπότε ο πρωθυπουργός
έθεσε ξεκάθαρα το δίλημμα, ποντάροντας

στην ανάγκη που νιώθουν οι νοικοκυραίοι
για ηρεμία και σταθερή διακυβέρνηση για
να αποφευχθούν οι αναταράξεις, ειδικά σε
αυτή την κρίσιμη εποχή, όπου με την παν-
δημία ουδείς γνωρίζει τι του ξημερώνει. 
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• Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έθεσε το δίλημμα στη μεσαία
τάξη με το να υπενθυμίσει το δίδυμο Τσίπρα-Βαρουφάκη
στο εφιαλτικό πρώτο εξάμηνο του 2015

Έθεσε το δίλημμα, 
κοιτάει τις κάλπες, 
ξορκίζει την πανδημία

Οπρωθυπουργός
στη συνέντευξη
Τύπου στο περι-

θώριο της ΔΕΘ για μία α-
κόμη φορά ισχυρίστηκε
ότι η κυβέρνησή του θα ε-
ξαντλήσει την τετραετία
και ότι οι εκλογές θα διε-
ξαχθούν το καλοκαίρι του

2023. Όμως όλο και περισσότεροι αναλυτές συμφωνούν ότι
η άνοιξη του 2022 είναι ένα… επικίνδυνο διάστημα. 

Και στο παρελθόν υπήρξαν πρωθυπουργοί που διαβεβαίω-
ναν τους πάντες ότι δεν θα κάνουν εκλογές και ήδη τις είχαν
κανονίσει. Τρανό παράδειγμα ο Αλέξης Τσίπρας, που στις συ-
σκέψεις των πολιτικών αρχηγών το καλοκαίρι του 2015 μόνο
όρκο δεν πήρε όταν όλοι αποφάσισαν να ψηφίσουν το 3ο και
πιο επαχθές μνημόνιο. Και λίγες ημέρες αργότερα προκήρυξε
εκλογές με το δίλημμα «ή τους τελειώνουμε, ή μας τελειώνουν».
Το εντυπωσιακό είναι ότι οι Ευρωπαίοι γνώριζαν για τις πρό-
ωρες εκλογές το 2015. Κάτι που γνωστοποίησε πρόσφατα ο

Βαλντιμίρ Πούτιν, ότι του το εκμυστηρεύθηκε ο Φρανσουά Ο-
λάντ, τον οποίο είχε ενημερώσει νωρίτερα ο ίδιος ο Αλέξης
Τσίπρας. Προφανώς για τις ελληνικές εκλογές του Σεπτεμβρί-
ου του 2015 γνώριζαν και η Άνγκελα Μέρκελ και ο Ζαν Κλοντ
Γιούνκερ. 

Οπότε δεν κάνει σε κανέναν εντύπωση ότι ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης διαψεύδει το ενδεχόμενο πρόωρων εκλογών. Αυτό
είναι υποχρεωμένος να κάνει εκ της θέσης του, και αυτό πράτ-
τει. Όμως μετά το δίλημμα που έθεσε στον ελληνικό λαό την
περασμένη Κυριακή έχει όλη την άνεση να ξεδιπλώσει το σχέ-
διό του και να πάει σε εκλογές το 2022. 

Και ο πρωθυπουργός δεν περιμένει ότι οι προσφορές προς
τη νεολαία θα του εξασφαλίσουν την επανεκλογή. Εδώ ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ πριμοδότησε τρεις ημέρες πριν από τις ευρωεκλογές του
Μαΐου του 2019 όλους τους συνταξιούχους και αυτοί πρώτα
τσέπωσαν το παραδάκι και δύο ημέρες αργότερα μαύρισαν
τον κ. Τσίπρα προσφέροντας ένα τεράστιο αέρα νίκης στον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη. Ούτε η ένταση που θα υπάρξει είναι αυτή
που θα δώσει τη νίκη στη Ν.Δ. Αντίθετα, το πολωτικό κλίμα δί-
νει σημασία στην ύπαρξη του ΣΥΡΙΖΑ, που μέχρι στιγμής δεν έ-

Πότε θα
γίνουν
εκλογές



Στο στόχαστρο 
η χαλαρή ψήφος
Κι έθεσε το θέμα της αυτοδυναμίας της
Ν.Δ. από τις πρώτες εκλογές, για να απο-
φύγει το φαινόμενο της χαλαρής ψήφου.
Σε αυτή ποντάρουν όλα τα σχήματα στα δε-
ξιά του κυβερνώντος κόμματος και με αυτό
τον τρόπο θα πάνε στην προεκλογική εκ-
στρατεία. Ότι «η Ν.Δ. θα είναι σίγουρα πρώ-
τη, αλλά αξίζει να μπούμε κι εμείς στη Βουλή
για να ελέγχουμε την κυβέρνηση». Θέτοντας
το δίλημμα «ή εγώ, ή το δίδυμο Τσίπρα-
Βαρουφάκη» αποκλείει τη λεγόμενη χαλα-
ρή ψήφο και κρατά τη βάση του σε εγρή-
γορση. 

Όμως και στις δεύτερες εκλογές με βάση
το κλιμακωτό μπόνους στο πρώτο κόμμα
δεν είναι βέβαιο ότι ακόμη κι εάν επαλη-
θευθούν τα δημοσκοπικά ευρήματα θα έ-
χει άνετη πλειοψηφία. Ίσως γι’ αυτόν τον
λόγο να υπάρχει ερμηνεία και για την αιφ-
νιδιαστική επίσκεψη του Γιώργου Γερα-
πετρίτη στα γραφεία της Ελληνικής Λύσης

στη Βουλή την Τρίτη το μεσημέρι και τη δε-
κάλεπτη συζήτηση που είχε με τον πρόε-
δρο του κόμματος, Κυριάκο Βελόπουλο.
Φυσικά, ουδείς πείστηκε ότι οι δύο άνδρες
μίλησαν περί ανέμων και υδάτων, όπως ι-
σχυρίστηκαν. 

Βέβαια, ο κ. Μητσοτάκης με τα όσα εί-
πε στη ΔΕΘ ύψωσε διαχωριστικό ανάμε-
σα στο κόμμα του και στα άλλα κόμματα της
αντιπολίτευσης για το ενδεχόμενο συνερ-
γασιών. 

Διότι μπορεί να είπε ότι με τον ΣΥΡΙΖΑ
υπάρχουν πολιτικές, πολιτιστικές και α-
ξιακές διαφορές, αλλά δεν έβγαλε από το
κάδρο τους υπολοίπους, όταν μίλησε για
συναίνεση. Απλά απέφυγε τεχνηέντως να
αναφερθεί στο Κίνημα Αλλαγής, σεβόμε-
νος ότι υπάρχει εσωκομματική διαδικασία
για την εκλογή προέδρου και οιαδήποτε α-
ναφορά θα θεωρείτο από όλους ότι παρεμ-
βαίνει στα εσωτερικά ενός άλλου κόμμα-
τος. Όμως το φωτογράφισε όταν έκανε λό-
γο ότι «εγώ ενδιαφέρομαι να συναινώ με την

κοινωνία και τους πολίτες». 
Ο κ. Μητσοτάκης, αναβαθμίζοντας τις

εκλογές με την απλή αναλογική, θέλει να
επιτύχει δύο πράγματα. Πρώτον, να απο-
φύγει τη χαλαρή ψήφο. Και δεύτερον, να
πάρει όσο το δυνατόν υψηλότερο ποσο-
στό, οπότε ανεβάζοντας τον δείκτη της πό-
λωσης στο κόκκινο μεταξύ πρώτων και
δεύτερων εκλογών να επιτύχει την άνετη
κοινοβουλευτική πλειοψηφία των 155 και
πλέον βουλευτών. 

Διότι όλοι αντιλαμβανόμαστε ότι οι
πρώτες εκλογές θα αποτελέσουν το πρό-
κριμα για τις επαναληπτικές. Και φυσικά,
ας μη λησμονούμε ότι αρκετοί θα ψηφί-
σουν το πρώτο κόμμα, ακόμη κι εάν δεν
τους εκφράζει 100%, μόνο και μόνο για να
υπάρξει πολιτική σταθερότητα. Αν στις
πρώτες εκλογές η Ν.Δ. διατηρήσει μία δια-
φορά ανάλογη με αυτή στις εκλογές του Ι-
ουλίου του 2019, τότε στις επαναληπτικές
και με αυξημένη την πόλωση θα μπορεί να
ανοίξει κι άλλο την ψαλίδα. 

χει παρουσιάσει στην ελληνική κοινωνία ούτε μία ε-
ναλλακτική πρόταση. Απλά λέει «όχι» σε όλα. Ακόμη
και στα μέτρα υπέρ των πληγέντων από τις φωτιές, τα
καιρικά φαινόμενα, τις καταστροφές γενικότερα, δεν
τα ψήφισε στη Βουλή, προβάλλοντας γελοίες –στην
πλειονότητά τους– δικαιολογίες. 

Αντίθετα, κάποια από τα μέτρα που ανήγγειλε ο κ.
Μητσοτάκης μπορεί να μην ήταν ακριβώς νέα, αλλά
μπορούν να λειτουργήσουν ως θεραπευτικό ηλεκτρο-
σόκ για τη μέση ελληνική οικογένεια. Όπως η κατάρ-
γηση πληρωμής φόρου για τις γονικές παροχές και δω-
ρεές. Όσον αφορά τη μείωση φόρων, τη νέα μείωση
στον ΕΝΦΙΑ, είναι ήδη ενσωματωμένες στις προβλέ-
ψεις. Το ότι είναι πολύ πιθανό να πάμε σε εκλογές την
άνοιξη του 2022 φαίνεται και από το γεγονός ότι ακόμη
και ο ίδιος ο πρωθυπουργός οριοθέτησε την κρίση των
ανατιμήσεων παγκοσμίως πως θα ξεφουσκώσει μέχρι
το τέλος του έτους, άντε μέχρι τους πρώτους μήνες. 

Εάν καταφέρει με τις διάφορες παρεμβάσεις να ε-
λέγξει την κατάσταση στην αγορά και να μην πονέσει

πολύ η τσέπη των μικρομεσαίων, τότε πολύ εύκολα θα
γίνει αποδεκτό το αφήγημά του από τη μεσαία τάξη για
μία κυβέρνηση με νωπή εντολή που θα οδηγήσει τη χώ-
ρα στην επόμενη ημέρα μετά την κρίση της πανδημίας.
Εξάλλου, σε αυτό το πλαίσιο αποφάσισε το Μαξίμου
να κάνει τα στραβά μάτια και για τη λειτουργία της Πα-
νεπιστημιακής Αστυνομίας. Η δικαιολογία εύπεπτη και

προς το ακροατήριό της, ισχυριζόμενη πως «το μέτρο
θα ξεκινήσει σταδιακά». Απλά όλοι οι νουνεχείς πολίτες
κατανοούν ότι ο κ. Μητσοτάκης δεν επιθυμεί να ξεκι-
νήσει μία προεκλογική σεζόν με φασαρίες και ξύλο στα
Πανεπιστήμια. 

Ακόμη και το σλόγκαν περί «πλατιάς συμμαχίας της
λογικής», οδηγεί σε εκλογική αναμέτρηση την ερχόμενη
άνοιξη, η οποία για να πούμε και του στραβού το δίκιο
θεωρείται από τους αναλυτές μία βολική περίοδος. Το
πολιτικό αφήγημα της κυβέρνησης θα στηρίζεται στους
ρυθμούς ανάπτυξης και στην αξιοποίηση του Ταμείου
Ανάκαμψης. Και όσο δεν υπάρχει προγραμματικός α-
ντίλογος, παρά μόνο σπέκουλα για δήθεν οργισμένη
νεολαία και θυμωμένους εργαζόμενους, ο κ. Μητσοτά-
κης μπορεί να αισθάνεται σίγουρος ότι το δίλημμα που
έθεσε στη ΔΕΘ θα έχει αποτέλεσμα στην κοινωνία. Κά-
τι που το έκανε και με εμφατικό τρόπο, λέγοντας στη
Θεσσαλονίκη πως «αν κάποιοι νομίζουν ότι η κοινωνία
βρίσκεται στο 2011 και ονειρεύονται κίνημα νεοαγανα-
κτισμένων, είναι βαθιά νυχτωμένοι».

Επέλεξε αντίπαλο
Ταυτόχρονα ο κ. Μητσοτάκης, εκτός του
διλήμματος που έθεσε στην ελληνική κοι-
νωνία, επέλεξε αντίπαλο στο πρόσωπο του
κ. Τσίπρα. Η απόφασή του να κλείσει τον
οιονδήποτε δίαυλο επικοινωνίας αναφερό-
μενος στον ΣΥΡΙΖΑ, βάζει όλους τους άλ-
λους στο περιθώριο. Ο πρωθυπουργός και
το επιτελείο του έχουν αποκρυσταλλώσει
την άποψη ότι ο αρχηγός της αξιωματικής
αντιπολίτευσης και η ηγετική ομάδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, λόγω του άγχους τους με τα καθηλω-
μένα δημοσκοπικά ποσοστά κάνουν λάθη
τα οποία επιτρέπουν στην κυβέρνηση να ξε-
φεύγει ακόμη και όταν είναι στριμωγμένη
στη γωνία. Αντίθετα, στο πρωθυπουργικό
γραφείο εκτιμούν πως εάν αλλάξουν τα δε-
δομένα και επανέλθει το ΚΙΝΑΛ-ΠΑΣΟΚ
σε πρωταγωνιστική τροχιά, τότε τα πράγμα-
τα μπερδεύονται, καθώς δεν πρέπει να λη-
σμονούμε ότι η Χαριλάου Τρικούπη θα
διεκδικήσει τους κεντρώους ψηφοφόρους,
όπως είχε κάνει πολλάκις στο παρελθόν. Ο
κεντρώος ψηφοφόρος αντιμετωπίζει με ε-
πιφυλακτικότητα τον ΣΥΡΙΖΑ και αρκετές
φορές με φόβο, λόγω κάποιων εξτρεμιστι-
κών απόψεων, όπως αυτές που εκφράζει η
νεολαία του ΣΥΡΙΖΑ που ζητά να ανοίξουν
τα σύνορα και να γίνουν δεκτοί όλοι οι πρό-
σφυγες, έχοντας σύνθημα το «όπου γης και
πατρίς». Πάλι καλά που δεν απαιτεί να στρω-
θούν και κόκκινα χαλιά και να υπάρχουν
και μπάντες υποδοχής για όλους τους πρό-
σφυγες και μετανάστες. 

Επίσης, η μεσαία τάξη και οι κεντρώοι
ψηφοφόροι, σύμφωνα με τους ειδικούς α-
ναλυτές, είναι άνθρωποι της μετριοπάθειας
που θέλουν να υπάρχουν και να τηρούνται
οι κανόνες στο πολιτικό παιχνίδι. Ο κ. Μη-
τσοτάκης γνωρίζει πολύ καλά να απευθύ-
νεται στους μετριοπαθείς κεντρώους και γι’
αυτό τον λόγο χαρακτήρισε τον Αλέξη Τσί-
πρα ως ενορχηστρωτή όλων των εμετικών
επιθέσεων του διαδικτύου προς τη σύζυγό
του Μαρέβα και τα παιδιά του. Κατά σύ-
μπτωση, όλοι όσοι ασκούν κριτική στην οι-
κογένεια Μητσοτάκη στα μέσα κοινωνικής
δικτύωσης έχουν κι άλλες αναρτήσεις όπου
αποθεώνουν το ανύπαρκτο πρόγραμμα του
ΣΥΡΙΖΑ. Δείγμα τού ότι τα υπόγεια της Κου-
μουνδούρου εργάζονται πυρετωδώς. 
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Την περασμένη Κυριακή,
κατά τη διάρκεια της συ-
νέντευξης Τύπου στη
ΔΕΘ, ο πρωθυπουργός α-
ναφέρθηκε στο Σύμφωνο
Σταθερότητας, υποστηρί-
ζοντας τη βεβαιότητά του
ότι θα αλλάξει τονίζοντας
με έμφαση ότι το 2022 θα
είναι η χρονιά που θα εί-
ναι στο επίκεντρο όλων
των συζητήσεων εντός
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Της Ευαγγελίας Τζαβάρα 

T
όσο ο Εμανουέλ
Μακρόν, όσο και ο
Μάριο Ντράγκι ανα-
μένουν τον νέο Γερ-
μανό καγκελάριο (πι-

θανότατα τον σοσιαλδημοκράτη
νυν υπουργό Οικονομικών, Ό-
λαφ Σολτς, που έχει το προβά-
δισμα στις δημοσκοπήσεις) για
να θέσουν επισήμως το θέμα σε
μία από τις Συνόδους Κορυφής.

Ήδη η μάχη στους κόλπους
τής Ε.Ε. έχει ξεκινήσει. Καθώς η
μία μετά την άλλη οι ευρωπαϊκές
χώρες αρχίζουν να καταθέτουν
τις προτάσεις τους για το πώς θα
αντιμετωπίσουν το τεράστιο χρέ-
ος που συσσωρεύτηκε από την
προσπάθεια να διασωθούν οι οι-
κονομίες τους από την ύφεση
που προκάλεσε η πανδημία. Ή-
δη, οκτώ χώρες (Σουηδία, Φιν-
λανδία, Λετονία, Δανία, Ολλαν-
δία, Τσεχία, Αυστρία και Σλοβα-
κία) καλούν το μπλοκ να εστιάσει
στη μείωση του χρέους. Στο τε-
λευταίο Eurogroup οι υπουργοί
Οικονομικών συζήτησαν και το
πότε θα επανέλθουν οι χώρες
στην προ-πανδημίας εποχή, και
φυσικά στους κανόνες του Συμ-
φώνου Σταθερότητας και το πώς
και πότε θα επανέλθουν. Η συζή-
τηση ήταν άβολη για τις χώρες
του νότου, οι οποίες ακόμη δεν
έχουν επουλώσει τις πηγές τους
από την οικονομική κρίση που
την πλήρωσαν με μνημόνια. Γι’
αυτό και τέθηκε στο τραπέζι ως
αίτημα η εγκατάλειψη του Συμ-
φώνου Σταθερότητας.

Οι διαφορές αναμφίβολα υ-
πάρχουν. Και φτάνουν έως τα ό-
ρια του διχασμού. Για παράδειγ-
μα, την ημέρα που η Γαλλία ανα-
κοίνωνε ότι ο προϋπολογισμός
της θα εστιάζει στην οικονομική
ανάπτυξη αντί την αύξηση των
φόρων, οι οκτώ χώρες, υπό την
Αυστρία, απέστειλαν την επιστο-
λή στην Κομισιόν τασσόμενες υ-
πέρ της περιστολής του χρέους.
«Η δημοσιονομική σταθερότητα,
συνδυασμένη με μεταρρυθμίσεις
που στηρίζουν την οικονομική ανά-
πτυξη πρέπει να συνεχιστούν», ανέ-
φεραν στην επιστολή τους οι ο-
κτώ χώρες. 

Ηγείται ο Ντράγκι
Επικεφαλής του μπλοκ των νο-
τίων παρουσιάζεται ο Μάριο
Ντράγκι, ο οποίος ως φαίνεται
είναι αποφασισμένος να πάρει τη
θέση της Άνγκελα Μέρκελ στην
άτυπη ηγεσία της Ευρώπης. Μά-
λιστα, ο Ιταλός πρωθυπουργός
και πρώην διοικητής της ΕΚΤ α-
πάντησε τονίζοντας ότι «το Σύμ-
φωνο είναι ξεπερασμένο». Ακόμη
και η Κομισιόν, υπό την Ούρ-
σουλα φον ντερ Λάιεν, επίσης
πιέζει για πλήρη αναθεώρηση.
«Έχουμε πίσω μας την πανδημία και
μπροστά μας την κλιματική μετάβα-

ση», δήλωσε από την πλευρά του
ο αρμόδιος Επίτροπος επί των
Οικονομιών και πρώην  πρωθυ-
πουργός της Ιταλίας Πάολο Τζε-
ντιλόνι, θέλοντας κατ’ αυτόν τον
τρόπο να ακυρώσει την επιστολή
των οκτώ χωρών.

Η δημόσια διαβούλευση θα
ξεκινήσει μετά τις γερμανικές ε-
κλογές στις 26 Σεπτεμβρίου. Μά-
λιστα γι’ αυτόν τον λόγο και το
γερμανικό υπουργείο Οικονομι-
κών αρνήθηκε να υπογράψει την
εν λόγω επιστολή. Και αυτό διότι
και οι τρεις διεκδικητές της κα-
γκελαρίας (ο σοσιαλδημοκράτης

Όλαφ Σολτς, ο συντηρητικός
Άρμιν Λάσετ και η πράσινη Α-
ναλένα Μπέρμποκ) ναι μεν
συμφωνούν με την ανάγκη δημο-
σιονομικής σύσφιξης, αλλά πα-
ράλληλα προωθούν φιλόδοξα
σχέδια δαπανών, που είναι πέρα
και πάνω από το Σύμφωνο Στα-
θερότητας. Κάτι που δημιουργεί
ελπίδες σε χώρες όπως την Ελ-
λάδα, ότι στη μάχη για αλλαγή
του Συμφώνου Σταθερότητας θα
υπάρχει ένα απίστευτα ισχυρό
μπλοκ από Γερμανία, Γαλλία, Ιτα-
λία και Ισπανία. Δηλαδή, τις τέσ-
σερις ατμομηχανές της ευρωπαϊ-
κής οικονομίας.

Ήδη το Παρίσι προτείνει και
προωθεί ένα σχέδιο, όπου η Γαλ-
λία για να αντιμετωπίσει το μεγέ-
θυνση του χρέους θα στηριχθεί
στις επενδύσεις ώστε να τονωθεί
η ανάπτυξη. Ανάλογο μονοπάτι
αναμένεται να ακολουθήσει και η
Ιταλία, ενώ η νέα γενιά της γερ-
μανικής πολιτικής σκηνής μοιά-
ζει έτοιμη να απογαλακτιστεί από
το δόγμα Σόιμπλε. «Δεν θα κά-
νουμε το λάθος να σφίξουμε τα δη-
μόσια οικονομικά πολύ γρήγορα και
να σκοτώσουμε την ανάπτυξη», δή-
λωσε ο Γάλλος ΥΠΟΙΚ, Μπρού-
νο Λεμάρ, προσθέτοντας ότι «εί-
ναι απόλυτα εφικτό να συνδυάσουμε
επιστροφή στην ανάπτυξη και
μια λογική αποκατάσταση των δη-
μόσιων οικονομικών».

Στο πλευρό τους 
η Ελλάδα
Η Ελλάδα, όπως φάνηκε και από
τις χθεσινές συζητήσεις στην Α-
θήνα με τον Γάλλο Πρόεδρο και
τον Ιταλό πρωθυπουργό, στέκε-
ται στο πλευρό του ισχυρού διδύ-
μου που συγκροτούν Γαλλία και
Ιταλία. Ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης, όπως είναι λογικό, εάν υ-
πάρξει αλλαγή στο Σύμφωνο Στα-
θερότητας δίχως πιεστικά πρω-
τογενή πλεονάσματα για την Ελ-
λάδα, θα έχει ανοιχτό δρόμο για
να υλοποιήσει το πρόγραμμά του
και να δει την ελληνική οικονο-
μία να απογειώνεται, όπως είναι
ο στόχος του κάθε πρωθυπουρ-
γού.  Ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης,
ναι μεν νιώθει σιγουριά για τις
αλλαγές στο Σύμφωνο Σταθερό-
τητας, εν τούτοις δηλώνει έτοιμος
για το 2023, που αναμένεται να
επανέλθουμε στα πρωτογενή
πλεονάσματα. 

Πάντως, από τις κινήσεις του
κ. Μητσοτάκη φαίνεται ότι ανα-
μένει πως η ασφυκτική πίεση του
Συμφώνου Σταθερότητας θα αλ-
λάξει. Οπότε με τα μέτρα που α-
νακοίνωσε από τη Θεσσαλονίκη
άναψε το πράσινο φως για το ε-
πόμενο βήμα. Και αυτό το βήμα
είναι να απελευθερώσει δυνάμεις
για παραγωγή. Η απόφαση για
κατάργηση του φόρου στις μετα-
βιβάσεις περιουσιακών στοιχεί-
ων (ακινήτων και μετρητών) α-
ξίας έως 800.000 ευρώ από τους
γονείς και τους παππούδες προς
τα παιδιά στηρίζεται σε αυτό το α-
φήγημα.

Πηγές του Μαξίμου εξηγούν
ότι με το μέτρο αυτό δίνεται η δυ-
νατότητα σε γονείς που έχουν ο-
λοκληρώσει την επαγγελματική
πορεία τους να δώσουν, τώρα, ε-
γκαίρως στα παιδιά τους τα κεφά-
λαια που τους είναι απαραίτητα
για να επενδύσουν, όσο είναι οι
ίδιοι νέοι, αντί να περιμένουν
την ώρα της κληρονομιάς. «Δεν υ-
πάρχει λόγος κεφάλαια να παραμέ-
νουν σε αδράνεια, όταν μπορούν να
χρηματοδοτήσουν επενδύσεις που
έχει ανάγκη σήμερα η χώρα από νέ-
ους ανθρώπους», τονίζεται χαρα-
κτηριστικά. 

Επίσης κάποιοι υποστηρίζουν
πως αυτό το μέτρο είναι πολύ πι-
θανό να  αποτελέσει κίνητρο για
πολλούς φορολογούμενους να
εμφανίσουν τον αδήλωτο πλού-
το τους. Υπό την προϋπόθεση βε-
βαίως ότι θα επιβαρυνθούν με
τους φόρους και τα πρόστιμα που
συνεπάγεται ο έλεγχος του «Πό-
θεν Έσχες». Κι όπως εξηγούν οι-
κονομικοί κύκλοι, η περιουσία
δεν θα νομιμοποιείται, ούτε θα έ-
χει ισχύ η δωρεά, εάν πρώτα δεν
καταβληθούν οι φόροι και οι
προσαυξήσεις που προβλέπει η
νομοθεσία για τα αδήλωτα προς
την Εφορία εισοδήματα και περι-
ουσιακά στοιχεία. 
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ΣΥΜΦΩΝΟ ΣΤΑΘΕΡΟΤΗΤΑΣ

Στο πλευρό 
των Μακρόν 
και Ντράγκι 
ο Κυριάκος

• Ο πρωθυπουργός στηρίζει την πρωτοβουλία Γαλλίας
και Ιταλίας για να υπάρχει ένα νέο πιο χαλαρό 
Σύμφωνο, κάτι που βολεύει την ελληνική οικονομία 
για να ξεφύγει από την ισχυρή πίεση



Του Μανώλη 
Δράκου

Ότι το ελληνικό
ποδόσφαιρο
πνέει τα λοί-
σθια σε όλα τα

επίπεδα το βλέπουμε με διά-
φορους τρόπους τα τελευταία

χρόνια…
Σε συλλογικό επίπεδο, οι ελλη-

νικές ομάδες έχουν χαθεί από τον
χάρτη της UEFA.

Έφτασαν στην 20ή θέση του
ranking και υποβιβάστηκαν στην
(τρίτης ταχύτητας) διοργάνωση
του Europa Conference League.

Τα μεγαλεία με το Champions
League είναι παρελθόν. Εκεί που
κάποτε έπαιζαν δύο ελληνικές ο-
μάδες, πλέον συμμετέχει μόνον ο
πρωταθλητής κι αυτός από τις
πρώτες προκριματικές φάσεις.

Φυσικά, ελάχιστες ομάδες συ-
νεχίζουν μέχρι τον Φεβρουάριο
που αρχίζουν τα νοκ άουτ παιχνί-
δια…

Σε επίπεδο Εθνικής ομάδας, τα
ίδια και χειρότερα…

Από το 2014 όταν με τον Φερ-
νάντο Σάντος συμμετείχε στην
τελική φάση του Μουντιάλ δεν
προέκυψε άλλη διάκριση, παρά
μόνον αποκλεισμοί στις διεθνείς
διοργανώσεις από EURO και Πα-
γκόσμιο Κύπελλο.

Την περασμένη Κυριακή στην
πρεμιέρα τής Super League o
Φαν’τ Σιπ ξέσπασε! 

Ο Ολλανδός, που κουράστηκε
να συγκρίνουν την Εθνική ομάδα
του σήμερα με εκείνη του Ρεχά-
γκελ το 2004 ή του Σάντος το
2014, ξεσπάθωσε για το γεγονός
ότι οι Big-5 του ελληνικού πρωτα-
θλήματος χρησιμοποίησαν ελάχι-
στους Έλληνες στην ενδεκάδα των
αγώνων τους.

Ο ΠΑΟΚ με τον Άρη κανέναν! Ο
Ολυμπιακός μόλις δύο. Ο Παναθη-
ναϊκός το ίδιο. Η ΑΕΚ τρεις… Εφτά
Έλληνες έπαιξαν στους Big-5…

Πάμε να δούμε πόσοι Έλληνες
έπαιξαν στην πρεμιέρα με τις 14 ο-
μάδες:  

Παναιτωλικός: 4  (Χουχούμης,
Μαλής, Τσιγγάρας,Καρέλης) 

Αστέρας Τρίπολης: 1 (Παπα-
δόπουλος)

Παναθηναϊκός: 2 (ο Κώτσι-
ρας και ο Διούδης) 

Απόλλων Σμ: 3 (Ντεντάκης,
Τσιλούλης,Λισγάρας)

Βόλος: 1 (Τσοκάνης)
Λαμία:  6 (Τζανετόπουλος,

Σκόνδρας,Τζανδάρης, Ελευθεριά-
δης, Γκέντσογλου, Καραμάνος), 

ΠΑΟΚ: 0  
ΠΑΣ Γιάννινα :3  (Σάλιακας,

Κάργας, Καραχάλιος)

ΑΕΚ :3 (Τζαβέλλας, Μάνταλος,
Γαλανόπουλος) 

Ιωνικός :4 (Χουτεσιώτης, Γκο-
τσούλιας, Βαλεριάνος, Μύγας)

Ολυμπιακός :2  (Παπασταθό-
πουλος, Μπουχαλάκης)

Ατρόμητος Αθ:. 6  (Χατζηϊσαι-
ας, Παπαδόπουλος, Βασιλαντω-
νόπουλος, Κλωναρίδης,Καρτάλης,
Κουλούρης)

Άρης: 0 
ΟΦΗ: 4  (Πασαλίδης, Μαρινά-

κης, Βούρος, Κοροβέσης).
Συνολικά έπαιξαν 39 Έλληνες

ποδοσφαιριστές στις 14 ομάδες
της Super League, δηλαδή λιγό-
τεροι από 3 στην ενδεκάδα (2,7
για την ακρίβεια) ποδοσφαιριστές
σε κάθε ομάδα….

«Σε συνέχεια των δηλώσεών
μου μετά το παιχνίδι με τη Σουηδία.
Μετά και το τελευταίο παιχνίδι της
1ης αγωνιστικής της Super League
οι Big-5 έχουν χρησιμοποιήσει στις

ενδεκάδες τους κατά μέσο όρο 1,4
Έλληνες ποδοσφαιριστές. Το ελλη-
νικό ποδόσφαιρο έχει πρόβλημα
ταυτότητας», ήταν το σχόλιο του
Τζον Φαν’τ Σιπ. Αν ρίξει κανείς
μια ματιά στους 39 Έλληνες που
έπαιξαν στην πρεμιέρα, θα αντιλη-
φθεί ότι ελάχιστοι απ’ αυτούς θα
μπορούσαν να κληθούν στην Εθνι-
κή ομάδα… Ας δούμε τώρα τους
παίκτες που επέλεξε ο Τζον
Φαν’τ Σιπ για τα δυο πρόσφατα
παιχνίδια της Εθνικής με το Κόσο-
βο και τη Σουηδία.

Οδυσσέας Βλαχοδήμος
(Μπενφίκα), Αλέξανδρος Πα-
σχαλάκης (ΠΑΟΚ) , Σωκράτης
Διούδης (Παναθηναϊκός), Θανά-
σης Ανδρούτσος (Ολυμπιακός),
Μανώλης Σάλιακας (ΠΑΣ Γιάννι-
να), Παντελής Χατζηδιάκος (Άλ-
κμααρ), Κυριάκος Παπαδόπου-
λος (Ατρόμητος Αθ.), Κώστας
Μαυροπάνος (Στουτγκάρδη),
Γιώργος Τζαβέλλας (ΑΕΚ), Δη-
μήτρης Γιαννούλης (Νόριτς),
Κώστας Τσιμίκας (Λίβερπουλ),
Λεονάρντο Κούτρης (Φορτούνα
Ντίσελντορφ), Κάρλος Ζέκα (Κο-
πεγχάγη), Κώστας Γαλανόπου-
λος (ΑΕΚ), Παναγιώτης Ρέτσος
(Σεντ Ετιέν), Τάσος Μπακασέτας
(Τραμπζοσνπόρ), Σωτήρης Αλε-
ξανδρόπουλος (Παναθηναϊκός),
Γιάννης Παπανικολάου (Ράκουφ
Τσενστοχόβα), Ανδρέας Μπουχα-
λάκης (Ολυμπιακός), Μανώλης
Σιώπης,(Τραμπζονσπόρ) Μάριος
Βρουσάι (Ολυμπιακός), Γιώργος
Μασούρας (Ολυμπιακός), Τα-
ξιάρχης Φούντας (Ραπίντ Βιέν-
νης), Δημήτρης Λημνιός (Τβέντε),
Χρήστος Τζόλης (Νόριτς), Πέ-
τρος Μάνταλος(ΑΕΚ), Βαγγέλης
Παυλίδης (Βίλεμ), Τάσος Δουβί-
κας (Ουτρέχτη).

Συνολικά κλήθηκαν 28 ποδο-
σφαιριστές εκ των οποίων οι 16 α-
γωνίζονται σε ομάδες του εξωτε-
ρικού…

Ο Ρεχάγκελ
είχε
παικταράδες
Στην Ελλάδα βρέθηκε
πριν από μερικές μέρες
ο Ότο Ρεχάγκελ για
την  πρεμιέρα του
ντοκιμαντέρ στον
θερινό κινηματογράφο
της Αίγλης Ζαππείου. Ο
Γερμανός προπονητής
έχει αποκτήσει πλέον
και τη δική του ταινία-
ντοκιμαντέρ.. Ο
σκηνοθέτης Κρίστοφερ
Αντρέ Μαρκς, ο οποίος
σημειωτέον έχει και
ελληνική καταγωγή,
θέλησε να καταγράψει
τα επιτεύγματα του
Βασιλιά Ότο, όπως
είναι και το όνομα της
ταινίας.
Κάποια στιγμή κλήθηκε
να μιλήσει για την
Εθνική ομάδα.
«Όταν ήρθα στην
Ελλάδα βρήκα ένα
ασυνήθιστο γκρουπ
παικτών, όπως ο
Ζαγοράκης, ο Δέλλας, ο
Καραγκούνης, ο
Σεϊταρίδης και άλλοι.
Υπήρχε μια ομάδα
παικτών», σημείωσε.
Και πρόσθεσε: «Σπάνια
μια ομάδα στηρίζεται σε
ένα Πελέ, έναν Μέσι ή
μία… Μαρία Κάλας. Ο
αρχηγός μας ήταν ο
Ζαγοράκης, που βγήκε
ο καλύτερος του
τουρνουά. Αν σας έλεγα
πριν από μερικά χρόνια
ότι καλύτερος παίκτης
του τουρνουά θα
έβγαινε Έλληνας, θα το
πιστεύατε;»

Κανένας στον ΠΑΟΚ και στον Άρη, 
ελάχιστοι σε ΑΕΚ, Παναθηναϊκό 

και Ολυμπιακό

Super League:

Ζητούνται
Έλληνες
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Του Χαρίλαου Τουμπιώτη

Να μπω στο ψαχνό, κατ’ ευθείαν:
Ο Ιβάν Σαββίδης είναι στην Ελ-
λάδα ή δεν είναι; Έχει έρθει από
το Ροστόφ και την έπεσε στο

Πόρτο Καράς. Μάλιστα. Και ποιος το έγρα-
ψε αυτό; Το Σαββιδοτεχνείο. Μίλησε κα-
νένας μαζί του; Υπάρχει κανένα βίντεο που
να τον δείχνει να περπατάει στο ξενοδο-
χείο; Υπάρχει καμία φωτογραφία; Ερώτη-
ση κάνω. 

Τις προάλλες έκανε μια τηλεσύσκεψη με τον
Λουτσέσκου «από το Πόρτο Καράς», γράψανε
οι Σαββιδοτέχνες. Τηλεσύσκεψη μπορείς να κά-
νεις κι από την Ανταρκτική, κανένας δεν ξέρει
πού είσαι. Το ίδιο και που μίλησε με τους δημο-
σιογράφους των Μέσων του.

Και γιατί σ’ το λέω αυτό; Γιατί τα ΠΑΟΚια άρ-
χισαν ν’ ανησυχούν για τον ηγέτη τους. Σου λέ-
ει, εδώ ο κόσμος καίγεται κι εμείς δεν ξέρουμε
πού είναι ο Ιβάν. Δίκιο έχουν. Πρεμιέρα με τον
ΠΑΣ έγινε στην Τούμπα την περασμένη Κυριακή.
Φάτσα-μόστρα έπρεπε να είναι ο Ιβάν στα ε-
πίσημα. Και να χαιρετάει τον λαό του. Τώρα, θα
πεις, άπαξ και βλέπεις το κακό να έρχεται, πας
καταπάνω του; Δεν λέει. Μπορεί να είπε ο Ιβάν
ότι με τις γεροντάρες που έχω μαζέψει, μπορεί
να γίνει κανένα πατατράκ και να μην ξέρω από
πού να φύγω. Είναι κι αυτό μία εξήγηση. Τώρα,
θα πεις, ο Ιβάν είπε ότι δεν πρέπει να έρχεται σε
επαφή με τον κόσμο, γιατί εμβολιάστηκε τρεις
φορές και δεν παράγει αντισώματα ο οργανι-
σμός του. Δεκτόν. Με την υγεία δεν μπορεί να
παίζει κανένας.

Άλλο θέλω να σου πω σήμερα. Και πολύ σο-
βαρό. Ρωτάω. Ο Ιβάν Σαββίδης, ο μεγαλομέ-
τοχος του ΠΑΟΚ με το χοντρό χρήμα που το
κουβάλαγε σε σακούλες νάιλον, όταν παλιά ερ-
χότανε από το Ροστόφ, πράγματι θέλει να γίνει

το γήπεδο; Άλλο τι έλεγε πριν από τον κορω-
νοϊό, άλλες εποχές ήταν τότε, άλλα τα δεδομέ-
να. Που έλεγε, δηλαδή, ότι θα ξηλωθεί ο ίδιος
για τη νέα Τούμπα και δεν έχει ανάγκη το κρά-
τος. 

Και μην πει κανένα κορόιδο γιατί σ’ το λέω
αυτό. Άπαξ και βγαίνει ο πρωθυπουργός της
χώρας και σ’ το λέει ότι μέχρι τέλους του έτους
θα έχει υπογραφτεί το Προεδρικό Διάταγμα και

σε καλεί ως «επενδυτή» να αρχίσεις να την ψά-
χνεις, δεν κάνεις τουμπέκα. Βγαίνεις και λες δυο
λόγια. Ή, «ευχαριστούμε τον κύριο Πρωθυπουρ-
γό κι εμείς είμαστε έτοιμοι να ξεκινήσουμε δου-
λειά», ή δηλώνεις «η κυβέρνηση αυτή εμπαίζει
και εμένα προσωπικά και τον λαό του ΠΑΟΚ, δεν
έχουμε καμία εμπιστοσύνη». 

Έτσι είναι. Δεν μπορείς να σφυρίζεις αδιά-
φορα. Ο λαός του ΠΑΟΚ περιμένει κάτι ν’ ακού-

Ο Σαββίδης που έπαθε… αφωνία στις αναγγελίες
του Κυριάκου στη ΔΕΘ, δεν θέλει να του δώσει

πόντους στη Θεσσαλονίκη και ίσως περιμένει τον…
Τσίπρα, που μαζί με τον Καμμένο φλόμωσαν στο

ψέμα τον λαό του ΠΑΟΚ

Ο Μητσοτάκης θέλει. 
Ο Ιβάν θέλει να τη χτίσει

ο Μητσοτάκης; 

ΝΕΑ ΤΟΥΜΠΑ:
Να, γιατί
χάλασε η
μεταγραφή
Κλάεσον
στον ΠΑΟΚ
και τα πήρε
στο κρανίο
ο Σουηδός
άσος
Ο ΠΑΟΚ ήθελε τον Σου-
ηδό τον Κλάεσον. Παι-
κταράς ο Κλάεσον.
Στην Κράσνονταρ παί-
ζει. Τον ήθελε ο ΠΑΟΚ.
Μάλιστα. Στην Αθήνα
ήμουνα όταν έπαιζε Ελ-
λάδα-Σουηδία 2-1. Και
βαράω μια βόλτα από
το ξενοδοχείο των Σου-
ηδών, να μάθω κανένα
νέο. Και ρωτάω τους
Σουηδούς δημοσιογρά-
φους, αν ξέρουνε κάτι
γιατί δεν ήρθε ο Κλάε-
σον στον ΠΑΟΚ. Μάλι-
στα. Οι δημοσιογράφοι
έπρεπε να την κάνουν
αυτοί την ερώτηση, όχι
εγώ από τα Γιάννινα.
Και σου λένε οι Σουη-
δοί δημοσιογράφοι ότι
η μεταγραφή ήτανε
κλεισμένη, αλλά χάλα-
σε γιατί ο Ιβάν ήρθε
κατ’ ευθείαν σ’ επαφή
με τον ιδιοκτήτη της
Κράσνονταρ. Τα μιλή-
σανε, τα συμφωνήσανε
στην κοπτορραπτική.
Να φανεί με ψίχουλα,
δηλαδή, για να μην πά-
ρει ποσοστό ο μάνατζερ
του Κλάεσον. Άπαξ και
δεν πάρει ζεστό χρήμα
ο μάνατζερ, μεταγραφή
δεν γίνεται. Το έμαθε
αυτό ο Κλάεσον και μην
τον είδατε τον Παναή.
Δεν έφευγε με τίποτα.
Έμεινε. Τώρα, θα πεις,
οι πρώτοι ή οι τελευταί-
οι είναι οι πρόεδροι που
θέλουν ν’ αποφύγουν
εφορίες και μανατζα-
ραίους και τα ρέστα.
Άλλοτε πιάνει κι άλλο-
τε ο Κλάεσον στυλώνει
τα πόδια και ο ΠΑΟΚ
παίζει με τον Μουργκ.
Χαίρετε.



σει από σένα. Ο Ιβάν Σαββίδης είσαι. Αυτός,
όμως, τουμπεκί ψιλοκομμένη. Και μόνο η «Α»
και η iapopsi.gr το επεσήμαναν αυτό το πράγ-
μα, κανένα άλλο Μέσο, ότι ο Ιβάν έπαθε αφω-
νία στις δηλώσεις Μητσοτάκη στη ΔΕΘ. 

Άπαξ και καίγεσαι για να φτιάξεις το γήπε-
δο, κάτι λες. Περιμένει ο κόσμος. Γι’ αυτό σου
λέω ότι έχω αμφιβολίες αν πράγματι θέλει να
φτιάξει το γήπεδο ο Σαββίδης. Τώρα, μ’ αυτές
τις παπαριές του Γιωργάκη Σαββίδη, του
instaGiorgis όπως τον λέμε εδώ, δεν ασχο-
λούμαι. Κάτι από την Καινή Διαθήκη έγραψε,
αλλά κανένας δεν κατάλαβε. Δηλαδή, ο ΠΑΟ-
Κτσής θέλει να ακούσει ένα «ναι» ή ένα «όχι», κι
ο μικρός Γιωργάκης τού γράφει για τον Ιωνά-
θαν και τη Ραχήλ και ποιον είχαν πατέρα τα
παιδιά του Ζεβεδαίου. Φοβερά πράγματα. 

Εκτός κι αν συμβαίνει το άλλο. Κι αυτό μέσα
στο παιχνίδι είναι. Πολιτικός είναι ο Ιβάν Σαβ-
βίδης. Δηλώσεις υπέρ του Τσίπρα είχε κάνει,
ότι είναι ο Πούτιν της Ελλάδας και ο Μητσο-
τάκης δεν θα γίνει ποτέ πρωθυπουργός. Και θα
δεχτεί να του φτιάξει ο Μητσοτάκης γήπεδο;
Και τι θα γίνουνε τα πελατάκια οι οπαδοί του
ΠΑΟΚ, που νομίζει ότι τους κατευθύνει τι να
ψηφίσουνε; Πλάκα κάνουμε τώρα;

Έτσι είναι. Άπαξ και προχωρήσει η Τούμπα,
ζήτω που καήκαμε, σου λέει ο Ιβάν. Πήρε που
πήρε ψίχουλα ο Τσίπρας, έτσι και μας φτιάξει
γήπεδο ο Μητσοτάκης την κάτσαμε τη βάρκα
στη στεριά. Δεν πρόκειται να ξανάρθει στον αι-
ώνα τον άπαντα στην κυβέρνηση ο ταβάριτς ο
Αλέξης, για να έχουμε αγκαλίτσες και φιλάκια.

Γι’ αυτό κι ο Μητσοτάκης τον κάλεσε να
βγει μπροστά. Διότι, ποιος μου λέει εμένα ότι ο
Ιβάν επίτηδες το κωλοβαράει με το γήπεδο για
να τα φορτώσει όλα στον Κυριάκο, επειδή δεν
θα γίνει; Είπαμε. Πολιτικός είναι ο Ιβάν. Στην ί-
ντριγκα της Σοβιετικής Ένωσης μεγάλωσε, όχι
στη Μενεμένη και στο Κορδελιό. 

Σ’ το προχωράω. Αυτό το Σαββατοκύριακο
ο Τσίπρας θα πάει στη ΔΕΘ να πει πως θα σώ-
σει την Ελλάδα από τα χέρια του Μητσοτάκη.
Την έσωσε μια φορά και θέλει να την ξανασώ-
σει. Τους κατοίκους της χώρας δεν τους ρώτησε
αν θέλουν να τους ξανασώσει, αλλά αυτό είναι
άλλη ιστορία. Να μην ξεφύγω, όμως. 

Ο Ιβάν θα πάει να στηθεί στο περίπτερο του
ΠΑΟΚ στην Έκθεση, όπως ο Καρυπίδης περι-
μένοντας τον Μητσοτάκη; Δεν νομίζω. Γιατί
δεν πρέπει να έρχεται σε επαφή με κόσμο. Αλλά
κι έτσι να μην ήτανε, δεν είναι κανένα κορόιδο ο
Σαββίδης. Άπαξ και πήγαινε, θα καρφωνότανε.
Αυτά τα πράγματα γίνονται πίσω από την κουρ-
τίνα, μάστορα, όχι φόρα-παρτίδα. Κι άντε κι αρ-
χινάει ο Αλέξης τις δηλώσεις, ότι έχει πλάνο να
σώσει την Ελλάδα, κι έρχεται η στιγμή να μιλή-
σει για τη Νέα Τούμπα. Τι θα πει; Ότι ο Μητσο-
τάκης εμπαίζει τον Σαββίδη και τον λαό του
ΠΑΟΚ; Μπορεί να σηκωθούν τίποτα καρέκλες
από μόνες τους και να φύγουνε από το Βελλί-

δειο. Χόρτασε ο λαός του ΠΑΟΚ από τις υπο-
σχέσεις του Αλέξη. Σίγουρο το είχε ο λαός του
ΠΑΟΚ, ότι μόλις επιστρέψει ο Τσίπρας στην Α-
θήνα, την άλλη μέρα θα πάνε οι μπουλντόζες
και θα γκρεμίζουνε την παλιά Τούμπα. Και τι έ-
γινε; Μια τρύπα στο νερό. 

Αν και όταν θα μιλήσει για τη νέα Τούμπα –
αν μιλήσει–, θα πρέπει να έχει δίπλα του τον
Πάνο τον Καμμένο. Και να δείχνουν στον προ-
τζέκτορα τις φωτογραφίες που έβγαλε ο Πά-
νος με τον Χρυσοστομάκη - Μάκη Γκαγκά-
τση έξω από την Τούμπα. Με τον Γκαγκάτση
να δείχνει τη φανέλα με το «12» στην πλάτη και
ο Πάνος να γελάει λες κι έβλεπε καμία παλιά
ταινία με τον Βέγγο. 

Και τώρα που το θυμήθηκα, ο Αλέξης Τσί-
πρας, ο μέγας ηγέτης της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης θ’ αναφερθεί στο γήπεδο του Άρη; Να
σ’ το πω καλύτερα, θα ερωτηθεί στην καθιερω-
μένη συνέντευξη Τύπου να πει έστω μια κουβέ-
ντα για το γήπεδο που θέλει να φτιάξει ο Κα-
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Πού είναι 
οι μηνύσεις
και 
οι αγωγές
τού Ιβάν 
σε ΕΕΑ και
Ολυμπιακό
για την 
πολυϊδιο-
κτησία; 
Τις πάτησε
το τρένο;
Πάει τόσο καιρός που ο
Γιαρένης της Εφέσεων
τον έβγαλε περιστέρα
τον ΠΑΟΚ στην Επιτρο-
πή Εφέσεων. Αυτός που
είχε τις κόρες του στο
κολύμπι του Ολυμπια-
κού και φώναζαν οι
Σαββιδοτέχνες ότι είναι
προκατειλημμένος.
Μάλιστα. Και τι ακο-
λούθησε, μάστορα; Ότι
ο ΠΑΟΚ θα μηνύσει ό-
λα τα μέλη της Επιτρο-
πής Επαγγελματικού Α-
θλητισμού. Μήνυση και
αγωγές και δεν ξέρω
’γώ τι άλλο γράφανε.
Διαφυγόντα κέρδη. Κι
όχι μόνο κατά της ΕΕΑ,
αλλά και κατά του Ολυ-
μπιακού θα στρεφότα-
νε ο Ιβάν Σαββίδης. Έ-
τσι λέγανε αυτοί οι
Δούκες της Μενεμένης
Λευτεράκηδες, ο Κυ-
ριάκος Φιγούρας και οι
Μάκηδες. Δικαίωμα
του ΠΑΟΚ να υπερα-
σπίζεται τα συμφέρο-
ντά του. Ρωτάω τώρα
εγώ: Τι έγιναν εκείνες
οι μηνύσεις και οι αγω-
γές; Έγιναν; Ποιες αγω-
γές, ρε, πλάκα κάνουμε
τώρα; Καμία μήνυση
και καμία αγωγή. Σου
λένε έτσι και ανοίξει
πάλι ο φάκελος, θα
τρέχουμε στον Γιαρένη
για να μας σώσει. Γι’
αυτό και από ’δώ πήγαν
κι άλλοι. Το Σαββιδοτε-
χνείο, βέβαια, που χα-
λούσε κόσμο, την ουρά
στα σκέλια. Χαίρετε.

ρυπίδης στην Πυλαία; Ο Μητσοτάκης το είπε
καθαρά, ότι είναι ίδιο πράγμα με το Βοτανικό.
Δίνει τη «Λεωφόρο» ο Παναθηναϊκός και μετα-
κομίζει τον Βοτανικό. Ο Άρης δίνει το Χαριλάου
και θέλει να φτιάξει γήπεδο στο αεροδρόμιο.
Θα ερωτηθεί ο Αλέξης ή η συνέντευξη είναι
σούξου-μούξου; Κι αν ερωτηθεί ο Αλέξης, σ’
το λέω από τώρα τι θα πει. Ότι κάτι έπρεπε να
πει ο Μητσοτάκης και για τον Άρη, και το είπε
αέρα-πατέρα. Αυτό θα πει. 

Κι άπαξ και διαβάσεις το Σαββιδοτεχνείο, δεν
χρειάζεσαι πάνω από δύο δεύτερα για το κατα-
λάβεις. Το έγραψαν καθαρά, ότι ο Μητσοτά-
κης το είπε αυτό για το γήπεδο του Άρη, επειδή
κάτι έπρεπε να πει. Και ποιος το είπε αυτό; Ένας
οπαδός του Άρη και το κάνανε θέμα, επειδή το
έγραψε κάπου ένας οπαδός του Άρη. Φοβερά
πράγματα, μάστορα. Αυτή είναι δημοσιογραφία,
σου λένε οι Σαββιδοτέχνες.

Άμα είναι έτσι, γιατί δεν κάνουνε θέμα που
πολλοί οπαδοί, του Άρη σου λέω εγώ, ότι του
ΠΑΟΚ ή της ΑΕΚ και του Ολυμπιακού, γράφου-
νε ότι ο Ιβάν Σαββίδης θέλει να την κοπανήσει
από τον ΠΑΟΚ, επειδή απέτυχε να παίξει ρόλο
με το Σκοπιανό; Άλλος πάει και γράφει ότι δεν
είναι δικά του τα λεφτά. Ότι να ’ναι. Αυτό, όμως,
γιατί δεν το προβάλλουνε τα media του Ιβάν; Κι
επειδή ο Ιβάν άρχισε να μαζεύει το χρήμα και
να μη δίνει μία στις μεταγραφές και τον άφησε
με γεροντάρες τον ΠΑΟΚ, δικαιώνονται όλοι
αυτοί που λένε ότι θα την κοπανήσει. Είναι και
το Open TV που πάει κατά διαόλου, του φεύ-
γουνε όλοι οι καλοί ο ένας μετά τον άλλον, τι
να υποθέσει, ρε, ο σοβαρός οπαδός του ΠΑΟΚ;
Ότι ο Σαββίδης μένει; Να κάνει τι; Να περιμένει
τον Τσίπρα να ξαναγίνει πρωθυπουργός; Ούτε,
βέβαια, είπε τίποτα το φοβερό ο Σαββίδης, που
μίλησε με τους δημοσιογράφους. Ότι δεν πω-
λείται ο ΠΑΟΚ και το Open TV, είπε. Γιατί δεν έ-
ριξε χρήμα στην αγορά, δεν είπε. Χαίρετε.
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Toυ Νίκου Συνοδινού

Οακροβάτης με τις
μεγάλες καλλιτε-
χνικές ευαισθη-
σίες έστειλε την

Ελλάδα στα ουράνια. Ο Μίλτος
Τεντόγλου μόλις στα 23 του

χρόνια πέταξε στα 8.41 μ. στο τε-
λευταίο του άλμα και πήρε το χρυ-
σό μετάλλιο στο μήκος στους Ο-
λυμπιακούς Αγώνες του Τόκιο.

Οι διοργανωτές συνόδευσαν
την επική επιτυχία του Έλληνα τρι-
πλουνίστα με τον Ζορμπά, βάζο-
ντας το συρτάκι στα σπίτια εκατο-
ντάδων εκατομμυρίων τηλεθεα-
τών στις πέντε ηπείρους. Τα Γρε-
βενά, ιδιαίτερη πατρίδα του Μίλ-
του, φωταγωγήθηκαν και η κυρία
Ιωάννα, μητέρα του Ολυμπιονίκη,
δεν χόρταινε να δέχεται συγχαρη-
τήρια για το καμάρι της.

Ο Μίλτος Τεντόγλου γεννή-
θηκε στα Γρεβενά στις 18 Μαρτίου
1998, όπου και πέρασε τα παιδικά
του χρόνια. Από την ηλικία των 12
ετών, είχε αρχίσει να ασχολείται με
το παρκούρ. Κάποιες φορές, μαζί
με τους φίλους του πήγαιναν στο
στάδιο των Γρεβενών για να εξα-
σκηθούν. Εκεί, σε ηλικία 15 ετών,
τον εντόπισε τυχαία ο Βαγγέλης
Παπανίκος, ο οποίος έγινε ο
πρώτος προπονητής του.

Τα «ακροβατικά» που έκαναν
οι πιτσιρικάδες εντυπωσίασαν τον
έμπειρο κόουτς, ο οποίος τους έ-
κανε την πρόταση να ασχοληθούν
με τον στίβο. Αρχικά, ο Τεντόγλου
–που δεν τρελάθηκε από τη χαρά
του με την προοπτική του στίβου–
δοκίμασε διάφορα αγωνίσματα.
Το άλμα εις μήκος ήταν αυτό που
έφερε τις πρώτες διακρίσεις, οι ο-
ποίες τον... γλύκαναν και άνοιξαν
τον δρόμο για την επιτυχία του.

Ο 23χρονος αθλητής συνεχίζει
να ασχολείται με το παρκούρ σπά-
νια και... κρυφά. Κυρίως, όταν δεν
τον βλέπει ο νυν προπονητής του,
Γιώργος Πομάσκι.

Στους Ολυμπιακούς Αγώνες
του Τόκιο πήγε ως ο σταθερά κορυ-
φαίος άλτης στην Ευρώπη τα τε-
λευταία χρόνια. Από το 2018 δεν έ-
χει αντίπαλο στις ευρωπαϊκές διορ-
γανώσεις που συμμετέχει, αφού σε
όποιες έχει πάει έφυγε με το χρυσό.

Αναδείχτηκε πρωταθλητής Ευ-
ρώπης ανοιχτού στίβου το 2018
στο Βερολίνο, πρωταθλητής Ευ-
ρώπης κλειστού στίβου το 2019
στη Γλασκώβη, Πρωταθλητής Ευ-
ρώπης Κ23 την ίδια χρονιά στο
Γκέφλε και πρωταθλητής Ευρώ-
πης κλειστού στίβου το 2021 στο
Τόρουν.

Μάλιστα, το μετάλλιο που πή-

ρε το 2018 τον καθιστά τον νεό-
τερο Έλληνα πρωταθλητή Ευρώ-
πης όλων των εποχών. Είναι αλή-
θεια πως η προσδοκία των Ελλή-
νων για μετάλλιο από τον Μίλτο
Τεντόγλου ήταν μεγάλη. Κι αυτό
γιατί πήγε στο Τόκιο ως ο κορυ-
φαίος για φέτος στον κόσμο.

Ο σπουδαίος άλτης είχε την κο-
ρυφαία επίδοση για το 2021, στα
8.60 μ. που πέτυχε στο μίτινγκ της
Καλλιθέας στις 26 Μαΐου, βελτιώ-
νοντας κατά 28 εκατοστά το ατο-
μικό ρεκόρ του και πλησιάζοντας το
Πανελλήνιο ρεκόρ, που κατέχει ο
Λούης Τσάτουμας με 8.66 μ.

Γεννημένος νικητής
και… κρύο αίμα
Ο Μίλτος Τεντόγλου είναι γεν-
νημένος νικητής. Γι’ αυτό και, παρ’
ότι του είχε μείνει μόλις ένα άλμα
για να πάρει ένα μετάλλιο, υπήρ-
χε η πίστη πως θα… πετούσε, έστω
και τότε. Η ψυχολογία σε αυτές τις
περιπτώσεις παίζει ξεχωριστό ρό-
λο και ο Μίλτος είχε αποδείξει
πως είναι… κρύο αίμα. Δεν αγχώ-
νεται, δεν πιέζεται, μπαίνει στον α-
γώνα και το διασκεδάζει. Σαν να
συναγωνίζεται τους φίλους του
στο παρκούρ.

Δεν είναι τυχαίο πως ανέβηκε
τραυματίας στην κορυφή της Ευ-
ρώπης. Πρόκειται για το τελευταίο,
χρονικά, χρυσό μετάλλιο που κα-
τέκτησε στο ευρωπαϊκό κλειστού
στίβου του Τορούν, πριν πάει στο
Τόκιο, όπου υπέφερε από τραυμα-
τισμό στο αριστερό γόνατο.

Μπήκε στον αγώνα γνωρίζο-
ντας ότι πρέπει να κάνει όσο το
δυνατόν λιγότερα άλματα. Στα
προκριματικά χρειάστηκε μόλις έ-

Η κορυφαία 
επίδοση 
στον κόσμο
Ατομικό ρεκόρ στον α-
νοιχτό στίβο έκανε σε
μίτινγκ στην Καλλιθέα
στις 26 Μαΐου 2021 με
τη δεύτερη καλύτερη ε-
πίδοση όλων των επο-
χών στην Ελλάδα με
8.60 μ. Το άλμα αυτό εί-
ναι η πρώτη επίδοση
στον κόσμο για το έτος
2021. Στο Ευρωπαϊκό
Πρωτάθλημα Κλειστού
Στίβου 2021 ο Μίλτος
Τεντόγλου αναδείχθη-
κε πρωταθλητής Ευρώ-
πης για δεύτερη συνε-
χόμενη φορά με άλμα
8.35 μ.
Στις 9 Ιουλίου 2021,
κατατάχθηκε 1ος στο
μίτινγκ του Diamond
League στο Μονακό
στο άλμα εις μήκος κά-
νοντας άλματα στα
8.21 μ και 8.24 μ.
Ο πρωταθλητής από τα
Γρεβενά ανέβηκε στο
πρώτο σκαλί του βά-
θρου, κάνοντας στην
τελευταία προσπάθεια
8.41μ., κερδίζοντας το
χρυσό λόγω καλύτερης
δεύτερης προσπάθειας
από τον Κουβανό Ετσε-
βαρία! Ήταν η… καλύτε-
ρη αλητεία του Μίλτου.
Μέχρι την επόμενη.

Ο Μίλτος Τεντόγλου αρπάζει τα χρυσά μ’ ένα πόδι κι ένα άλμα. 
Από το έπταθλο, το ύψος, στο μήκος, εκεί που είναι ο καλύτερος 

στον πλανήτη. Ο Γρεβενιώτης με το κρύο αίμα, τα βιντεάκια στο παρκούρ,
έτοιμος να σπάσει το ρεκόρ του Λούη Τσάτουμα

Ο ακροβάτης 
με το μπουζούκι

στην κορυφή 
του κόσμου

Το κλειδί της πόλης 
των Γρεβενών στον Μίλτο
Αποθεωτική ήταν η υποδοχή στον «χρυσό» Ολυμπιονίκη,
Μίλτο Τεντόγλου στα Γρεβενά, σε εκδήλωση που πραγμα-
τοποιήθηκε την περασμένη Πέμπτη προς τιμήν του στο Δη-
μοτικό Στάδιο της πόλης. Ο δήμαρχος Γρεβενών, Γιώργος
Δασταμάνης, του απένειμε το «κλειδί της πόλης», ενώ νω-
ρίτερα είχε πραγματοποιηθεί και η επίσημη τελετή ονομα-
τοδοσίας του σταδίου σε «Μίλτος Τεντόγλου», σύμφωνα με
την ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου Γρεβε-
νών. Συγκινημένος με τις εκδηλώσεις αγάπης των συμπο-
λιτών του, ο Μίλτος Τεντόγλου, δήλωσε: «Είναι υπέροχο που
έχουν μαζευτεί όλοι εδώ. Είναι μεγάλη τιμή για εμένα που το
γήπεδο πήρε το όνομα μου και τους ευχαριστώ πολύ».



να για να περάσει τα οκτώ μέτρα
που ήταν το όριο (8.04μ). Το ίδιο
και στον τελικό.

Με την πρώτη προσπάθεια ε-
κτοξεύτηκε στα 8.35μ. Απείχε από
τις επόμενες δύο προσπάθειες, για
να προφυλαχτεί, και μπήκε ξανά
στον αγώνα για το τέταρτο και το
πέμπτο άλμα. Ακόμα και έτσι, κα-
νείς δεν κατάφερε να σταματήσει
από το δεύτερο σερί χρυσό μετάλ-
λιο στη διοργάνωση τον ανίκητο
Γρεβενιώτη πρωταθλητή. Πάτησε
στην κορυφή και με το… ένα πόδι.

Η φύση του Μίλτου Τεντό-
γλου δεν είναι μόνο αθλητική. Εί-
ναι και καλλιτεχνική. Αντί για α-
θλητικό σχολείο, όπως πολλοί με-
τέπειτα πρωταθλητές, έχει φοιτή-
σει σε μουσικό σχολείο. Έχει περά-
σει, επίσης, από ωδείο, όπου έμαθε
να παίζει κιθάρα, μπουζούκι, πιά-
νο και μπάσο.

Στα χόμπι του προστίθεται και η
ζωγραφική, με την οποία δεν κατα-
πιάνεται πολύ συχνά, όμως όταν το
κάνει τα αποτελέσματα είναι εντυ-
πωσιακά. Επίσης, δηλώνει gamer
και λάτρης της μουσικής. Πώς να μην
είναι άλλωστε με τέτοια παιδεία…
Στα ακούσματά του βέβαια συμπε-
ριλαμβάνεται και η κλασική μουσική.

Πέταγε και στο… ύψος
Πριν καταπιαστεί με το άλμα εις μή-
κος, ο Μίλτος άρχισε τις προσπά-
θειές του στο έπταθλο, αλλά και το
άλμα εις ύψος. Ο Βαγγέλης Πα-
νανίκος, που τον είδε να κάνει…
άλματα για χάρη του παρκούρ, έβα-
λε ως στόχο του να τον φέρει στον
στίβο. Και τα κατάφερε.   Αποτέλε-
σμα αυτού ο Μίλτος να γίνει κάτο-
χος του πανελληνίου ρεκόρ στο μή-
κος Παίδων, με άλμα στα 7.65 μέ-
τρα και ο έβδομος αθλητής της κα-
τηγορίας του στον κόσμο.

«Ερχόταν με την παρέα του στο
στάδιο για να κάνουν παρκούρ. Ο ε-
πιστάτης τούς έδιωχνε γιατί φοβό-
ταν μην χτυπήσουν, εγώ τελικά κα-
τάφερα να τους κρατήσω μαζί μου
και να τους… δελεάσω κυρίως με τα
άλματα», είπε ο Βαγγέλης Πανί-
κος και συμπλήρωσε: «Στην αρχή
δεν τον ενδιέφερε να κάνει στίβο,
σταδιακά όμως άρχισε να του αρέ-
σει. Τον έπεισα και έμεινε. Το μεγα-
λύτερο κέρδος για τον ελληνικό στί-
βο δεν είναι η επίδοση που έκανε τό-
τε στη Θεσσαλονίκη, αλλά το γεγο-

νός ότι τον κρατήσαμε στον χώρο». 
Τι είχε εντοπίσει στον Μίλτο ο

Γρεβενιώτης προπονητής; Όπως εί-
χε εξηγήσει στις πρώτες επιτυχίες:

«Φοβερή αλτικότητα και ταχύ-
τητα. Έχει έναν μοναδικό τρόπο να α-
ντιμετωπίζει τους αγώνες. Δεν στρε-
σάρεται, απλώς το απολαμβάνει, κά-
τι που ελπίζω να μην αλλάξει τώρα
που μεγαλώνουν οι προσδοκίες».

Τα χρόνια πέρασαν, όμως ο
Μίλτος για… καλή μας τύχη δεν
άλλαξε.

Η εκπαιδευτικός 
μητέρα του
Η Ιωάννα Παπαδημητρίου, μη-
τέρα του Ολυμπιονίκη μας, εκπαι-
δευτικός της πρωτοβάθμιας εκπαί-
δευσης, από τα πρώτα του αθλη-
τικά βήματα δήλωνε περήφανη για
όσα είχε καταφέρει ο Μίλτος.

Η μητέρα του θυμάται ότι με
τους φίλους του «όργωναν» κυ-
ριολεκτικά την πλατεία και το α-
θλητικό στάδιο της πόλης, όπου έ-
καναν άλματα, δημιουργούσαν βι-
ντεάκια και τα ανέβαζαν στη συνέ-
χεια στο διαδίκτυο. «Είχε συνέχεια
μικροτραυματισμούς και κάποια
φορά έφτασε στο σημείο να κάνει
μέχρι και εγχείρηση μηνίσκου».

Ο Μίλτος, μετά την παραίνε-
ση του Βαγγέλη Παπανίκου, άρ-
χισε να πηγαίνει σε κάποιες προ-
πονήσεις και πέντε μήνες μετά
στους διασυλλογικούς αγώνες
που έγιναν, κατέκτησε την πρώτη
θέση στην ηλικία του. Η Ιωάννα
Παπαδημητρίου διηγείται:

«Τότε μου είπαν για πρώτη φο-
ρά οι προπονητές του από τη Γυ-
μναστική Ένωση Γρεβενών, ότι Μίλ-
τος διαθέτει μεγάλο ταλέντο, αλλά
προσπαθούμε με το ζόρι να τον
κρατήσουμε στο γήπεδο».

Τον πρώτο χρόνο πήγαινε για
«πλάκα» στις προπονήσεις, του ά-

ρεσε ο στίβος, αλλά δεν ήθελε
ταυτόχρονα και να δεσμεύεται. Ο
προπονητής δεν τον πίεσε, και αυ-
τό μέτρησε στην τελική του επιλο-
γή. Είναι αθλητικός τύπος, του ά-
ρεσε πολύ το παρκούρ και γενικό-
τερα η κίνηση. Πριν καταλήξει στο
άλμα εις μήκος, έκανε έπταθλο, ε-
νώ έφερε και διάκριση στο άλμα
εις ύψος.

O Γιώργος Τεντόγλου, πατέ-
ρας του Μίλτου, είναι οικονομικός
μετανάστης στη Γερμανία. Ο ίδιος
θυμάται: «Το 2012 όταν έκανα το
ταξίδι οδικώς από την Ελλάδα στη
Γερμανία, έκλαιγα και έβριζα καθ’ ό-
λη τη διαδρομή που άφησα τα παι-
διά μου πίσω. Τότε ο Μίλτος ήταν 14
ετών και η κόρη μου 13 ετών. Μέ-
χρι τότε εργαζόμουν ως μάγειρας σε
ξενοδοχεία, όμως έτσι όπως ήρθαν
τα πράγματα κλήθηκα να πάω στο
εστιατόριο που είχαν οι γονείς μου
στη Γερμανία και να το αναλάβω.
Πηγαίνω σε όποιους αγώνες μπορώ
για να παρακολουθήσω τον Μίλτο
και αυτό που του λέω πάντα είναι να
προσέχει τον εαυτό του, τη μητέρα
του και την αδελφή του.

»Ο Μίλτος έπαιρνε μόνος του
τις αποφάσεις για το τι θα κάνει και
ήξερε να τις υποστηρίξει».

Το πρώτο του ισχυρό κίνητρο,
αποτέλεσε ένα ασημένιο μετάλλιο
στη Θεσσαλονίκη, στην κατηγορία
των Παμπαίδων. Φορώντας μια
βερμούδα και ένα φαρδύ φανελάκι,
πήδησε 6,40 μέτρα. Ενθουσιάστη-
κε, επειδή κατάφερε να ανέβει στο
βάθρο των νικητών χωρίς προπο-
νήσεις. Κι έτσι το πήρε πιο ζεστά.
Αυτά συμβαίνουν το 2013-2014. Α-
μέσως μετά, αρχίζει η… εκτόξευση.

Οι πρώτες του μεγάλες επιδό-
σεις ήρθαν το 2015. Μέσα σε λίγες
ημέρες βελτίωσε το πανελλήνιο ρε-
κόρ Παίδων. Στις 6 Ιουνίου 2015
προσγειώθηκε στα 7,65 μ και λίγες

μέρες
αργότερα
στο Πανελλή-
νιο Πρωτάθλημα
Εφήβων/Νεανίδων
στις Σέρρες, ανέβασε
το ρεκόρ στα 7,69 μ. Κέρ-
δισε έτσι μία θέση για το
Παγκόσμιο Πρωτάθλημα
Στίβου που έγινε στο Κάλι της
Κολομβίας (15-19/7/2015), ό-
που πήρε την 5η θέση, με καλύ-
τερο άλμα στα 7,66 μ.

Στο Μπίντγκοζ της Πολωνίας
στο Παγκόσμιο πρωτάθλημα Εφή-
βων-Νεανίδων το 2016, σε ηλικία
17 ετών, ο Τεντόγλου με άλμα στα
7,91 μ., από την τρίτη του προσπά-
θεια, κατέκτησε το ασημένιο μετάλ-
λιο. Στις 28 Μαΐου 2016, με άλμα
στα 8,19 μ., κατά τη διάρκεια του μί-
τινγκ «Παπαφλέσσια», έπιασε το ό-
ριο για τους Ολυμπιακούς Αγώνες.

Δεν κατάφερε όμως να προ-
κριθεί στον τελικό των Ολυμπια-
κών Αγώνων 2016, καθώς στο Ρίο
πήδηξε μόνο 7.64 μ. Επίσης, δεν
κατάφερε να πετύχει κάτι θετικό
στο Παγκόσμιο Πρωτάθλημα Στί-
βου 2017, αλλά κέρδισε εμπειρίες.

Στο Πανελλήνιο πρωτάθλημα
στίβου ανδρών 2017 κατέκτησε το
χρυσό μετάλλιο με 8.30 μ. με νέο
πανελλήνιο ρεκόρ κάτω των 20.
Λίγο αργότερα, ήρθε και το πρώ-
το του χρυσό μετάλλιο σε μεγάλη
διοργάνωση. 

Στο Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα
Κ20 στο Γκροσέτο, ήταν πρώτος
με καλύτερο άλμα στα 8.07 μ. Αυ-
τός ήταν και ο πρώτος του μεγά-
λος αγώνας, στον οποίο έκανε ε-
πίδοση πάνω από τα οκτώ μέτρα.

Στο Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα
Στίβου το 2018 κέρδισε το χρυσό
μετάλλιο στο μήκος με άλμα στα
8.25 μ. Το μετάλλιο αυτό αποτελεί
το πρώτο χρυσό στο άλμα εις μή-
κος που κατακτά η Ελλάδα σε Ευ-
ρωπαϊκούς αγώνες. 

Παράλληλα ο Μ. Τεντόγλου
αναδεικνύεται ως ο νεότερος Έλ-
ληνας πρωταθλητής Ευρώπης στί-
βου στην ιστορία.

Στο Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα
Κλειστού Στίβου 2019 κέρδισε το
χρυσό μετάλλιο στο μήκος με άλ-
μα στα 8μ. και 38 εκ.
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Νέος… 
Luffy
ο Μίλτος
O Μίλτος Τεντόγλου εί-
ναι μεγάλος fan της
κουλτούρας της Ιαπω-
νίας. Ο 23χρονος αθλη-
τής κάνει μαθήματα ια-
πωνικών και ασχολείται
φανατικά με τα πασί-
γνωστα κόμικς και καρ-
τούν που μας έχει μάθει
η χώρα του ανατέλλο-
ντος ηλίου: Είναι φανα-
τικός οπαδός των
manga και των anime
και όπως κάθε σωστός
οπαδός, διαβάζει τεύχη
και βλέπει επεισόδια
μανιωδώς.
Ο Έλληνας χρυσός Ολυ-
μπιονίκης βγήκε στο
στάδιο κατά την παρου-
σίασή του φορώντας
γυαλιά. Στη συνέχεια,
και καθώς ανακοινώθη-
κε το όνομά του έσκυψε
σε στάση σούμο και άγ-
γιξε με τη γροθιά του το
έδαφος.
«Όποιος ξέρει, ξέρει. Εί-
ναι από το One Piece το
Gear Second του Luffy.
Power one, power two
του Luffy», εξήγησε χα-
ρακτηριστικά.
Ο Τεντόγλου ταυτίστηκε
με τον Luffy, τον κεντρι-
κό ήρωα του ιαπωνικού
κόμικ, που παλιότερα το
βλέπαμε και στην ελλη-
νική τηλεόραση. Ο κε-
ντρικός χαρακτήρας έχει
αποκτήσει τις ιδιότητες
του λάστιχου, αφότου έ-
φαγε ένα φρούτο του
Διαβόλου και με το πει-
ρατικό του πλήρωμα ε-
ξερευνεί τη «Grand
Line», αναζητώντας τον
μεγαλύτερο θησαυρό
στον κόσμο. Ο Luffyπιέ-
ζει τα πόδια του, χρησι-
μοποιώντας τα ως α-
ντλίες για να αυξήσει
την κυκλοφορία του αί-
ματος στο σώμα του, αυ-
ξάνοντας έτσι κατά πολ-
λές φορές την ταχύτητά
του και την ισχύ των επι-
θέσεών του.
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Το σύστημα
συνεχίζει 
το παραμύθι
στον ΠΑΟΚ
Αστράκια είδε ο ΠΑΟΚ
με το «καλημέρα» στο
πρωτάθλημα, καθώς ό-
χι μόνο δεν πήρε πόντο
από τον ΠΑΣ Γιάννινα,
αλλά γνώρισε την ήττα
στην άλλοτε κραταιά
Τούμπα. Ο Ραζβάν Λου-
τσέσκου έβαλε τη
σφραγίδα του στην α-
ποτυχία κι έκανε τους
φίλους του ΠΑΟΚ ν’ α-
ναπολούν τον Πάμπλο
Γκαρσία.
Αν ο Ουρουγουανός έ-
κανε τέτοιο στραβοπά-
τημα, θα είχε υποστεί
τις… συνέπειες στραπα-
τσαρίσματος της εικό-
νας του. Ο Ρουμάνος ω-
στόσο είναι αλλιώς. Έ-
χει ασυλία από το συ-
στηματάκι που τον πε-
ριβάλλει στον ΠΑΟΚ
και είναι αυτό που ήθε-
λε ν’ απομακρύνει πάση
θυσία τον «ενοχλητικό»
Γκαρσία. 
Και τα κατάφερε, εκμε-
ταλλευόμενο την απου-
σία του Ιβάν Σαββίδη
στο εξωτερικό. Στη Ρω-
σία ο Ιβάν μάθαινε ότι
ήθελαν να μαθαίνει. Έ-
τσι οδηγήθηκε στην έ-
ξοδο ο προπονητής που
πήρε Κύπελλο (στον τε-
λικό με τον Ολυμπιακό)
και τη δεύτερη θέση στο
πρωτάθλημα.
Το δούλεμα του κόσμου
του ΠΑΟΚ συνεχίζεται.
Τι μας ενημέρωσε η
ΠΑΕ μετά την ηπειρώτι-
κη σφαλιάρα; «Είμαστε
στην αρχή της δημιουρ-
γίας για κάτι νέο...»
Ποιο είναι το νέο; Ο
Λουτσέσκου με τις με-
ταγραφές που δεν έγι-
ναν και το υλικό του
ΠΑΟΚ αποτελούν οι
Πασχαλάκης, Ζίβκο
Ζίβκοβιτς, Σοάρες, Τέι-
λορ, Βιειρίνια, Βαρέλα,
Κρέσπο, Εσίτι, Ελ Κα-
ντουρί, Αουγκούστο,
Μουργκ, Μπίσεσβαρ,
Κούρτιτς, Καγκάβα. Αυ-
τοί θέλουν προσαρμο-
γή. Οι απροσάρμοστοι.

ΘΕΜΑ


Η Λάρισα του Αλέξη
πόσο ήλθε, ρε παιδιά,

στην πρεμιέρα;

Η κρίση
ταυτότητας
του… Ολλανδού
Αντί να πάρει το καπελάκι του και να φύγει, κα-
θώς οδηγεί σε ακόμη έναν αποκλεισμό την Ε-
θνική ομάδα μετά τους βαθμούς που άφησε με
Γεωργία και Κόσσοβο, ο Τζον Φαν’τ Σιπ βρήκε
την ευκαιρία να επιτεθεί στους συναδέλφους
του, του Ολυμπιακού, του ΠΑΟΚ, της ΑΕΚ, του
Άρη και του Παναθηναϊκού, γιατί στην πρεμιέρα
του πρωταθλήματος χρησιμοποίησαν πολύ λί-
γους Έλληνες παίκτες.

Ο Ολλανδός ψάχνει δικαιολογίες για την α-
ποτυχία του, καθώς αφουγκράζεται πως τα ψω-
μιά του είναι λίγα και δηλώνει πως «το ελληνικό
ποδόσφαιρο έχει πρόβλημα ταυτότητας». Αυτό
το δικαιολογεί γιατί την 1η αγωνιστική οι Big-5
χρησιμοποίησαν στις ενδεκάδες τους κατά μέσο
όρο 1,4 Έλληνες ποδοσφαιριστές.

Αν δεν ήθελε να ρίξει στάχτη στα μάτια του
κόσμου, θα μπορούσε να εισηγηθεί στον εργο-
δότη του, την ΕΠΟ δηλαδή, αυτή που παίρνει
τις αποφάσεις, να περάσει κανονισμό, προκει-
μένου να παίζει υποχρεωτικά στην ενδεκάδα
συγκεκριμένος αριθμός παικτών που έχουν το
δικαίωμα να παίξουν στην Εθνική. Δεν το έκανε
όμως. Αλλά βγήκε δημόσια να τα χώσει στον
Μαρτίνς, τον Λουτσέσκου, τον Μιλόγεβιτς,
τον Μάντζιο και τον Γιοβάνοβιτς.

Δεν πήρε χαμπάρι ο Φαν’τ Σιπ πως ο Σαβ-
βίδης πουλάει ό,τι ελληνικό υπάρχει για να γε-
μίσει το ταμείο του; Από τον Πέλκα και τον

Τζόλη, μέχρι τον Γιαννούλη, τον Λημνιό και
τον Κουλούρη. Ποιον να βάλει δηλαδή ο Λου-
τσέσκου; Τον Πασχαλάκη τον κράτησε για
την Ευρώπη. Ποιους Έλληνες έχει ο ΠΑΟΚ να
βάλει;

Ο Άρης; Μια από τα ίδια. Ο Μήτρογλου εί-
ναι παροπλισμένος, ενώ ο Μάνος μπήκε αλλα-
γή. Αυτές οι δυο ομάδες δεν είχαν Έλληνα στην
ενδεκάδα τους. Σε αυτούς θα μπορούσε να τα
χώσει ο Ομοσπονδιακός.

Από τους τρεις του κέντρου ο Ολυμπιακός
είχε δυο Έλληνες (Παπασταθόπουλος,
Μπουχαλάκης), ο Παναθηναϊκός επίσης δύο
(Διούδης, Κώτσιρας), ενώ η ΑΕΚ τρεις (Τζα-
βέλλας, Μάνταλος, Γαλανόπουλος).

Από τους 16 πιο ακριβούς Έλληνες παίκτες,

οι 11 παίζουν στο εξωτερικό. Οι υπόλοιποι τέσ-
σερεις ανήκουν στον Ολυμπιακό. Ο Φορτού-
νης και ο Μασούρας ήταν τραυματίες, ενώ ο
Μπουχαλάκης έπαιξε. Τον δε Παπασταθό-
πουλο τον έχει αποκλείσει. Ο άλλος ανήκει
στην ΑΕΚ (Μάνταλος) και χρησιμοποιήθηκε.

Το πρόβλημα ταυτότητας είναι δηλαδή ότι
παίκτες όπως ο Μανωλάς, ο Τζόλης, ο Βλα-
χοδήμος, ο Τσιμίκας, ο Μπακασέτας, ο Πέλ-
κας, ο Γιαννούλης, ο Ρέτσος, ο Μαυροπά-
νος, ο Παυλίδης, ο Κυριακόπουλος, ο Λυ-
κογιάννης, ο Λημνιός, ο Σιώπης, ο Φούντας
και τόσοι άλλοι παίζουν στο εξωτερικό.

Μάλλον η κρίση ταυτότητας στην Εθνική α-
φορά την πρόσληψη κουστωδίας προπονητι-
κού επιτελείου από το εξωτερικό.
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Οι πολλές
επιλογές
ήταν το
ζητούμενο
Έχασε ένα τσουβάλι γκολ
ο Ολυμπιακός στο «Καραϊ-
σκάκης» στην πρεμιέρα του
πρωταθλήματος με τον Α-
τρόμητο. Ε, και; Συνήθως,
όταν οι μικρομεσαίες ομά-
δες παίρνουν κάτι από
τους μεγάλους και μάλιστα
εκτός έδρας, κάτι τέτοιο
συμβαίνει. Είτε ο τερματο-
φύλακας πιάνει τ’ άπιαστα,
είτε η αμυντική λειτουργία
δίνει ρεσιτάλ. Δεν είναι δι-
καιολογία πως η πόρνη
μπάλα δεν έμπαινε.
Κανείς δεν αμφισβητεί την
ανωτερότητα του Ολυ-
μπιακού σ’ έμψυχο δυναμι-
κό. Όμως, επειδή η ομάδα
του Πειραιά θα έχει ένα
κάρο αγώνες στην πλάτη
της, χρειάζεται πολλές ικα-
νές εναλλακτικές λύσεις.
Λύσεις στις οποίες θα στα-
θεί ο προπονητής για να έ-
χει αποτελέσματα. Αυτή η
υπεροπλία σε όλες τις θέ-
σεις αρχίζει και μπάζει. Ή-
δη οι πρώτοι τραυματισμοί
μειώνουν τις επιλογές. Για-
τί να ο Φορτούνης που έ-
παθε τη μεγάλη ζημιά, να ο
Μασούρας που ήταν τραυ-
ματίας, να ο Χασάν που
πωλήθηκε στο παρά ένα,
να οι περιορισμένες λύσεις
στον παίκτη που θα στείλει
την μπάλα στα δίχτυα. Ο
Ολυμπιακός ήδη αποκλεί-
στηκε από τη συνέχεια του
Champions League κι έκα-
νε το πρώτο του στραβο-
πάτημα εντός έδρας στο
πρωτάθλημα. Δεν το λες
και ό,τι καλύτερο αυτό.
Γιατί βρισκόμαστε ακόμη
στην αρχή. Όταν λοιπόν με
το καλό η ομάδα του Μαρ-
τίνς προχωρήσει στο
Europa League και οι υπο-
χρεώσεις στο εξωτερικό
δυσκολέψουν ξανά, τότε θ’
αναδειχθεί πως έπρεπε να
ενισχυθεί ακόμη περισσό-
τερο. Και μάλιστα με παί-
κτες όχι απλά ποιοτικούς,
αλλά που να ήταν σε πολύ
καλή κατάσταση τα τελευ-
ταία χρόνια. Γιατί υπάρ-
χουν και αυτοί που είναι
καλοί, αλλά τους έχει πά-
ρει η κατηφόρα. Κάτι τέτοι-
ους τσίμπησε και φέτος ο
Ολυμπιακός.

ΑΝΑΘΕΜΑ


 

Οι περισσότεροι από τους ιδιοκτήτες
των ΠΑΕ τα έχουν τα χρονάκια τους. Εί-
ναι στην κατηγορία των ευπαθών ομά-
δων που η πανδημία του κορωνοϊού φο-
βίζει. Ο Ιβάν Σαββίδης μπορεί να με-
γαλοδείχνει, αλλά είναι μόνο 62. Κι ό-
μως, είναι ο μοναδικός πρόεδρος που ε-
ξαφανίστηκε. Όχι μόνο γιατί είχε απομο-
νωθεί 1,5 χρόνο στη Ρωσία, αλλά διότι
ακόμη και όταν επέστρεψε στην Ελλά-
δα έγινε… μοναχός στο Πόρτο Καρράς.
Ο ισχυρός άνδρας του ΠΑΟΚ εξήγησε
τον λόγο για τον οποίο δεν έχει δημό-
σιες εμφανίσεις την περίοδο της πανδη-
μίας: «Έχω κάνει τρία εμβόλια, αλλά ο ορ-
γανισμός μου δεν έχει αναπτύξει αντισώ-
ματα. Άρα, πρέπει να είμαι ιδιαίτερα προ-
σεκτικός στον συγχρωτισμό μου με άλ-
λους ανθρώπους».
Πολλοί θ’ αναρωτιούνται τι εμβόλια εί-
ναι αυτά που έκανε στη Ρωσία και δεν
δημιουργούν αντισώματα, και αν τα ίδια
έχει κάνει και ο Βλαντιμίρ Πούτιν. Αλ-
λά ας έλθουμε στο ψητό, γιατί υπάρχουν άνθρωποι που φοβούνται
περισσότερο και προσέχουν περισσότερο, γνωρίζοντας πόσο σοβα-
ρές μπορεί να είναι οι επιπτώσεις από τον κορωνοϊό.
«Δεν υπάρχει λόγος να θέσω σε κίνδυνο τη δική μου υγεία και των άλ-
λων, από τη στιγμή που όλα μπορούν να γίνουν μέσω βιντεοκλήσης.
Δουλεύω 16-18 ώρες την ημέρα», ενημέρωσε ο Ιβάν. Δεν εστίασε
στο πόσες από τις ώρες αυτές αφορούν τον ΠΑΟΚ. Κατά μέσο όρο,
βρε αδελφέ. Όμως η πραγματικότητα δεν είναι τόσο απλή. Δεν μπο-

ρούν να γίνουν όλα με βιντεοκλήσεις. Αν
ήταν έτσι, δεν υπήρχε λόγος τα παιδιά
να πηγαίνουν στα σχολεία για διά ζώ-
σης διδασκαλία, καθώς θα μπορούσαν
άνετα από τα σπίτια τους να συνεχίσουν
την τηλεκπαίδευση. Η διαφορά όμως εί-
ναι τεράστια και το ξέρουν όλοι. Γιατί
άλλο είναι να πάει ο Σαββίδης στην
προπόνηση και να κατσαδιάσει τους παί-
κτες για την εικόνα τους και άλλο να
τους τα ψάλει τηλεοπτικά.
Η ψυχολογία είναι πολύ μεγάλο πράγ-
μα. Και σε αυτή δρα η προσωπική επα-
φή. Αυτή που ακούς τη φωνή του άλλου
να διαπερνά τον αέρα και να σκιάζονται
ακόμη και τα πουλιά. Να βλέπεις πως τα
μάτια του καρφώνονται πάνω σου και
αυτό που λέει αφορά εσένα, όχι τον πα-
ρά δίπλα. Ν’ αντιλαμβάνεσαι πως όλοι
κάθονται προσοχή και δεν ακούγεται κιχ,
καθώς απέναντι είναι ο πανίσχυρος ι-
διοκτήτης που δεν σηκώνει μύγα στο
σπαθί του. Να κατανοήσεις πως παρά-

τησε ό,τι άλλο είχε για να έλθει σε σένα, καθώς με τα καπρίτσια και
την αδιαφορία σου πέρασες τις κόκκινες γραμμές. Αλλά από την άλλη
να έχεις και την ευκαιρία να μιλήσεις και να ξέρεις πως αυτά που θα
μεταφέρεις θα περάσουν στον άλλο. Αυτόν που θα δει την ένταση
και δεν θα γυρίσει… κανάλι πίνοντας το καφεδάκι του.
Ο Ιβάν Σαββίδης είπε πως ο ΠΑΟΚ είναι η ψυχή του και η ψυχή δεν
πωλείται. Να ξέρει όμως πως… η σωτηρία της ψυχής είναι πολύ με-
γάλο πράγμα. Και σωτηρία με τηλεδιασκέψεις δεν υπάρχει.

Οι παίκτες που ζήλεψε ο «Εθνικάρας»
Η πιο εμβληματική μορφή των κερκίδων, ο Γιάννης

Μαντζουράνης, έφυγε στα 87 του χρόνια, σφραγίζο-
ντας την εποχή της αθωότητας των γηπέδων. Ο «Εθνι-
κάρας» είχε ζηλέψει πολλούς παίκτες που θα ήθελε να

φορέσουν την κυανόλευκη φανέλα. Όταν ρωτήθηκε
για το ποιοι θα ήθελε να έχουν παίξει στον Εθνικό, ο

Γιάνναρος απάντησε: «Μίμης Δομάζος, Κώστας Νεστο-
ρίδης, Γιώργος Κούδας. Και εκείνη την τρομερή ομάδα
του Ολυμπιακού. Θανάσης Μπέμπης, Κοτρίδης, Ρωσσί-

δης, Μουράτης, Πολυχρονίου και Σιδέρης...»

Η σχέση Μαντζουράνη-Σαμαρά 
Ο Γιάννης Μαντζουράνης έχασε τον πατέρα του που ήταν γιατρός
πολύ νωρίς. Έτσι ήλθε από τον Άγιο Ανδρέα Κυνουρίας στον Πει-
ραιά και οι θείοι του τού έβαλαν το μικρόβιο του Εθνικού. Πέρασε α-
πό αρκετές δουλειές. Μέχρι χρυσοχόος είχε γίνει. Ώσπου διορίστηκε
κλητήρας στον «Ευαγγελισμό». Μετά από 41 χρόνια, το 1999, πήρε

σύνταξη. «Ήμουν σωστός και τυπικός στη
δουλειά μου. Με αγαπούσε ο πατέρας του Α-
ντώνη Σαμαρά, πολύ καλός γιατρός και διευ-
θυντής στον “Ευαγγελισμό”. Θυμάμαι τον Α-
ντώνη Σαμαρά μικρό να πηγαίνει στο “Καραϊ-
σκάκης” να δει την Ολυμπιακάρα του», είχε
αποκαλύψει σε μια από τις τελευταίες του συ-
νεντεύξεις ο «Εθνικάρας».

Η σωτηρία της ψυχής είναι πολύ μεγάλο πράγμα
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Το «καρφί» 
του Λουτσέσκου 
για τις μεταγραφές
Για το ότι δεν έγιναν μεταγραφές στον ΠΑ-
ΟΚ οι λόγοι είναι δύο. Ο βασικός, ότι το α-
φεντικό δεν έβαλε λεφτά παρ’ ότι πήρε από
τη μεταγραφή του Τζόλη. Ο δεύτερος λό-
γος (που είναι συνέπεια του πρώτου) ήταν
ότι όσες εισηγήσεις έγιναν από το τμήμα
σκάουτινγκ του ΠΑΟΚ στον Ρουμάνο προ-
πονητή… απορρίφθηκαν χωρίς δεύτερη συζήτηση. Ο Λουτσέσκου θεωρούσε ότι όλοι που
προτάθηκαν δεν πληρούσαν τις προϋποθέσεις για να φορέσουν τη φανέλα του ΠΑΟΚ και
δεν ήταν καλύτεροι από αυτούς που είχε. Έτσι μ’ αυτόν τον τρόπο ο Λουτσέσκου έδειξε τη
δυσφορία του, ενώ δεν αρκέστηκε σε αυτό. Πριν από το ευρωπαϊκό ματς με τη Λίνκολν, ο
Ρουμάνος τεχνικός έριξε και το «καρφί» του, λέγοντας πως «ίσως να μη λειτουργήσαμε σωστά
στις μεταγραφές του καλοκαιριού» και πρόσθεσε πως ελπίζει αυτό να γίνει τον Γενάρη…
Αν δεν έχει… πετάξει το πουλάκι μέχρι τότε!

Τι παίζει 
με Σεμέδο
στον
Ολυμπιακό
Παρά τα αντιθέτως
λεγόμενα και
γραφόμενα περί
επιστροφής τού
Ρούμπεν Σεμέδο στις
προπονήσεις του
Ολυμπιακού, κάτι
τέτοιο δεν έχει συμβεί.
Από το ρεπορτάζ που
υπάρχει, προκύπτει ότι
δεν υπολογίζεται από
τον Ολυμπιακό παρά
το πρόβλημα που έχει
προκαλέσει η απουσία
του.
Ο Πορτογάλος στόπερ
βρίσκεται εκτός
προπονήσεων και
λόγω του θέματος που
υπάρχει με την
καταγγελία προς το
πρόσωπό του και όλα
δείχνουν ότι δεν θα
τον δούμε ξανά με τη
φανέλα του
Ολυμπιακού.
Άλλωστε, και ο ίδιος
φαίνεται ότι θέλει,
όταν ηρεμήσουν όλα,
να βρεθεί σε ένα άλλο
περιβάλλον για να
συνεχίσει την καριέρα
του…

Ντόρος έγινε με την περίπτωση του Δημήτρη
Σιόβα για ΑΕΚ και Παναθηναϊκό (στον Ολυμπιακό
υπήρξε μια σκέψη λόγω της εκκρεμότητας με τον
Σεμέδο), αλλά η αλήθεια απέχει πολύ από τα όσα
διοχετεύτηκαν έντεχνα από ορισμένους για να…
τσιμπήσουν στο Λιμάνι και να κλείσουν τον Έλλη-
να αμυντικό που ήθελε και θέλει να γυρίσει στην
Ελλάδα.
Ο Σιόβας προτάθηκε από τον Ίλια Ίβιτς (που εί-
ναι ο μάνατζέρ του) και στην ΑΕΚ και στον Πανα-
θηναϊκό.
Ο Μελισσανίδης ούτε καν που συζήτησε το θέ-
μα. Άλλωστε, ο  Σιόβας είχε προκαλέσει τον κό-
σμο της ΑΕΚ όταν φορούσε τη φανέλα του Ολυ-
μπιακού και δεν υπήρχε περίπτωση να ασχοληθεί
σοβαρά… Γι’ αυτό και το διέψευσε άμεσα.
Το ίδιο και στον Παναθηναϊκό. Ο Αλαφούζος δεν
είχε καμιά διάθεση να μπει σε συζητήσεις για τον
πρώην παίκτη του Ολυμπιακού, γιατί αυτομάτως
θα ερχόταν σε ρήξη με τους οργανωμένους (και
μη…) του «τριφυλλιού».
Αυτή είναι όλη η αλήθεια, και όχι ότι… γινόταν
«σφαγή» από ΑΕΚ, Παναθηναϊκό και Ολυμπιακό
για την απόκτησή του, όπως γράφτηκε σε ιστοσε-
λίδα για να γίνει ντόρος…

To παρασκήνιο 
για Σιόβα με ΑΕΚ 
και Παναθηναϊκό

Ο Μανούχος δίνει
εξετάσεις για…
διεθνής στην Τρίπολη!
Τον Μανούχο (πακέτο με τον Σιδηρόπουλο) έ-
στειλε ο Κλάτενμπεργκ στο παιχνίδι του ΠΑΟΚ
στην Τρίπολη.
Δεν είναι η πρώτη φορά…
Πέρσι (2020-21) ήταν VAR και μαζί με τον Καρα-
ντώνη (Ημαθίας), ο οποίος σφύριζε το ματς (Α-
στέρας-ΠΑΟΚ 1-1), έγραψαν ιστορία, όταν συμ-
φώνησαν και έδωσαν κόρνερ αντί για πέναλτι σε
χέρι του Κρέσπο. 
Ο Μανούχος είχε σφυρίξει το προπερσινό ματς
(2019-20), της 8ης αγωνιστικής Αστέρας Τρίπο-
λης-ΠΑΟΚ 1-2 και στο 39΄ του αγώνα δεν έδωσε
το διπλό πέναλτι, με τους Βαρέλα και Μάτος να
ανατρέπουν τους Μπαράλες και Σουάρεθ, αντί-
στοιχα. Όμως, ούτε ο Μανούχος είδε τι έγινε ούτε ο Ευαγγέλου τον κάλεσε στον VAR!!!
Φυσικά, ο Μανούχος έπαιξε και  στο περσινό παιχνίδι Λαμία-ΠΑΟΚ 0-2. Στο 55’ ο Τζόλης
κλώτσησε εκτός φάσης τον Σκόνδρα, αλλά ο ρέφερι… μάλωσε τον Σκόνδρα.
Μόνο πρόπερσι ο Μανούχος έπαιξε δέκα φορές τον ΠΑΟΚ, ενώ τώρα δίνει εξετάσεις για…
διεθνής!!!

O Αλαφούζος πλήρωσε για το
χορτάρι, ο Ιβάν περιμένει τα κρύα…

Με το χορτάρι της Τούμπας τα έβαλε ο Λουτσέσκου μετά την γκέλα με τα Γιάν-
νινα. «Έμοιαζε με ομάδα Γ΄ Εθνικής», σχολίασε.
Οι ειδικοί λένε ότι η Τούμπα έχει ψυχρόφιλο χλοοτάπητα, γιατί έχει διαφορετικό
προσανατολισμό και τη βλέπει περισσότερο ο ήλιος και θα βελτιωθεί το αμέ-
σως επόμενο χρονικό διάστημα και μέχρι το παιχνίδι με την ΑΕΚ…
Έτσι λένε, οι ειδικοί.
Υπάρχει και η άλλη όψη του νομίσματος.
Η «Λεωφόρος Αλεξάνδρας» πέρσι ήταν σε κακό χάλι. Όμως έγιναν έργα που
στοίχισαν 700.000 ευρώ και αγοράστηκαν μηχανήματα, με αποτέλεσμα το γή-
πεδο να έχει έναν αξιοπρεπή χλοοτάπητα.
Ο Αλαφούζος πλήρωσε, δεν περιμένει να έρθουν τα κρύα, όπως ο Ιβάν.
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Ο Διακοφώ-
της ξέρει 
τίποτα για
τις πλαστο-
γραφήσεις
στη Ρόδο;
Το μεγάλο κεφάλι του
ροδίτικου
ποδοσφαίρου, ο
Παναγιώτης
Διακοφώτης, ξέρει
τίποτα για τη Ρόδο –
την ομάδα, όχι το

νησί–, που την
έστειλαν στον
εισαγγελέα; Πλαστές
υπογραφές μέχρι και
αστυνομικών λέει η
ΕΕΑ ότι υπήρχαν στο
φάκελο. Να μην
ανησυχούν, όμως, ούτε
οι αστυνομικές αρχές,
ούτε οι δικαστικές. Ο
Παναγιώτης θα τα
βγάλει όλα στη φόρα.
Όπως έκανε με τα 40
πλαστά δελτία στο
νησί, που τα
χρησιμοποιούσαν
άνδρες κι είχαν
υπογραφές από
γυναίκες μεταναστών.  

Άλλο φρούτο 
(του Ιβάν;) κι αυτό, 
ο σύλλογος Ποντίων
Φίλων Ποδοσφαίρου
επιτίθεται 
στον Καρυπίδη!

Άλλο πάλι και τούτο. Βγαίνει ένας «Πανελλή-
νιος Σύνδεσμος Ποντίων Φιλάθλων Ποδο-
σφαίρου» και αραδιάζει ένα κατεβατό κατά του
Καρυπίδη και του Άρη. Και τι θα πει αυτό το
πράγμα; Κανένας στη Θεσσαλονίκη δεν ξέρει
τι είναι αυτό το πράγμα. Προφανώς, θέλει να
μας πει ότι όλοι οι Πόντιοι είναι κατά του Άρη.
Κι αφού είναι κατά του Άρη, πάει να πει ότι είναι
υπέρ του ΠΑΟΚ. Δηλαδή, όλοι οι Πόντιοι στη
Βόρεια Ελλάδα είναι ΠΑΟΚτσήδες. Αυτό θέλει
να πας πει ο «Πανελλήνιος». Και ποιο είναι το
καταστατικό του; Υπάρχει; Να το δούμε. Υπάρ-
χει πρόεδρος, γενικός γραμματέας, ταμίας και
τα ρέστα; Εμένα, πάντως, μου μυρίζει Ιβάν αυ-
τή η δουλειά. Δεν μπορεί να πάει αλλού το μυα-
λό. Χίλια δυο του γράφουνε του Καρυπίδη για
την υπόθεση Λάσκοφ. Και ποιος δημοσιεύει
την ανακοίνωση; Το Σαββιδοτεχνείο, φυσικά.
Αυτή η παπαριά του «Πανελληνίου» μπορεί να
είναι μία απλή παπαριά, αλλά μπορεί να είναι
και πολύ σοβαρή υπόθεση. Θα επανέλθουμε.

Θα τους
κόψει και
την…
τουαλέτα 
ο Τσιτσιπάς
Δύο φορές σε πρόσφατα
παιχνίδια του ο Τσιτσιπάς
κατέφυγε σε ένα κόλπο ό-
ταν βρέθηκε να χάνει από
τους αντιπάλους του.
Διέκοψε το παιχνίδι ζητώ-
ντας από τον διαιτητή να

πάει στην… τουαλέτα, όπως έχει δικαίωμα βάσει κανονισμού. Οι αντίπαλοί του τον ξεφώνισαν
δεόντως… Μέχρι που του είπαν ότι πηγαίνει και μιλάει στο κινητό με τον πατέρα του για να
παίρνει προπονητικές οδηγίες, αφού την ώρα του αγώνα κάτι τέτοιο απαγορεύεται στο τένις…
Όμως ο Τσιτσιπάς συνέχισε απτόητος να πηγαίνει στην… τουαλέτα κάθε φορά που έχανε, αλ-
λά πλέον η παγκόσμια Ομοσπονδία σκοπεύει να αλλάξει τον κανονισμό για να περιορίσει
τα… σούρτα-φέρτα του Τσιτσιπά και τον επίδοξων Τσιτσιπάδων στην τουαλέτα.

Ο Κλάτενμπεργκ είναι
ύποπτος, που ξαναβάζει
τον Μανούχο 
στο Αστέρας-ΠΑΟΚ 
(ο Μποροβήλος τι λέει;)
Ούτε τα προσχήματα δεν κρατάει ο Κλάτενμπεργκ. Ποι-
ον έβαλε διαιτητή στο ματς Αστέρας Τρίπολης-ΠΑΟΚ; Τον
γίγαντα Μανούχο από την Αργολίδα. Τρίτη σερί χρονιά
σε παιχνίδι Αστέρα-ΠΑΟΚ. Τι έκανε πέρυσι ο γίγας Μα-
νούχος; Ήταν VARistas στο ματς και διαιτητής ο Καρα-
ντώνης. Παίζει μπάσκετ ο Κρέσπο μέσα στην περιοχή, δεν το είδε ο Καραντώνης κι ας ήταν
δίπλα. Και περίμεναν όλοι τον Μανούχο στο VAR. Πρέπει να κόπηκε το ίντερνετ, από ’δώ πή-
γαν κι άλλοι. Και πρόπερσι, ο Μανούχος δεν είχε δώσει διπλό πέναλτι στον Αστέρα, σε ανα-
τροπή στην ίδια φάση από Μάτος και Βαρέλα. Μόνο για λόγους αρχής δεν τον ξαναβάζεις
τον Μανούχο. Ο Κλάτενμπεργκ, που τελευταία όλο κι εκθειάζεται από το Σαββιδοτεχνείο,
τον έβαλε. Ίσως επειδή ο ΠΑΟΚ θα είναι κουρασμένος από την υπερπροσπάθεια του Γιβραλ-
τάρ με τους ηλεκτρολόγους. Μη θυμηθούμε ότι ο Μανούχος δεν είχε αποβάλει τον Τζόλη,
για την κλωτσιά στον Σκόνδρα στη Λαμία. Ο Μποροβήλος, όλα καλά;

Αν η Εκτελεστική δεν υπογράψει 
τις προσλήψεις, θα παραιτηθεί 
ο Κλάτενμπεργκ, όπως ο Ζαγοράκης;
Θα γίνει μπέρδεμα χοντρό με τους τέσσερις που επέλεξε ο Κλάτενμπεργκ για
το ερασιτεχνικό, Μάνταλο, Νικολακόπουλο, Καρατζίκα και Λαμπαραδίου. Ο
Στέργιος τα έχει πάρει στο κρανίο, επειδή ο Άγγλος άφησε απ’ έξω τον Καλύβα.
Έκανε καλή δουλειά, είπε ο Στέργιος. Πολύ καλή δουλειά.
Πέρυσι πολλοί διαιτητές από τη Γ΄ Εθνική ή δεν πήγαν στα τεστ γιατί βαρέθηκαν ή
τα παράτησαν. Η πλάκα η μεγάλη είναι να πάρει καμία απόφαση η Εκτελεστική
και να πει στον Κλάτυ, δεν γίνονται δεκτές οι εισηγήσεις σας, μίστερ. 
Δεν υπογράφουμε τις προσλήψεις. Δικαίωμά της είναι της Εκτελεστικής. Και μετά,
τι θα κάνει ο Κλάτυ; Θα παραιτηθεί σαν τον Ζαγοράκη; Και ν’ αφήσει τα πενήντα
χιλιάρικα τον μήνα; Γιατί κάτι τέτοιο ψιθύρισε ένας Εκτελεστικός σε κάποιον άλλον
Εκτελεστικό τις προάλλες. 
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ΓΙΑ ΨΑΓΜΕΝΟΥΣ...




Ούτε ένας Έλληνας
στον ΠΑΟΚ με τον ΠΑΣ!
(Πού ’σαι, Πάμπλο)
Για πλάκα το ’χα γράψει ότι έχει καμιά πλάκα στο
ματς του ΠΑΟΚ με τον ΠΑΣ στην Τούμπα, να βάλει
τον Ζίφκοβιτς ο Λουτσέσκου, κι όχι τον μοναδικό
Έλληνα ενδεκαδάτο, Πασχαλάκη, και να φωνάζου-
νε οι ΠΑΟΚτσήδες «Ελλάς, Ελλάς». Κι έγινε ρε, φίλε.
Ούτε ένας Έλληνας. Ουδένας. Κι οι αλλαγές του
Λουτσέσκου, πάλι ξένοι ήτανε. Μιχαηλίδης, Τσιγ-
γάρας, Κωνσταντέλιας, Κούτσιας είναι για να
γυαλίζουν τα παπούτσια του Καγκάβα. Φοβερά
πράγματα. Ο Λουτσέσκου δεν είναι Γκαρσία, να α-
ναδεικνύει παίκτες. Στα μπατζάκια του. 

Έτοιμο 
το χορτάρι
της Τού-
μπας στο
ντέρμπι με
την ΑΕΚ,
πανηγυρίζει
ο… Μιλόγε-
βιτς (μήπως
να το ξανα-
σκεφτούν;)
Ο γεωπόνος που
ασχολείται με το
χορτάρι της Τούμπας
έκανε μια δήλωση σε
ράδιο της
Θεσσαλονίκης, ότι θα
είναι βελτιωμένο κατά
80% στο ντέρμπι με
την ΑΕΚ. Θα είναι
σχεδόν χαλί. Και ποιος
κρυφογέλασε στην
ΑΕΚ μόλις το διάβασε;
Ο Μιλόγεβιτς. Κι είναι
λογικό, δηλαδή. Από
τη μέση και μπροστά η
ΑΕΚ πετάει, όπως
έδειξε με τον Ιωνικό.
Γι’ αυτό καλύτερα να
το ξανασκεφτούν στον
ΠΑΟΚ. Το φτιάχνουν
μετά το ντέρμπι με την
ΑΕΚ, δεν χάλασε ο
κόσμος. Το κακό
γήπεδο ευνοεί αυτόν
που αμύνεται, έτσι δεν
λέγανε με τον ΠΑΣ;

Γκάφα Ζίφκοβιτς: 
Ο Λουτσέσκου τον ήξερε από τον αγώνα
Ξάνθης-ΠΑΟΚ 1-2 το 2019
Τα ’βαλαν με τον Ζίφκοβιτς στον ΠΑΟΚ, για το γκολ που έφαγε στο ματς με τον ΠΑΣ. Κακώς,
σου λέω εγώ. Δεν τον ήξεραν τον Ζίφκο ότι είναι γκαφατζής; Ο Λουτσέσκου, που ήταν και
τερματοφύλακας στα νιάτα του, ούτε αυτός; Να σε γυρίσω πίσω στις 31 Μαρτίου του 2019,
μάστορα, Ξάνθη-ΠΑΟΚ 1-2. Ποιος έπαιζε τερματοφύλακας στην Ξάνθη; Ο Ζίφκοβιτς. Μά-
λιστα. Κερδίζει ένα φάουλ έξω από την περιοχή σε πλάγια θέση ο ΠΑΟΚ, αριστερά από την ε-
στία του Ζίφκοβιτς, και ετοιμάζεται να το βαρέσει ο Σέρτζιο Ολιβέιρα, που είναι δεξιοπό-
δαρος. Πού θα την έστελνε την μπάλα; Θα έβαζε εξωτερικό φάλτσο; Δεν είναι ο Μέσι. Πάνω
από το τείχος θα την
περνούσε. Και βάζει ο
Πορτογάλος ένα ωραίο
γκολ με τραγική ευθύ-
νη του Ζίφκο. Και μό-
λις τελειώνει το πρωτά-
θλημα, ο γίγας Λου-
τσέσκου παίρνει τον
Ζίφκοβιτς στον ΠΑΟΚ.
Δεν τον ήξερε; Τον ήξε-
ρε, τον προπονούσε
στην Ξάνθη. Τον πήρε,
όμως. Και γιατί τον πή-
ρε; Έλα μου, ντε…

Μπάχαλο από NOVA,
Cosmote TV, τα καλά
ματς την ίδια ώρα
και… τουμπεκί 
οι «επενδυτές»
Μπάχαλο με τα τηλεοπτικά στην πρεμιέρα. Ανα-
μενόμενο. Ολυμπιακός-Ατρόμητος και ΑΕΚ-Ιωνι-
κός την ίδια ώρα. Και πριν τελειώσει ο ΠΑΟΚ με
τον ΠΑΣ. Το πρόγραμμα βγήκε μέχρι και την τέ-
ταρτη αγωνιστική. Πάλι τα ίδια. Οι «επενδυτές»,
που ανέβαλαν δυο φορές την πρεμιέρα, όλα καλά;
Βεβαίως κι όλα καλά, ρε. Σιγά μη σκάσουν τώρα,
γιατί συμπίπτουν τα παιχνίδια. Το μαρούλι να πα-
ντελονιάζουν κι αν δεν βλέπουν τα μισά παιχνί-
δια οι Έλληνες φίλαθλοι, στα μπατζάκια τους. Κι η
πλάκα είναι ότι όλοι αποκαλούν αυτό το πράγμα
«προϊόν». Φοβερά πράγματα. Αυτοί έπρεπε πρώ-
τοι ν’ αντιδράσουν με τη NOVA και την Cosmote
TV. Η αλήθεια είναι ότι ο Μπουτσικάρης προ-
σπάθησε να βρει μία λύση, αλλά οι καναλάρχες
ήταν ανένδοτοι. Οπότε, μέχρι και την 3η αγωνι-
στική, έτσι θα πάει το πράγμα. Την δε 4η αγωνι-
στική, ΠΑΟΚ-ΑΕΚ και Αστέρας Τρίπολης-Ολυ-
μπιακός θα παίξουν την ίδια ώρα (20:30), ας εί-
ναι κι οι δυο στη NOVA!

Αφωνία ο Γεραπετρίτης για τον Ζαγοράκη, ο Αυγενάκης 
στο Ράλι Ακρόπολις και ο Τσέφεριν… γαία πυρί μιχθήτω

Ο Ζαγοράκης μάς άφησε χρόνους από την ΕΠΟ. Πήγε στον επιτελικό Γεραπε-
τρίτη και παραιτήθηκε. Συνήθως οι παραιτήσεις γίνονται στο ΔΣ της ομοσπον-
δίας, αλλά ο Θοδωρής πήγε στον επιτελικό. Μάλιστα. Και ρωτάω τώρα εγώ: Ο
Γεραπετρίτης γιατί δεν έκανε μία δήλωση για την παραίτηση Ζαγοράκη; Έτσι,
για την τιμή των όπλων. Κάτι να έλεγε, ότι το ποδόσφαιρο πάει χρόνια πίσω και
άλλα τέτοια γραφικά. Τουμπέκα ο κύριος επιτελικός. Δική του επιλογή ήταν, αλ-
λά από ’δώ πήγαν κι άλλοι. Ο δε Αυγενάκης, που δήλωνε ότι με τον Ζαγοράκη
άλλαξε σελίδα το ελληνικό ποδόσφαιρο, ήταν απασχολημένος με το Ράλι Ακρό-
πολις. Και δεν είναι μονάχα αυτοί που έπαθαν αφωνία. Οι FIFA/UEFA, όλοι αυτοί
οι Λάκοβιτς, Γεωργίου κι ένα σωρό που κατέφταναν για κοψίδια στην Αθήνα, υ-
πάρχουν; Την ουρά στα σκέλια και άντε γεια. Όσο για τον Τσέφεριν, αυτός χει-
ραψίες ήθελε με τον Μητσοτάκη, και μετά γαία πυρί μιχθήτω! 
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ΓΙΑ ΨΑΓΜΕΝΟΥΣ...




Βγήκαν μαχαίρια στον ΠΑΟΚ
Ασύλληπτα ντράβαλα γίνονται στον
ΠΑΟΚ! Όταν ο Πάμπλο Γκαρσία
συμφώνησε για να αναλάβει τον ΠΑ-
ΟΚ  Β΄ (κι αφού είχε γίνει γνωστό ότι
ο Ραζβάν Λουτσέσκου θα επέστρε-
φε για την πρώτη ομάδα), ο Ουρου-
γουανός έβαλε όρους στον Ιβάν
Σαββίδη.
O Ουρουγουανός είχε ζητήσει να μην
υπάρχει η δυνατότητα να του πάρουν
παίκτες στην πρώτη ομάδα, ακόμη κι
αν έχουν εξαιρετική πορεία, και το α-
ντίστροφο. Δηλαδή, να μην του έρχονται παίκτες από το ρόστερ του Λουτσέσκου, τους οποίους ο
Ρουμάνος για κάποιο λόγο δεν θα ήθελε στην ομάδα ή θα τους έστελνε για να πάρουν παιχνίδια…
Πρακτικά, αυτό δεν μπορεί να συμβεί σε καμιά ομάδα του κόσμου.
Φυσικά, ο Λουτσέσκου δεν συμφώνησε ποτέ με αυτό, αλλά περιμένει να δώσει λύση ο Ιβάν.
Αν δώσει…

Ο Ρεχάγκελ και η συγγνώμη για την Μέρκελ
Και ταινία ο Ότο Ρεχάγκελ. Σωστός ο
παίκτης. Τον κάνανε και ταινία. Ολόκλη-
ρη κούπα έφερε το 2004, δικαιολογη-
μένα. Αυτές τις ημέρες πρέπει ν’ αρχίσει
να παίζεται στα σινεμά. Και δήλωσε συ-
γκινημένος, λέει, ο χερ Όθωνας που έ-
γινε ταινία. Άλλο θέλω να σου πω εγώ
για τον Ρεχάγκελ. Τον είχε στείλει η
Μέρκελ να μας πείσει ότι μας… αγαπάει,
τότε που εφαρμόστηκαν τα μνημόνια.
Πήρε τον Τοπαλίδη παραμάσχαλα και
όργωνε τη Βόρεια Ελλάδα και τα κανά-
λια για να λέει ότι η καγκελαρίνα έχει κα-
λές προθέσεις για μας. Ότι θέλει να μας
βοηθήσει. Κολλητός είναι με τη Μέρκελ
ο Ότο, στο ίδιο κόμμα το Χριστανοδημοκρατικό. Μάλιστα. Την ίδια στιγμή που ο Ρεχάγκελ, να σ’ το α-
ποκαλύψω κι αυτό, τα έλεγε αυτά, ο Σόιμπλε ειρωνευότανε τον Γιωργάκη τον Παπακωνσταντίνου,
τον υπουργό του Γιωργάκη Παπανδρέου. «Καλά, εσείς, στην Ελλάδα δεν ξέρετε πράξεις αριθμητι-
κής;» Αυτό του είχε πει. Και τα πήρε στο κρανίο ο τότε υπουργός Οικονομικών της Σουηδίας. Να μην ξε-
φύγω, όμως. Κι ήρθαν έτσι τα πράγματα, που η Μέρκελ παραδέχτηκε ότι ήταν ιδιαίτερα σκληρή με την
Ελλάδα και δεν έπρεπε να είναι. Μάλιστα. Μία έμμεση συγγνώμη, δηλαδή. Κι ο Ρεχάγκελ τι θα κάνει
τώρα; Θα ζητήσει κι αυτός συγγνώμη; Αυτό πρέπει να κάνει. Σιγά μην το κάνει. Ποιος θυμάται τι έλεγε
στον ελληνικό λαό πριν από δέκα χρόνια; Οι Έλληνες έχουν κοντή μνήμη. Σαν σοσόνι.

Ονιεκούρου,
Ρόνι Λόπεζ
και Γκάρι
Ροντρίγκεζ
δεν κάνουν
έναν
Μασούρα

Ο Ολυμπιακός πήρε και
Ονιεκούρου, πήρε και
τον Ρόνι Λόπεζ, έχει
στόχο και τον Γκάρι Ρο-
ντρίγκεζ για τα άκρα, ο
χαμός του χαμού. Πρά-
μα πολύ! Εγώ ένα
πράγμα θα σου πω. Κι
οι τρεις μαζί έναν Μα-
σούρα δεν κάνουνε. Το
είδαμε και στο ματς με
τον Ατρόμητο. Ένας δεν
υπήρχε να σπρώξει την
μπάλα στα δίκτυα. Ο
Μασούρας θα το είχε
κοπανήσει το τεμάχιο
και κανένας δεν θα έ-
παιρνε μυρουδιά. Τερά-
στιος παίκτης. Αποτε-
λεσματικός. Αυτός είναι
ο Μασούρας. Ο Ονιε-
κούρου φάνηκε ότι με
τον καιρό θα γίνει μο-
νάδα. Αυτός ο Ρόνι Λό-
πεζ πρέπει να την ξέχα-
σε την μπάλα στο αερο-
πλάνο που ερχότανε.
Λες και ο Μαρτίνς φορ-
τώθηκε έναν ακόμα
Μπρούμα. 

Καβάλα στ’ άλογο 
Γιοβάνοβιτς-Μιλόγεβιτς

Με αέρα μπήκαν στο πρωτάθλημα οι δυο Σέρβοι προπονητές της Α-
ΕΚ και του Παναθηναϊκού…
Τέσσερα ο Γιοβάνοβιτς στην πρεμιέρα με τον Απόλλωνα. Δεν είναι
και λίγο. Αν σκεφτεί κανείς ότι πέρσι ο Μπόλονι όταν έβαζε γκολ ο
Παναθηναϊκός γύριζε όλη την ομάδα πίσω για να το κρατήσει…
Το ίδιο και ο Μιλόγεβιτς. Με τριάρα ξεκίνησε η ΑΕΚ και με πολλά
νέα πρόσωπα που δίνουν ελπίδα.
Φυσικά, το πρωτάθλημα δεν κρίνεται σε μια αγωνιστική.
Αλλά σε σχέση με το γεγονός ότι ο Μαρτίνς δεν κέρδισε με τον
Ολυμπιακό και ο Λουτσέσκου έχασε από τα Γιάννινα, είναι προ-
φανές ότι οι δυο Σέρβοι μπήκαν στη Super League καβάλα στ’ ά-
λογο…

«Την έκανε 
ο Ζαγοράκης,
άντε να φεύγει κι
ο Κλάτενμπεργκ
σιγά-σιγά» 
(με 50.000 τον
μήνα; Δύσκολο)
Μόλις έγινε γνωστή η παραίτηση Ζαγο-
ράκη από την προεδρία της ΕΠΟ, έπεσε
το τηλεφώνημα: «Άντε, σειρά να παίρνει ο
Κλάτενμπεργκ, τώρα». Ο ένας Εκτελεστι-
κός, στον άλλον Εκτελεστικό. Μάλιστα.
Για πλάκα το είπε, αλλά το… εννοούσε! Να
εξαναγκαστεί, δηλαδή, ο Άγγλος να την
κάνει με ελαφριά πηδηματάκια από την
Ελλάδα για να παίζει μπάλα μονάχη της η
Εκτελεστική. Ο άλλος, όμως, το ξέκοψε:
«Ρε, ο Μαρκ δεν είναι κανένα κορόιδο ν’ α-
φήσει τα πενήντα χιλιάρικα τον μήνα και να
φύγει, σοβαρέψου». Και σοβάρεψε ο άλ-
λος. Αυτό δεν το είχε υπολογίσει. Και κά-
θεσαι και σκέφτεσαι, μάστορα. Για να πε-
ράσει η πρόσληψη του Μπένετ, το ψάρι
στα χείλη τού ψήσανε του Κλάτυ. Κι ας
ήταν απόφαση της UEFA. 



22
www.iapopsi.gr
ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
18/19 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2021

Του Μανώλη Δράκου

Κατά καιρούς ο Πανα-
θηναϊκός έχει φέρει ο-
ρισμένους καλούς
Βραζιλιάνους ποδο-

σφαιριστές. Έχει φέρει και δευ-
τεράντζες.

Όπως όλοι.
Από τον Ντεμέλο στη δεκαετία

του ’70 μέχρι κα τον Ζιλμπέρτο
Σίλβα, οι «πράσινοι» έδειξαν έφε-
ση στις αγορές από τη βραζιλιάνι-
κη αγορά…

Αυτός ο τελευταίος όμως, ο Βι-
τάλ, που ήρθε το καλοκαίρι και έ-
κανε ντεμπούτο με τον Απόλλωνα
στη «Λεωφόρο Αλεξάνδρας», έ-
δειξε αμέσως τα διαπιστευτήριά
του και κατάφερε κάτι πολύ δύ-
σκολο από το πουθενά…

Ο Βιτάλ δημιούργησε ελπίδα –
ξανά– στον κόσμο του «τριφυλλι-

ού». Ο Βιτάλ δεν ήταν καθόλου
σίγουρο ότι θα άφηνε την Κορίν-
θιανς για να έρθει στον Παναθη-
ναϊκό. Τα οικονομικά προβλήματα
της βραζιλιάνικης ομάδας έκαναν
όμως την περίπτωσή του ελκυστι-
κή.

Ο Παναθηναϊκός τσέκαρε τον
παίκτη, ο Γιοβάνοβιτς έδωσε τη
συγκατάθεσή του, και τις τελευ-
ταίες μέρες του Ιουλίου κατέθεσε
επίσημη πρόταση στην Κορίνθιανς
για τον ποδοσφαιριστή.

Η προσφορά στους Βραζιλιά-
νους, σύμφωνα με τις πληροφο-
ρίες που έχουν δοθεί στους «πρά-
σινους»: ελεύθερος δανεισμός,
χωρίς την καταβολή αντίτιμου και
εξαγορά με το ποσό των 5 εκατ.
ευρώ για το 100% των δικαιωμά-
των του ποδοσφαιριστή, καταβλη-
τέο έως τις 30/5/2022.

Ο Βιτάλ έπαιρνε στη Βραζιλία
τον χρόνο 750.000 ευρώ.

Ο Παναθηναϊκός προσφέρθηκε
να καλύψει το μεγαλύτερο μέρος
του συμβολαίου του και, για να κά-
νει πιο δελεαστική την πρόταση
στον παίκτη, έβαλε μπόνους για
πριμ κατάκτησης του πρωταθλή-
ματος, πριμ για τη 2η και 3η θέση,
πριμ για την κατάκτηση του Κυ-
πέλλου, ποσό για σπίτι, αυτοκίνητο
και αεροπορικά εισιτήρια μετ’ επι-
στροφής για τη Βραζιλία…

Όμως, το πρόβλημα δεν ήταν
αυτό. Αλλά το ποσό για το δικαίω-
μα αγοράς του παίκτη, το καλοκαί-
ρι του 2022 όταν και θα λήξει ο
δανεισμός του.

Αρχικά, η Κορίνθιας δεν απά-

ντησε στην πρόταση, ενώ και ο ί-
διος ο ποδοσφαιριστής δεν εμφα-
νιζόταν θετικός να έρθει στη Super
League καθώς ήθελε να περιμένει
κάποιο από τα ισχυρά πρωταθλή-
ματα της Αγγλίας, της Γαλλίας, της
Γερμανίας, της Ιταλίας ή της Ισπα-
νίας.

Τελικά, ελλείψει άλλων προτά-
σεων και με δεδομένο να της μεί-
νει αμανάτι ο παίκτης, η Κορίν-
θιανς απάντησε στον Παναθηναϊ-
κό με τροποποιημένη πρόταση και
άνοιξε ο διάλογος των δυο ομά-
δων.

Παράλληλα, ο 23χρονος μεσο-
επιθετικός συμφώνησε και με την
Κορίνθιανς πως θα ήταν προς ό-
φελος και των δύο πλευρών να γί-
νει μια συμφωνία με τον Παναθη-
ναϊκό και να διαβεί ο ποδοσφαιρι-
στής τον Ατλαντικό για πρώτη φο-
ρά στην καριέρα του.

Άλλωστε, οι Βραζιλιάνοι χωρίς
προτάσεις κινδύνευαν να κρατή-
σουν στο δυναμικό τους έναν πο-
δοσφαιριστή χωρίς να μπορούν να
τον πληρώσουν, με πιθανό αποτέ-
λεσμα να τον χάσουν ως ελεύθερο
μετά από κάποια προσφυγή.

Η Κορίνθιανς αποδέχτηκε τον
δωρεάν δανεισμό του Βιτάλ. Ό-
μως, έβαλε έναν άλλον όρο στους
«πράσινους». Όρισε ως αξίωση ε-
ξαγοράς του παίκτη, τον Μάιο του
2022, το ποσό των 6 εκατ. ευρώ
για το 50% των δικαιωμάτων του!

Το κυριότερο: Αν στο διάστημα
του δανεισμού η Κορίνθιανς δεχτεί
πρόταση για την παραχώρηση του
Βιτάλ, ο Παναθηναϊκός θα έχει ι-

σότιμο δικαίωμα επιλογής και αν
επιλέξει τελικά να μην το εξασκή-
σει, τότε ο δανεισμός αυτόματα ο-
λοκληρώνεται και ο ποδοσφαιρι-
στής επιστρέφει στην Κορίνθιανς.

Η εξέλιξη (από την πρώτη απά-
ντηση της Κορίνθιανς) ήταν μεν
θετική για τον Παναθηναϊκό (που
θα πληρώσει μόνο ένα μέρος του
συμβολαίου του Βιτάλ), ωστόσο
το «αγκάθι» είχε να κάνει με το εν-
δεχόμενο αγοράς του παίκτη, του
χρόνου το καλοκαίρι, διότι οι Βρα-
ζιλιάνοι φρόντισαν να εκτοξεύ-
σουν την τιμή του μετά τον δανει-
σμό του…

Ο Παναθηναϊκός πήρε τον χρό-
νο του για να απαντήσει στην αντι-
πρόταση των Βραζιλιάνων, και ναι
μεν αποδέχτηκε τον όρο για αγορά
του 50% των δικαιωμάτων του
Βιτάλ, προτείνοντας όμως στην
Κορίνθιανς (που κατέχει το 85%
του ποδοσφαιριστή) ως ποσό εξα-
γοράς τους έως τα τέλη Μαΐου του
2022 τα 4 εκατ. ευρώ, και όχι τα 6
εκατ. ευρώ που ήθελαν…

Το deal έκλεισε τελικά πάνω
στη λογική της τελευταίας απά-
ντησης του Παναθηναϊκού (μιας
και η Κορίνθιανς αποδέχτηκε τον
δανεισμό με buy out 4 εκατ. ευρώ
για το 50% των δικαιωμάτων του
Βιτάλ) και ο Παναθηναϊκός τελι-
κά συμφώνησε να καταβάλει τις
500.000 των προβλεπόμενων α-
ποδοχών του Βραζιλιάνου από το
συμβόλαιό του.

Τα μεσάνυχτα της 29ης Αυγού-
στου ο Ματέους Βιτάλ ερχόταν
στην Αθήνα.

οι Βραζιλιάνοι
του
Παναθηναϊκού
Aπό την εποχή που ο
Παναθηναϊκός αγόραζε
τον Αρακέν Ντεμέλο το
1972 μέχρι σήμερα κύ-
λησε πολύ νερό στ’ αυ-
λάκι. Παρ’ όλα αυτά, ο
αείμνηστος (αυτοκτό-
νησε το 2001) ποδο-
σφαιριστής παραμένει
ο Βραζιλιάνος με τα πε-
ρισσότερα (19) γκολ
στον σύλλογο.
Ο δεύτερος Βραζιλιά-
νος που ήρθε στον Πα-
ναθηναϊκό ήταν ο Ελιο-
μάρ Καρβάλιο, ενώ α-
κολούθησε ο 20χρονος
Μάουρο Σίλβα το 1998
και στη συνέχεια ο Ζού-
λιο Σέζαρ.
Στη συνέχεια ο Άντερ-
σον Λίμα, κεντρικός μέ-
σος που αποκτήθηκε α-
πό τη Χαλκηδόνα τον
Δεκέμβριο του 2004,
και ο Φλάβιο Κονσεϊ-
σάο, που αποχώρησε
κακήν-κακώς στα μέσα
του 2005!
Ένα χρόνο αργότερα
ήρθε για την ίδια θέση
ο Ρικάρντο Μπόβιο, ως
δανεικός από τη Μάλα-
γα, και έπειτα ο Μαρσέ-
λο Μάτος, που αποκτή-
θηκε το 2007 από τον
Βέλιτς και τον Πεσέιρο.
Ο Σίλβα Κλέιτον ήταν ο
επόμενος, αλλά δεν
στέριωσε, καθώς δύο
χρόνια αργότερα παρα-
χωρήθηκε στη Μέτα-
λουργκ. Εκείνη την ε-
ποχή είχε αποκτηθεί ε-
πίσης ο Γκάμπριελ.
Το βραβείο του μεγαλύ-
τερου «παλτού» πήγε ό-
μως στον Ροντρίγκο
Σόουζα. Μία ακόμη πε-
ρίπτωση Βραζιλιάνου
ήταν ο Ντέιβιντ Μπραζ,
τον Ιανουάριο του
2009, ενώ αργότερα
ήρθαν ακόμη ένας Μα-
μούτε, ένας Εβαντζελί-
στα, ένας Νέβες και εν-
διαμέσως ο Ροντρίγκο
Μολέδο. Τελευταίος
(πριν από τον Βιτάλ) ο
Μαουρίσιο.

Λαυράκι 
ο Βιτάλ, αλλά

θα μείνει;
Ο Βραζιλιάνος που «συστήθηκε» στην

πρεμιέρα του πρωταθλήματος δημιούργησε
φιλοδοξίες στον κόσμο του «τριφυλλιού»
για την επιστροφή στους τίτλους, αλλά 
η απόκτησή του από τους «πράσινους» 

δεν είναι εύκολη υπόθεση….

Παναθηναϊκος:
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«Η Ελλάδα επιζητά τις καλές σχέσεις
με σεβασμό στο Διεθνές Δίκαιο και
στους κανόνες καλής γειτονίας. Η
αυτοάμυνα είναι ένα παντελώς αδια-
πραγμάτευτο δικαίωμα της πατρίδας
μας». Αυτή η ατάκα του Κυριάκου
Μητσοτάκη στη συνέντευξη Τύπου
της ΔΕΘ την προηγούμενη Κυριακή,
σε συνδυασμό με την ανακοίνωση
ότι η Ελλάδα θα αγοράσει άλλα έξι
πολεμικά αεροσκάφη RAFALE από
τη Γαλλία, προκάλεσε τεράστιο ε-
κνευρισμό στην Άγκυρα. 

Της Ευαγγελίας Τζαβάρα 

Έ
τσι, πολύ δικαιολογημένα έ-
μπειροι διπλωματικοί παρατη-
ρητές τονίζουν πως αναμένουν
ένα δύσκολο φθινόπωρο. Ειδι-
κά όσο οι Ρετζέπ Ταγίπ Ερντο-

γάν και Χουλουσί Ακάρ εγείρουν με με-
γαλύτερη ένταση απαιτήσεις για αποστρα-
τικοποίηση των νησιών του Ανατολικού
Αιγαίου. Και πλέον ας μη λησμονούμε ότι
το καλοκαίρι τελείωσε, και μαζί του η συμ-
φωνία των δύο πλευρών για ηρεμία. Πά-
ντως, πέραν του τηλεφωνήματος του κ.
Μητσοτάκη με τον κ. Ερντογάν για το με-
ταναστευτικό, λίγες μόνος ώρες μετά την ά-
τακτη φυγή Αμερικανών και Δυτικών από
το Αφγανιστάν, η Αθήνα δεν σκοπεύει να
κάνει άλλο βήμα. Ήδη ο κ. Μητσοτάκης
απέκλεισε συνάντηση με τον Τούρκο Πρό-
εδρο στο περιθώριο της 76ης Γενικής Συ-
νέλευσης του ΟΗΕ στη Νέα Υόρκη στις 21
Σεπτεμβρίου. Η δικαιολογία που προέβαλε
ο κ. Μητσοτάκης δεν ήταν πειστική. Ότι
δεν συμπίπτουν τα προγράμματά τους. Και
αυτό διότι την ίδια ώρα η Αθήνα δεν δεί-
χνει ενδιαφέρον να κάνει αυτή το πρώτο
βήμα για τον νέο γύρο των διερευνητικών
επαφών των αντιπροσωπειών των δύο
χωρών, όπου είναι προγραμματισμένος να

λάβει χώρα στην Τουρκία. Σε ό,τι αφορά
το θέμα του προσφυγικού, ο πρωθυπουρ-
γός εξήγησε πως τα συμφέροντα Αθήνας
κι Άγκυρας είναι ευθυγραμμισμένα, υπεν-
θυμίζοντας πάντως πως «η Ελλάδα είναι α-
ποφασισμένη να φυλάξει τα σύνορά της που
αποτελούν και σύνορα της Ευρώπης». 

Στην Αθήνα οι Ευρωπαίοι ηγέτες
Από την πλευρά της η Άγκυρα δεν βλέπει
με καλό μάτι ούτε την ενίσχυση των ελλη-
νικών ενόπλων δυνάμεων, ενώ ο Τούρκος
Πρόεδρος είναι σφόδρα ενοχλημένος με
τη χθεσινή σύσκεψη των ευρωπαϊκών χω-
ρών της Μεσογείου και το ότι βρέθηκαν
στην Αθήνα, Εμανουέλ Μακρόν και Μά-
ριο Ντράγκι, που αναμένεται να έχουν
πρωταγωνιστικό ρόλο στη μετά Μέρκελ ε-
ποχή στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Όντως χθες ο κ. Μητσοτάκης υποδέ-
χθηκε τους ηγέτες τού EuroMed7, αλλά και
τους πρωθυπουργούς Σλοβενίας και Κρο-
ατίας που θα συμμετέχουν για πρώτη φορά
στη συγκεκριμένη Σύνοδο Κορυφής. Η συ-
νάντηση πραγματοποιήθηκε στο Κέντρο
Πολιτισμού «Σταύρος Νιάρχος». Η σύσκε-
ψη ήταν προγραμματισμένη να διεξαχθεί
στα Χανιά, αλλά προτιμήθηκε για λόγους
ασφαλείας να μεταφερθεί στην Αθήνα. Άλ-
λος ένας λόγος ήταν για να διευκολυνθούν
οι ηγέτες να ταξιδεύσουν στη Νέα Υόρκη
για την 76η Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ.
Στα Χανιά η σύσκεψη θα πραγματοποιεί-
το στο πατρικό σπίτι του πρωθυπουργού.

Χθες, πάντως στο Κέντρο Πολιτισμού
«Σταύρος Νιάρχος» ο πρωθυπουργός υπο-
δέχθηκε τον Εμανουέλ Μακρόν, τον Κύ-
πριο Πρόεδρο Νίκο Αναστασιάδη, τον Ι-
σπανό πρωθυπουργό Πέδρο Σάντσεθ, τον
Ιταλό Μάριο Ντράγκι, τον πρωθυπουργό
της Μάλτας Ρόμπερτ Αμπέλα, καθώς και
τους πρωθυπουργούς της Σλοβενίας (Γιά-
νετς Γιάνζα) και της Κροατίας (Αντρέι
Πλένκοβιτς). Απουσίαζε ο Πορτογάλος
πρωθυπουργός Αντόνιο Κόστα, καθώς στη
χώρα της Ιβηρικής την Κυριακή διεξάγονται

οι δημοτικές και περιφερειακές εκλογές. Οι
ηγέτες των ευρωπαϊκών χωρών της Μεσο-
γείου συζήτησαν ζητήματα που αφορούν την
Ανατολική Μεσόγειο, την κλιματική κρίση,
την πολιτική προστασία και τη συνεργασία
στο πλαίσιο του ευρωπαϊκού μηχανισμού
που φτιάχτηκε επί ημερών του Χρήστου
Στυλιανίδη στην Κομισιόν, αλλά και τις ε-
ξελίξεις στο Αφγανιστάν. Ας μην ξεχνάμε ό-
τι όλες οι ευρωπαϊκές χώρες της Μεσογεί-
ου δέχονται τεράστια πίεση από τις μετανα-
στευτικές ροές από Ασία και Αφρική.

Η συμφωνία με τις ΗΠΑ
Οι απρόσμενες εξελίξεις στο Αφγανιστάν
με την επικράτηση των Ταλιμπάν και την
αποχώρηση Αμερικανών και Δυτικών πή-
γαν πίσω την υπογραφή για την ανανέωση
για πέντε έτη της αμοιβαίας αμυντικής συμ-
φωνίας με τις Ηνωμένες Πολιτείες. Ταυτό-
χρονα, ματαιώθηκε το ταξίδι του Άντονι
Μπλίνκεν στην Αθήνα. Τώρα πλέον η
συμφωνία θα υπογραφεί από Μπλίνκεν
και Δένδια κατά το ταξίδι του Έλληνα Υ-
ΠΕΞ στις ΗΠΑ στις 14 Οκτωβρίου. Αυτή
την εποχή οι δύο πλευρές ρυθμίζουν τις τε-
λευταίες λεπτομέρειες. Η νέα συμφωνία θα
προβλέπει τη μόνιμη αμερικανική παρου-
σία στη Σούδα, στο Στεφανοβίκειο και τη
Λάρισα, αλλά και σε Αλεξανδρούπολη και
Σκύρο. Η θωράκιση της χώρας συνεχίζε-
ται και με την προμήθεια 44 νέων τορπι-
λών βαρέως τύπου για τα υπερσύγχρονα υ-
ποβρύχια 214. Η σύμβαση ύψους 110 ε-
κατομμυρίων ευρώ για την προμήθεια των
όπλων αναμένεται να έρθει στη Βουλή μέσα
στις επόμενες μέρες, με αρμόδιες πηγές να
επισημαίνουν ότι οι νέες τορπίλες θα είναι
διαθέσιμες σε σύντομο χρονικό διάστημα.

Τριμερής στην Καβάλα
Η Αθήνα έχει τεταμένο το βλέμμα της και
στις εξελίξεις στη Βόρεια Αφρική, με έμ-
φαση τις εξελίξεις στη Λιβύη, όπου όλο και
περισσότερες φωνές βλέπουν δυσκολία
στην πραγματοποίηση των εκλογών, ενώ

τα τουρκικά και τα ρωσικά στρατεύματα δεν
δείχνουν καμία διάθεση αποχώρησης α-
πό τη χώρα. Η Άγκυρα επιδιώκει να απο-
καταστήσει τις σχέσεις της και με το Κάι-
ρο, και έχουν ήδη πραγματοποιηθεί δύο
γύροι συμβουλευτικών επαφών μεταξύ
των δύο πλευρών, αν και η στήριξη που
παρέχει η Τουρκία στους Αδελφούς Μου-
σουλμάνους λειτουργεί αποτρεπτικά στο
καθεστώς Αλ Σίσι να γεφυρώσει τις σοβα-
ρές διαφορές με την Άγκυρα.

Η Αθήνα βλέπει την προσπάθεια που
κάνει η Άγκυρα να προσεταιριστεί το Κάι-
ρο και σε απάντηση των κινήσεων αυτών
ενισχύει την τριμερή συνεργασία με Κύπρο
και Αίγυπτο. Σύμφωνα με πληροφορίες, η
επόμενη τριμερής συνάντηση σε επίπεδο η-
γετών, που είναι προγραμματισμένη να λά-
βει χώρα στην Ελλάδα, θα πραγματοποιη-
θεί πιθανότατα στην Καβάλα στις 19 Οκτω-
βρίου. Η πόλη της Μακεδονίας φέρει κι έ-
ναν ιδιαίτερο συμβολισμό για τους Αιγυπτί-
ους, καθ’ ότι αποτελεί πατρίδα του ιδρυτή
του σύγχρονου Αιγυπτιακού κράτους, Μω-
χάμετ Άλι. Εάν τελικά επιλεγεί η Καβάλα, η
συνάντηση θα διεξαχθεί στο Ιμαρέτ της πό-
λης, ιδρυτής του οποίου υπήρξε ο Μωχά-
μετ Άλι. Παρά την προσπάθεια προώθη-
σης του συνόλου των τουρκικών διεκδική-
σεων στις θαλάσσιες περιοχές (Αιγαίο και
Ανατολική Μεσόγειο) μέσα από συνέδρια
που έχουν ως στόχο να προωθήσουν τον
νεοοθωμανισμό, από την Αθήνα δεν δια-
φεύγει εκείνο που περιγράφεται από τους
μηχανισμούς προπαγάνδας της Αγκύρας ως
«ομαλοποίηση» σχέσεων με την Αίγυπτο,
τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα (ΗΑΕ) ή το
Ισραήλ. Στην Αθήνα είναι απολύτως αντι-
ληπτό ότι η μάλλον προφανέστατη αποχή
τού κ. Ερντογάν από δηλώσεις, χειρονο-
μίες (η περίφημη «Ράμπια») και υπονοού-
μενα που μπορεί να θυμίζουν τη στήριξή
του προς τους Αδελφούς Μουσουλμάνους,
είναι σημάδι μάλλον υποχώρησης σε όρους
που έχουν μπει από το Κάιρο και το Άμπου
Ντάμπι, παρά ειλικρινής επιλογή.

• Η χθεσινή επίσκεψη στην Αθήνα, Μακρόν, Ντράγκι και Σάντσεζ,
αλλά και η συμφωνία με τις ΗΠΑ  προκαλούν αναταραχή στην Άγκυρα

Μέτωπο οι ισχυροί 
της Μεσογείου, 
εκνευρισμένος 
και… απρόβλεπτος ο Ερντογάν



Ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
προηγούμενο Σαββατοκύριακο
στη Θεσσαλονίκη, στα εγκαίνια
της 85ης ΔΕΘ, πέταξε το γάντι
στον Αλέξη Τσίπρα. Όχι μόνο τον
κάλεσε να ζητήσει εκλογές, αλ-
λά χρησιμοποιώντας μία αμερι-
κάνικη φράση για τις γαλοπού-
λες και τα Χριστούγεννα φωτο-
γράφισε τον αντίπαλό του πως
φοβάται. Διότι, πώς να το κάνου-
με, δεν λες για τη γαλοπούλα ότι
είναι και το πιο γενναίο πτηνό
του ζωικού βασιλείου.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Ό
μως σε αυτό που καλείται να
απαντήσει ο Αλέξης Τσί-
πρας αυτό το διήμερο που
θα βρίσκεται στη συμπρω-
τεύουσα είναι το δίλημμα

που έθεσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Δη-
λαδή το δίλημμα «ή Μητσοτάκης και αυτο-
δύναμη Ν.Δ. στην εξουσία ή το δίδυμο Τσί-
πρας-Βαρουφάκης». Και φυσικά όλοι στον
ΣΥΡΙΖΑ γνωρίζουν πως η κυβερνητική
προπαγάνδα έχει απήχηση στην κοινωνία,
οπότε στην Κουμουνδούρου αναζητούν
την κατάλληλη απάντηση για να «αφοπλί-
σει» το δίλημμα που έθεσε στην κοινωνία ο
πρωθυπουργός.

Στις αλλεπάλληλες συσκέψεις στην Κου-
μουνδούρου κατέληξαν στο να μη σηκώ-
σουν το γάντι και να μη ζητήσει εκλογές ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ. Απλά να εξηγήσει
ότι δεν το κάνει από σεβασμό στην κοινω-
νία που βιώνει δύσκολες καταστάσεις λό-
γω της πανδημίας και των αλλεπάλληλων
lockdown. Όμως θα τονίσει με έμφαση
πως ο ΣΥΡΙΖΑ είναι έτοιμος για την επό-
μενη εκλογική αναμέτρηση, εκφράζοντας
ταυτόχρονα την αισιοδοξία του για νικη-
φόρο αποτέλεσμα. 

Όλο το διήμερο του αρχηγού της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης στη ΔΕΘ, τόσο ο
κ. Τσίπρας, όσο και τα πρωτοκλασάτα στε-
λέχη του ΣΥΡΙΖΑ θα κινηθούν στο γνωστό
αφήγημα, ότι τα μέτρα που ανακοίνωσε ο
πρωθυπουργός είναι της τάξης των 450 ε-
κατομμυρίων ευρώ και όχι στο ύψος που
αναφέρει η κυβέρνηση. Επίσης, θα τονί-
ζουν ότι τα μέτρα είναι για τους λίγους και
θα κάνουν σπέκουλα για τη μείωση της φο-
ρολογίας στις επιχειρήσεις. Την ίδια ώρα
θα επιμείνουν στο ψέμα ότι και η κατάργη-
ση της πληρωμής φόρου για γονικές πα-
ροχές και δωρεές είναι ένα δώρο του κ.
Μητσοτάκη στους έχοντες και κατέχοντες.
Φυσικά, για να γίνει πιστευτό το ψέμα τους,
θα συνεχίσουν να απαλείφουν το «έως τις
800.000 ευρώ». 

Επειδή το ψέμα, όπως λέει και ο λαός
μας, έχει κοντά ποδάρια κι αργά ή γρήγορα
οι πολίτες θα δουν το επόμενο τρίμηνο
ποιος λέει αλήθεια, ήδη από την Κου-

μουνδούρου στήνουν το επόμενο… τρο-
μοκρατικό αφήγημα, ότι «η χώρα βρίσκεται
στα πρόθυρα της χρεοκοπίας». Μάλιστα, για
να δέσουν το αφήγημά τους ξαφνικά θυ-
μήθηκαν ότι η πρώτη χρεοκοπία ήρθε κα-
τά τη διακυβέρνηση της χώρας από τη Ν.Δ.
και τον Κώστα Καραμανλή από το 2004-
2009. Και ισχυρίζονται πως «και πάλι η
Ν.Δ. μάς οδηγεί σε νέα χρεοκοπία».  Βέβαια,
αυτό το αφήγημα έχει πολλά κενά. Και αυτό
διότι επί τόσα χρόνια είχε εκτός κάδρου
τον Κώστα Καραμανλή και την πενταετία
του και στον ΣΥΡΙΖΑ θεωρούσαν ως υπαί-
τιο το ΠΑΣΟΚ για τη χρεοκοπία. Τώρα άλ-
λαξε το τροπάριο. Κάτι που μάλλον θα συ-
σπειρώσει έτι περαιτέρω τη Ν.Δ., καθώς
είναι λογικό η κυβερνητική παράταξη να

στηρίξει την κυβέρνηση Καραμανλή. Ο-
πότε και οι «καραμανλικοί» θα στοιχηθούν
πίσω από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, με
μεγαλύτερη αφοσίωση. 

Περί οικονομίας
Βέβαια, καλή και άγια η αποδόμηση των
κυβερνητικών εξαγγελιών, αλλά τι θα πει ο
κ. Τσίπρας σε ό,τι αφορά τις δικές του οι-
κονομικές προτάσεις; Αναμφίβολα η πίεση
προς τον αρχηγό της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης είναι μεγάλη, καθώς δεν είναι μό-
νο η κυβέρνηση, αλλά από την Τετάρτη
προστέθηκε και το αγκάθι του ΚΙΝΑΛ, κα-
θώς η κα Γεννηματά παρουσίασε το «Πρά-
σινο Κοινωνικό Συμβόλαιο», που στους ο-
κτώ άξονές του έχει συμπεριλάβει όλη την

οικονομική και κοινωνική δραστηριότητα
της χώρας.

Η αλήθεια είναι ότι ο κ. Τσίπρας δεν το
έχει με τις εξαγγελίες της ΔΕΘ. Ακόμη και
σήμερα το κυβερνητικό πρόγραμμα του
ΣΥΡΙΖΑ τον Σεπτέμβριο του 2014, πιο
γνωστό ως «πρόγραμμα Θεσσαλονίκης», το
θυμόμαστε ως ανέκδοτο. Μάλιστα, με το
εν λόγω πρόγραμμα γελούν μέχρι και στην
Κουμουνδούρου, ενώ ο Γιάνης Βαρου-
φάκης έχει δηλώσει για το συγκεκριμένο
πρόγραμμα πως «όταν το διάβασα είπα ότι
οι άνθρωποι είναι άσχετοι κι εκτός τόπου και
χρόνου». Αλλά και τον Σεπτέμβριο του
2015 και το νέο πρόγραμμα Θεσσαλονίκης
ουδέποτε ακολουθήθηκε. 

Οπότε, ουδείς νουνεχής πολίτης αναμέ-
νει ότι θα ακούσει κάτι που θα του προ-
σφέρει ελπίδα και προοπτική πως υπάρ-
χει εναλλακτική λύση για το μέλλον του. Ε-
ξάλλου, για να λέμε και του στραβού το δί-
κιο, ο κ. Τσίπρας ποτέ δεν διακρίθηκε για
την εργατικότητά του και για τον προγραμ-
ματισμό του. Τουναντίον, διακρίνεται και
του αρέσει η ένταση, και η επιχειρηματο-
λογία του βασίζεται σε fake news. 

Και πλέον ο κ. Τσίπρας έχει να ανέβει
ένα βουνό. Και αυτό διότι, παρά το γεγο-
νός ότι η κυβέρνηση έρχεται από έναν πο-
λύ δύσκολο Αύγουστο λόγω των κατα-
στροφικών πυρκαγιών (ευτυχώς δίχως αν-
θρώπινα θύματα, όπως με την εθνική τρα-
γωδία στο Μάτι) και της παρωδίας του α-
νασχηματισμού με το μπες-βγες του Ευάγ-
γελου Αποστολάκη, εξακολουθεί να
προηγείται με διψήφια ποσοστά σε όλες
τις δημοσκοπήσεις. Ακόμη και αυτές τις ο-
ποίες εμπιστεύεται ο ΣΥΡΙΖΑ. Συν τοις άλ-
λοις, η απόφαση του Μητσοτάκη να κα-
ταθέσει από τώρα το δίλημμα «ή εγώ, ή το
δίδυμο Τσίπρα-Βαρουφάκη» συντηρεί το α-
ντί-ΣΥΡΙΖΑ μέτωπο, πριν ακόμη η Κου-
μουνδούρου κάνει άλλη μία απέλπιδα
προσπάθεια να στήσει το δικό της αντιδε-
ξιό μέτωπο. Κι επειδή ο κ. Τσίπρας δεν εί-
ναι χαζός, κατανοεί ότι δύο ακόμη ήττες α-
πό τον Κυριάκο Μητσοτάκη θα του δη-
μιουργήσουν διττό πρόβλημα. Από τη μία
θα αμφισβητηθεί ακόμη και από τους πιο
πιστούς του συντρόφους, και από την άλλη
θα απαξιωθεί το κόμμα και θα πάρει την
κατηφόρα.

Ήδη στην ηγετική ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ
θεωρούν δεδομένες τις πρόωρες εκλογές,
είτε την άνοιξη του 2022, ή το αργότερο το
φθινόπωρο του ίδιου έτους. Και φυσικά,
αυτό που τους προβληματίζει είναι πως εάν
εισέλθουν σε προεκλογική περίοδο υπο-
λειπόμενοι 10 ποσοστιαίες μονάδες, ξέ-
ρουν ότι δεν έχουν ελπίδα να την ανατρέ-
ψουν σε λίγους μήνες. Και το σημαντικότε-
ρο, ότι γίνεται σκόνη και θρύψαλα το σχέ-
διό τους με την απλή αναλογική. 

Και αυτό που τους προβληματίζει ακόμη
περισσότερο είναι, πρώτον, πως μια κυ-
βέρνηση της Δεξιάς (είτε με τη μορφή της
φιλελεύθερης, είτε της ακροδεξιάς, όπως
τη βλέπουν αυτοί) ανοίγει διαρκώς το που-
γκί και δίνει χρήμα στον κόσμο. Αυτό κι
αν δεν ταιριάζει με τα θεωρητικά τους μο-
ντέλα και τα πολιτικά τους στερεότυπα.
Και, δεύτερον, πως ο κ. Μητσοτάκης κα-
τάφερε να επιτύχει την ανασύσταση του «α-
στικού χώρου» και ο ΣΥΡΙΖΑ έχει αποτύχει
πανηγυρικά να στήσει κάτι ανάλογα μεγά-
λο στον χώρο της κεντροαριστεράς.
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Σε ρόλο… 
γαλοπούλας 
ο Αλέξης

• Δεν θα ζητήσει εκλογές ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και θα προτάξει
το αφήγημα ότι η Ελλάδα βρίσκεται στα πρόθυρα νέας χρεοκοπίας

ΤΟ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ
ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΤΗΣ Α-

ΞΙΩΜΑΤΙΚΗΣ ΑΝΤΙΠΟΛΙ-
ΤΕΥΣΗΣ ΘΑ ΣΤΗΡΙΧΘΕΙ
ΣΤΗΝ ΑΠΟΔΟΜΗΣΗ ΤΩΝ
ΕΞΑΓΓΕΛΙΩΝ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ 
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Σε πυροτέχνημα εξελίσσεται η
πρόταση της Φώφης Γεννηματά
για τη διεξαγωγή άμεσα των ε-
σωκομματικών εκλογών. Και λέ-
με πυροτέχνημα, διότι υπάρχουν
σημαντικά προβλήματα, ώστε η
οργάνωση να είναι άρτια. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

H
ΕΔΕΚΑΠ (η Επιτροπή Δεο-
ντολογίας και Καταστατικού)
συνεδρίασε και έλαβε προ-
σφορές από τις εταιρείες για
την online διασύνδεση των

καλπών που θα στηθούν. 
Η Επιτροπή Δεοντολογίας, Εφαρμογής

Καταστατικού και Πιστοποίησης (ΕΔΕ-
ΚΑΠ) είναι το κεντρικό όργανο διοργάνω-
σης των διαδικασιών εκλογής προέδρου
από τη βάση. Αποτελείται από 11 μέλη που
έχουν εκλεγεί από την Κεντρική Πολιτική
Επιτροπή και πρόεδρος είναι ο Θόδωρος
Καπετανάκης. Ήδη υπάρχουν ενστάσεις
από τον νίκο ανδρουλάκη, που ζητά να
τοποθετηθεί ως επικεφαλής της διαδικα-
σίας ένα πρόσωπο κύρους, όπως ήταν το
2017 ο νίκος αλιβιζάτος. Όμως, η πλευ-
ρά Γεννηματά ούτε καν το συζητά, προ-
σφέροντας επιχειρήματα σε πιθανούς συ-
νωμοσιολόγους ότι θα υπάρξει λαθροχει-
ρία. 

Όμως, όπως αναφέρουν οι πληροφο-
ρίες, οι τεχνολογικοί πάροχοι θέλουν κι έ-
να εύλογο χρονικό διάστημα για την προε-
τοιμασία της εκλογικής διαδικασίας, ώστε
να αποφευχθεί ένα φιάσκο ανάλογο με αυ-
τό της Νέας Δημοκρατίας τον Νοέμβριο του
2015, όταν δεν κατέστη δυνατόν να διεξα-
χθούν οι εκλογές και ανήμερα που θα ά-
νοιγαν οι κάλπες μετατέθηκαν οι εκλογές. 

Οπότε, γίνεται αντιληπτό η πρεμούρα
της κας Γεννηματά για εκλογές ακόμη και
εντός του Οκτωβρίου ήταν μία επικοινω-
νιακή φούσκα, προκειμένου να δείξει η ί-
δια και οι συνεργάτες της ότι δεν φοβού-
νται και θεωρούν δεδομένη την επανεκλο-
γή της. Επίσης, η Επιτροπή Δεοντολογίας
συζήτησε το κείμενο και την ημερομηνία
έναρξης συλλογής υπογραφών για τους υ-
ποψηφίους. Ήδη οι υποψήφιοι έχουν ξε-
κινήσει έναν μαραθώνιο για να συλλέξουν
5.000 μοναδικές υπογραφές ο καθένας α-
πό μέλη του κόμματος, ώστε να κατέλθουν
ως υποψήφιοι. 

Η Φώφη Γεννηματά, ο ανδρέας Λο-
βέρδος και ο νίκος ανδρουλάκης ήδη
έχουν συμπληρώσει τον απαιτούμενο α-
ριθμό και συνεχίζουν τη συλλογή με στόχο
να παρουσιάσουν ένα μεγάλο αριθμό υπο-
γραφών, που μπορεί να επηρεάσει τους
ψηφοφόρους. Τουναντίον, σύμφωνα με
πληροφορίες, δυσκολίες αντιμετωπίζει ο
Χάρης Καστανίδης, αλλά έμπειροι επί
των θεμάτων του ΠΑΣΟΚ εκτιμούν ότι τε-
λικά ο πρώην υπουργός θα καταφέρει να

πιάσει τον μαγικό αριθμό των 5.000 υπο-
γραφών. 

Η ΔΕΘ και ο Λοβέρδος
Στο μεταξύ ικανοποιημένοι επέστρεψαν α-
πό τη Θεσσαλονίκη οι συνεργάτες της κας
Γεννηματά. Οι εκτιμήσεις είναι ότι η πα-
ρουσία της προέδρου του ΚΙΝΑΛ στη ΔΕΘ
ήταν επιτυχημένη, καθώς παρουσίασε το
εναλλακτικό οικονομικό σχέδιο του ΚΙ-
ΝΑΛ με τον τίτλο «Πράσινο Κοινωνικό

Συμβόλαιο». Το σχέδιο στηρίζεται σε οκτώ
άξονες και όπως είπε η κα Γεννηματά «εί-
ναι ο δρόμος για τη Νέα Αλλαγή, για μια
πραγματικά προοδευτική διακυβέρνηση, με το
Κίνημα Αλλαγής πρωταγωνιστή».

Οι οκτώ άξονες αναφέρονται στο νέο
παραγωγικό μοντέλο με την ενίσχυση της
εγχώριας παραγωγής, σε ειδικό πρόγραμ-
μα για «Πράσινες» Δημόσιες Επενδύσεις
και προτείνει αλλαγή του προσανατολι-
σμού του προϋπολογισμού και της φορο-
λογικής πολιτικής. Επίσης αναφέρεται σε
μία παιδεία με ίσες ευκαιρίες σε όλους
τους νέους, αλλά και σε ένα σύγχρονο και
ισχυρό κοινωνικά κράτος, υπόσχεται άμε-
ση αύξηση του κατώτατου μισθού στα 751
ευρώ και επαναφορά όλων των εργατικών
δικαιωμάτων, προτείνει νέο σχέδιο στήρι-
ξης της νέας γενιάς και, τέλος, στην πρό-
ταση του ΚΙΝΑΛ υπάρχει και ειδικός άξο-
νας για ένα σύγχρονο σύστημα διακυβέρ-
νησης στηριζόμενο στην αποκέντρωση με
διάχυση πόρων και ψηφιακό μετασχημα-
τισμό παντού.

Βέβαια, το εναλλακτικό πρόγραμμα του
ΚΙΝΑΛ πήγε άπατο, καθώς το επικοινω-
νιακό επιτελείο τής Χαριλάου Τρικούπη α-
δυνατεί να το προωθήσει στα ΜΜΕ. Ειδικά
αυτή την εποχή, όπου όλοι ασχολούνται
με το πώς θα προχωρήσουν την υποψη-
φιότητα της κας Γεννηματά και όχι με την
προβολή του κόμματος. 

Τη ίδια ώρα, οι άλλοι υποψήφιοι συνε-
χίζουν τις περιοδείες και τις παρεμβάσεις
για να προωθήσουν τις δικές του υποψη-
φιότητες. Μάλιστα, ο ανδρέας Λοβέρδος
σέρνει πρώτος τον χορό και μεθαύριο Δευ-
τέρα 20 Σεπτεμβρίου (18:00) θα παρου-
σιάσει διαδικτυακά το τελικό κείμενο της
πολιτικής του διακήρυξης, όπως είχε δε-
σμευθεί από την ημέρα που ανακοίνωσε ε-
πισήμως την υποψηφιότητά του με μότο
την «Πράσινη Επανάσταση» για το ΠΑΣΟΚ
του 21ου αιώνα. Τότε ο πρώην υπουργός
με συνεχείς αναφορές στο ΠΑΣΟΚ και τα
σύμβολά του, τον πράσινο ήλιο, καθώς και
μουσική υπόκρουση από τα Carmina
Burana, είχε δώσει στη δημοσιότητα την
πολιτική του διακήρυξη και είχε ανακοι-
νώσει: «Διεκδικώ την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ, για
να καταστήσουμε το Κίνημα αυτό μεταρρυθ-
μιστική αντιπολίτευση και αύριο μεταρρυθμι-
στική δύναμη εξουσίας», για να προσθέσει:
«Το ΠΑΣΟΚ δεν είναι μόνο το όνομά μας. Είναι
η ιστορία μας. Είναι η ψυχή μας. Το ΠΑΣΟΚ
είναι η πηγή της υπερηφάνειάς μας».

Από Νοέμβρη
και βλέπουμε…
• Επικοινωνιακή φούσκα η άμεση προσφυγή 
στις εσωκομματικές εκλογές που πρότεινε 
η Φώφη Γεννηματά, ζητώντας από την αρμόδια
επιτροπή του ΚΙΝΑΛ να τρέξει τις διαδικασίες

ΠΡΟΕΔΡΙΚΕΣ ΚΑΛΠΕΣ ΣΤΟ ΚΙΝΑΛ

Οεπόμενος σταθμός, που πιθανόν να υπάρξουν
και εντάσεις, είναι προγραμματισμένος για την
Κυριακή 26 Σεπτεμβρίου, όπου εκτός απροό-

πτου θα συνεδριάσει η Κεντρική Πολιτική Επιτροπή.
Εκεί θα παρουσιαστούν τα νεότερα σχετικά με τις ε-
παφές της Επιτροπής Δεοντολογίας και Καταστατικού,
και θα ληφθεί η οριστική απόφαση για το πότε και το
πώς θα διεξαχθούν οι δύο γύροι των εσωκομματικών
εκλογών. Μία πιθανή ημερομηνία, η οποία συζητείται
έντονα, είναι το διήμερο 27-28 Νοεμβρίου. Όμως την
ίδια ημερομηνία είναι προγραμματισμένες οι πανελ-
λαδικές αρχαιρεσίες των δικηγορικών συλλόγων. Ο-
πότε, με βάση τη λογική (αν και στη Χαριλάου Τρικού-
πη έχουν πάρει διαζύγιο με τη λογική), οι ημερομηνίες

αυτές θα αποκλειστούν. Έτσι, θα εξεταστούν τα δύο ε-
πόμενα Σαββατοκύριακα του πρώτου δεκαπενθημέ-
ρου του Δεκεμβρίου (4-5 και 11-12). Το απώτατο ό-
ριο 18-19 Δεκεμβρίου, δηλαδή μία εβδομάδα πριν από
τα Χριστούγεννα, θα πρέπει κι αυτό να αποκλειστεί,
διότι είναι καταδικασμένη σε αποτυχία η εκλογική δια-
δικασία, καθώς μία εβδομάδα πριν από τα Χριστού-
γεννα και με ανοιχτά τα μαγαζιά ποιος θα έχει διάθεση
να πάει να ψηφίσει στις εκλογές του ΚΙΝΑΛ...  

Όποιος εκλεγεί θα έχει ένα στενό περιθώριο ολί-
γων μηνών να ανασυντάξει το κόμμα, καθώς ολοένα
και περισσότεροι αναλυτές εκτιμούν ότι από τον Μάρ-
τιο του 2022 εισερχόμαστε σε διακεκαυμένη ζώνη
πρόωρων εθνικών εκλογών. Ειδικά από τη στιγμή που

ο κ. Μητσοτάκης την προηγούμενη Κυριακή στη Θεσ-
σαλονίκη έθεσε το δίλημμα της επόμενης εκλογικής α-
ναμέτρησης.

Με το ενδεχόμενο των πρόωρων εκλογών συμφω-
νούν οι τρεις από τους τέσσερις υποψήφιους. Η κα Γεν-
νηματά τις προσδιορίζει για τον Μάιο του 2022, ο κ.
Καστανίδης τουλάχιστον δύο μήνες νωρίτερα, ενώ ο κ.
Ανδρουλάκης δίνει ως απώτατο όριο το φθινόπωρο
του 2022. Ο μόνος που έχει διαφορετική άποψη είναι ο
Ανδρέας Λοβέρδος, ο οποίος πρόσφατα σε συνομιλη-
τές του εκτιμούσε πως μπορεί να το πάει μέχρι τέλους ο
πρωθυπουργός, με το σκεπτικό ότι «αυτή τη στιγμή ο
Κυριάκος Μητσοτάκης δεν έχει αντίπαλο, ούτε στο Κέ-
ντρο, ούτε στην Αριστερά».

Η ΚεντριΚΗ επιτροπΗ Και οι ΗμερομΗνιες



«Η διαφορά 
της λογικής 
με το άλογο»

Το πώς θα δράσει το Μαξίμου α-
πό εδώ και στο εξής σε ό,τι αφορά
την αξιωματική αντιπολίτευση το
κατάλαβαν οι πάντες από τον τρό-
πο που αναφέρθηκε ο πρωθυ-
πουργός στη συνέντευξη Τύπου
της ΔΕΘ. Και η αναφορά του κ.
Μητσοτάκη στις γαλο-
πούλες, αλλά και στο
ότι θεωρεί τον Αλέξη
Τσίπρα πως κρύβεται
πίσω από τις χυδαίες ε-
πιθέσεις κατά της οικο-
γένειάς του. Και μετά τον
Κυριάκο Μητσοτάκη ήρθε

ο Γιώργος Γεραπετρίτης, ο
οποίος έκανε πιο συγκεκριμένη τη

διαφορά των δύο κομμάτων. Μιλώ-
ντας σε ραδιοφωνικό σταθμό τόνισε
ότι δεν υπάρχει κοινός ορθός λόγος
με τα κόμματα της αντιπολίτευσης.
«Στη χώρα», είπε ο κ. Γεραπετρίτης,
«δημιουργούνται δύο πόλοι, της λογι-
κής που εκφράζει ο Πρωθυπουργός,
και του αλόγου που δεν έχει επαφή με
την πραγματικότητα, τις ανάγκες της
χώρας και τις ανάγκες των επόμενων
γενεών». 

Πάλι στον κουβά θα πάνε 
και οι νέες προβλέψεις 
του Βερναρδάκη
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Κίτσος 
ο κοριός

Σε αναμμένα
κάρβουνα 

ο Δημητριάδης
Από νωρίς βρισκόταν στο
Βελλίδειο το προηγούμενο
Σάββατο πριν από την ομι-
λία του Κυριά-
κου Μητσοτάκη
ο Γρηγόρης Δη-
μητριάδης. Ο δι-

ευθυντής του
Γραφείου του

Πρωθυπουργού
επέβλεπε τις τελευταίες ε-
τοιμασίες, έχοντας δίπλα
του τον γενικό διευθυντή

της Ν.Δ., Γιάννη Μπρατάκο,
και τον γραμματέα του Ορ-
γανωτικού, Στέλιο Κοντα-
δάκη. Η τριάδα καθόταν σε
αναμμένα κάρβουνα ακόμη
και την ώρα της ομιλίας για
να κυλήσουν όλα ήρεμα, ό-
πως κι έγινε. Νωρίτερα βέ-
βαια ο κ. Δημητριάδης ήπιε

το καφεδάκι του με τον
Παύλο Μαρινάκη (πρόε-
δρος ΟΝΝΕΔ) και άλλους
νεολαίους στα Λαδάδικα. 

Είναι τόσο σίγου-
ρος ο Παύλος; 

Μπορεί ο Παύλος Χρηστί-
δης να τρέχει για την υπο-

ψηφιότητα της Φώφης
Γεννηματά, αλλά ταυτό-

χρονα ψάχνεται σε ποια ε-
κλογική περιφέρεια θα θέ-
σει υποψηφιότητα. Το δί-
λημμα του είναι εάν επιλέ-
ξει την Αργολίδα ή τον Νό-
τιο Τομέα της Β΄ Αθήνας.

Πάντως κάποιοι φίλοι του
τον πιέζουν να κάνει την
έκπληξη και να κατέλθει
στον Βόρειο Τομέα. Απλά

έχω την ακόλουθη απορία:
Εάν εκλεγεί άλλος πρόε-

δρος, είναι βέβαιος ο Παύ-
λος Χρηστίδης ότι θα είναι

υποψήφιος;

Επέστρεψε ο Χριστόφορος
με τις προβλέψεις του
Κάποιος πληροφοριοδότης μού σφύριξε ότι εσχάτως έκανε την επανεμ-
φάνισή του στους υψηλούς ορόφους της Κουμουνδούρου ο Χριστόφορος
Βερναρδάκης. Ναι, αυτός ο ίδιος που είχε ψήσει προεκλογικά τον Τσί-
πρα ότι η διαφορά είναι ψήφος με ψήφο και όλα είναι ανοιχτά. Μάλιστα,
υποστήριζε ότι όλες οι προεκλογικές δημοσκοπήσεις είναι στημένες. Με-
τά τις εκλογές, ο Βερναρδάκης μπήκε στον πάγο. Εξάλλου, ποιος θέλει δί-
πλα του κάποιον εραστή του κουβά, σε ό,τι αφορά τις προβλέψεις. Από τό-
τε που απομακρύνθηκε ο Βερναρδάκης από την κλειστή ομάδα, άλλαξε
και το αφήγημα του ΣΥΡΙΖΑ, που μίλαγε για στημένες δημοσκοπήσεις.
Τελευταία επανήλθε στην Κουμουνδούρου η επιχειρηματολογία για πε-
ρίεργες δημοσκοπήσεις και πως δεν αντιλαμβάνονται την αντοχή του Μη-
τσοτάκη, παρά τις καταστροφές. 
Και όλο αυξάνονται οι θεωρίες συνωμοσίας. Κι όπως μου είπαν, ο Βερ-
ναρδάκης άλλαξε το τροπάριο. Δεν τολμά να μιλήσει για στημένες δη-
μοσκοπήσεις. Το άλλαξε. Τώρα ισχυρίζεται πως υπάρχουν δημοσκοπήσεις
αρνητικές για τον πρωθυπουργό, που τα ΜΜΕ τις έκρυψαν. Μάλλον ε-
τοιμάζεται εκ νέου για την κατάψυξη ο Χριστόφορος. Εκτός κι εάν στον
ΣΥΡΙΖΑ επιμείνουν
να μπερδεύουν τις
επιθυμίες τους με
την πραγματικότη-
τα. Πλέον όλοι κά-
νουν λόγο ότι ο Κυ-
ριάκος Μητσοτά-
κης είναι κυρίαρ-
χος του πολιτικού
παιχνιδιού, ενώ οι
ίδιοι μιλούν για
πρωθυπουργό σε
αποδρομή.

Προσεκτικά περπατά
στο ναρκοπέδιο
Από τα πρώτα λεπτά που του ανακοινώθηκε ότι αναλαμ-
βάνει το υπουργείο Υγείας, ο Θάνος Πλεύρης είχε ανα-
λογιστεί τις δυσκολίες που θα έχει μπροστά του. Και γνώ-
ριζε επίσης και τις εντολές του πρωθυπουργού που ήταν
σε διττή κατεύθυνση. Η μία ήταν η διαχείριση της πανδη-
μίας και η άλλη να προχωρήσει το σχέδιο για την αναβάθ-
μιση του ΕΣΥ. Συν τοις άλλοις, ο νέος υπουργός έπρεπε
να διαχειριστεί και τα κενά που προκύπτουν από τις ανα-
στολές με τους ανεμβολίαστους υγειονομικούς. Όλα αυτά
δεν τα λες κι εύκολα. Όμως τα χειρότερα για τον νέο υ-
πουργό είναι οι καταγγελίες για τους μαϊμού εμβολιασμούς
και τα παραμυθένια πιστοποιητικά που είδαν το φως της
δημοσιότητας. Έτσι, εκτός από υπουργός Υγείας, ο Θάνος
Πλεύρης και σαν νομικός αναζητεί την αλήθεια για τα πε-
ριστατικά των πλαστών βεβαιώσεων. Ο ίδιος φοβάται μή-
πως η έρευνα εξελιχθεί σε λαβύρινθο, αλλά οι διαβεβαιώ-
σεις που έχει πάρει από τον Κυριάκο Πιερρακάκη είναι
ότι το σύστημα είναι θωρακισμένο. Το μόνο σίγουρο, πά-
ντως, είναι ότι ο Θάνος Πλεύρης μένει μέχρι αργά στο
γραφείο του στην οδό Αριστοτέλους και γενικά είναι άκρως
προσεκτικός, καθώς γνωρίζει πως το υπουργείο Υγείας εί-
ναι στην κυριολεξία σαν να περπατάς σε ναρκοπέδιο.  
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Με δοτές
διοικήσεις στις
νομαρχιακές
πορεύεται 
η Γεννηματά
Είναι γνωστό τοις πάσι ότι η οργά-
νωση που είχε το ΠΑΣΟΚ ήταν φοβε-
ρή. Εξάλλου, πρώην στελέχη του ορ-
γανωτικού του ΠΑΣΟΚ είναι καλοδε-
χούμενα από όλα τα κόμματα, εντός
κι εκτός Βουλής. Ναι μεν ο Ανδρέας
Παπανδρέου αντέγραψε τον τρόπο
οργάνωσης του ΚΚΕ, αλλά στη συνέ-
χεια το απογείωσε. Έφτιαξε μέχρι και
σχολείο στελεχών. Κάτι που συνεχί-
στηκε με μικρότερη ένταση και από
τον Κώστα Σημίτη και από τον Γιώργο Παπανδρέου. Μέχρι και επί ημερών του Ευάγγελου
Βενιζέλου συνεχίστηκε η παραγωγή. Επί Φώφης όσοι από το οργανωτικό είχαν παραμείνει
στη Χαριλάου Τρικούπη, είτε άλλαξαν κι αυτοί στέγη, είτε «αποστρατεύθηκαν». Γι’ αυτόν,
λοιπόν, τον λόγο ο Ανδρέας Λοβέρδος προ ημερών από τη Ρόδο δεσμεύθηκε ότι θα αλλάξει
η οργανωτική δομή του ΚΙΝΑΛ όταν εκλεγεί. Και ξαφνικά πήραν μπρος οι ΣΥΡΙΖΑϊκές γρα-
φίδες, προφανώς επειδή τους απέστειλαν ραβασάκια από τη Χαριλάου Τρικούπη και από το
γραφείο Τύπου. Και οι επιθέσεις κατά του πρώην υπουργού εντάθηκαν. Όμως ο Ανδρέας Λο-
βέρδος χτύπησε την ηγεσία του ΚΙΝΑΛ εκεί που πονά. Και οι παροικούντες στην Ιερουσαλήμ
γνωρίζουν πως οι διοικήσεις των νομαρχιακών είναι διορισμένες, καθώς στις τοπικές επι-
τροπές που έγιναν εκλογές η Γεννηματά έπαθε πατατράκ. Η αλήθεια είναι ότι στις περισσό-
τερες περιοχές της χώρας (μην πω σε όλες) το κόμμα δεν έχει ούτε γραφεία, αφού οι δοτοί
διοικούντες ενδιαφέρονται μόνο για τους τίτλους και όχι για το Κίνημα.  

Επιμένει αριστερά 
ο παρατηρητής των
ευρωσοσιαλιστών 
Μπορεί οι συναντήσεις του Αλέξη
Τσίπρα και του Δημήτρη Τζανακόπουλου με τον πρόεδρο
του Κόμματος Ευρωπαϊκής Αριστεράς, Χάιντζ Μπιρμπά-
ουμ, και τον Όλιβερ Σρέντερ, υπεύθυνο Διεθνών Σχέσε-
ων του Γερμανικού Κόμματος της Αριστεράς (Die Linke),
να μην πήραν μεγάλη δημοσιότητα, ωστόσο έβγαλαν εί-
δηση. Έτσι ο ΣΥΡΙΖΑ θα παραμείνει μέλος του Κόμματος
Ευρωπαϊκής Αριστεράς και δεν σκοπεύει να «μετακομίσει»
στους ευρωΣοσιαλιστές. Αυτό, τουλάχιστον, προέκυψε α-
πό τον τρόπο που μιλούσαν τόσο ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ
όσο και ο γραμματέας του κόμματος, παρά το γεγονός ότι
ο Αλέξης Τσίπρας προφανώς και θέλει να μετέχει στις συ-
νεδριάσεις των Σοσιαλιστών ηγετών. Μάλιστα από τον
ΣΥΡΙΖΑ ξεκαθαρίστηκε ότι ο Αλέξης Τσίπρας στις προσυ-
νόδους του Ευρωπαϊκού Σοσιαλιστικού Κόμματος θα πα-
ραβρίσκεται –όταν τον καλούν– μόνο ως παρατηρητής.

Σε δεινή θέση 
με τον φίλο του 
ο Μπίστης
Η υπουργοποίηση του Χρή-
στου Στυλιανίδη δεν άρεσε ό-
χι μόνο σε πολλούς εντός της
Νέας Δημοκρατίας και ειδικά κάποιους «καραμανλικούς»,
αλλά όπως έμαθα και στους «σημιτοφύλακες» του ΣΥΡΙΖΑ.
Ειδικά στον Νίκο Μπίστη, με τον οποίο ο νέος υπουργός
διατηρεί άριστες σχέσεις εδώ και 23 χρόνια. Όταν ο Στυ-
λιανίδης ήταν συνεργάτης του αείμνηστου Γιάννου Κρα-
νιδιώτη και ο Μπίστης με την ΑΕΚΑ (την κίνηση που είχε ι-
δρύσει φεύγοντας από τον ΣΥΝ) στήριζε τον Σημίτη (αρ-
γότερα έγινε και υπουργός του). Μπίστης και Στυλιανίδης
ήρθαν ακόμη πιο κοντά ως υποστηρικτές του σχεδίου Α-
νάν. Όπως μου ψιθύρισαν, ο Μπίστης στις off record συ-
ζητήσεις και κατανοεί (όπως λέει) και συμφωνεί με την α-
πόφαση Μητσοτάκη για τον Στυλιανίδη λόγω της ευρω-
παϊκής του πορείας στην πολιτική προστασία. Όμως η
στράτευσή του στον ΣΥΡΙΖΑ τον υποχρεώνει να ξεχάσει
τον παλιόφιλο. Μάλιστα, όπως με πληροφόρησαν, στην
Κουμουνδούρου σκέφτονται να επιτεθούν και στον Μαρ-
γαρίτη Σχοινά, τον οποίο θεωρούν ότι πρότεινε τον Στυ-
λιανίδη στον πρωθυπουργό μετά το ναυάγιο Αποστολά-
κη. Και η δικαιολογία για την επίθεση είναι ότι «ο Σχοινάς
είναι ευρωπαίος επίτροπος και πρέπει να ξεχάσει τις κομμα-
τικές του καταβολές».

«Τι είχαμε και τι χάσαμε με τον Μυλόπουλο»
Στο ΚΙΝΑΛ, πάντως, γέλασε το χειλάκι τους με το πάθημα του πρώην πρύτανη του
ΑΠΘ και πρώην προέδρου τής Αττικό Μετρό επί ΣΥΡΙΖΑ, του Γιάννη Μυλόπου-
λου. Ο πρώην πρύτανης ανήρτησε στο facebook μία fake φωτογραφία για τη δήθεν
αστυνομοκρατούμενη Θεσσαλονίκη που φύλαγαν τον πρωθυπουργό. Μόνο που η
συγκεκριμένη φωτογραφία ήταν από το 2018, όταν οι αστυνομικοί είχαν στήσει
γραμμή μαζινό για να προστατεύσουν τον τότε πρωθυπουργό Αλέξη Τσίπρα. Και
στη Χαριλάου Τρικούπη η πλάκα που έγινε ήταν του στυλ «τι αστέρι είχαμε και το χά-
σαμε». Και αυτό, καθώς ο Μυλόπουλος ήταν πρώην στέλεχος του ΠΑΣΟΚ.

Δυσκολεύεται ο Χάρης, 
βιάζεται η Φώφη
Έχουν εκπλαγεί οι περισσότεροι στη Χαριλάου Τρικούπη με τη βιασύνη της Φώφης Γεν-
νηματά να ξεκινήσουν οι διαδικασίες για την εκλογή νέου προέδρου του Κινήματος Αλλα-
γής. Μάλιστα, αυτό που τους έκανε εντύπωση είναι ότι ζήτησε από την Επιτροπή Δεοντο-
λογίας, Εφαρμογής Καταστατικού και Πιστοποίησης να κινήσει άμεσα τις διαδικασίες. Και
όπως πληροφορούμαι η Επιτροπή Δεοντολογίας (ΕΔΕΚΑΠ) αναμένεται να ξεκινήσει άμε-
σα συνεδριάσεις, ώστε να καταλήξει γρήγορα στην ημερομηνία των εκλογών. Και μάλιστα
πριν από τη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής, που θεωρητικά θα συγκληθεί έως το τέ-
λος του μήνα.  Εξάλλου, όπως σας έγραψα και την προηγούμενη εβδομάδα, τα ζήτησε με ε-
πιστολή του στον γραμματέα του κόμματος ο Ανδρέας Λοβέρδος. Ρώτησα κάποιους να
μου εξηγήσουν την πρεμούρα της Φώφης. Και η απάντηση που έλαβα ήταν ότι ελπίζει να
τους πιάσει στον ύπνο. Ειδικά τώρα που κυκλοφόρησε πως ο Χάρης Καστανίδης δυσκο-
λεύεται να συγκεντρώσει τις 5.000 υπογραφές που απαιτείται για να είναι υποψήφιος.  
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Η εκτίμηση 
του Άδωνι για
τον Χαρίτση 

Αν σας έλεγαν ότι ο Άδω-
νις Γεωργιάδης το καταφ-
χαριστιέται να συζητάει
με ΣΥΡΙΖΑίους, θα το πι-

στεύατε; Ούτε εμείς, μέχρι
να το δούμε γραμμένο α-
πό τον ίδιο τον υπουργό

Ανάπτυξης, ο οποίος μέσω
twitter παραδέχτηκε ότι
με τον βουλευτή του κόμ-
ματος της αξιωματικής α-
ντιπολίτευσης, Αλέξη Χα-
ρίτση, κάνει εξαιρετικές

συζητήσεις. «Διαφωνούμε
μεν, αλλά τουλάχιστον ξέ-
ρουμε για ποια πράγματα

διαφωνούμε», έγραψε χα-
ρακτηριστικά ο Άδωνις

και τόνισε ότι «έτσι αξίζει
να είναι η πολιτική και όχι

μόνον καβγάς».

Έπιασε τόπο 
η επίσκεψη

Την πόρτα του υπουργεί-
ου Υγείας πέρασε προ ημε-
ρών ο κυβερνητικός βου-
λευτής Βασίλης Σπανά-
κης. Αν και φίλοι με τον

υπουργό Θανάση Πλεύρη,
η επίσκεψη του «γαλάζι-
ου» βουλευτή του νότιου
τομέα της Β΄ Αθήνας δεν

ήταν εθιμοτυπική. Αντιθέ-
τως, έγινε για να ζητηθεί

η συνδρομή του υπουργού
Υγείας στη διασφάλιση

της απρόσκοπτης λειτουρ-
γίας του Τοπικού Ιατρείου

Ταύρου, έπειτα από το
πρόβλημα που είχε προ-

κύψει με την απόσπαση σε
άλλο ιατρείο της παθολό-
γου που υπηρετούσε στον
Ταύρο. Κι όπως φαίνεται,
η επίσκεψη έπιασε τόπο,
αφού η απόσπαση ανα-

κλήθηκε και η γιατρός ε-
πιστρέφει στο πόστο της.

Στην επόμενη «στραβή» θα
δει την πόρτα της εξόδου 

«Ζ
ήτα συγγνώμη και μαζέψου, γιατί δεν θα υπάρξει επόμενη φορά», ή-
ταν περίπου το νόημα του μηνύματος που εκπέμφθηκε από το
Μέγαρο Μαξίμου στον Κωνσταντίνο Μπογδάνο. Η τελευ-

ταία… αποκοτιά του 42χρονου «γαλάζιου» βουλευτή να κοινοποιήσει μέ-
σω του λογαριασμού του στο twitter ένα επαίσχυντο δημοσίευμα ιστοσε-
λίδας –που μάλιστα σχετικά πρόσφατα του ανήκε–, το οποίο περιείχε και
εμμέσως στοχοποιούσε μία λίστα με ονόματα παιδιών μεταναστών που
φοιτούν σε νηπιαγωγείο κεντρικής γειτονιάς της Αθήνας, ήταν η σταγόνα
που ξεχείλισε το ποτήρι στη Ηρώδου Αττικού. Μπορεί η παραδοχή του
βουλευτή ότι έσφαλε (σ.σ. χωρίς όμως να ζητήσει συγγνώμη) να τον διέ-
σωσε προς ώρας, αλλά είναι ειλημμένη απόφαση να μην υπάρξει επόμενη
φορά. Το ξεκαθάρισε, άλλωστε, την Πέμπτη ο κυβερνητικός εκπρόσω-
πος Γιάννης Οικονόμου ότι η πράξη του Μπογδάνου «ήταν λάθος και
δεν συνάδει με τις αρχές και τις αξίες της ΝΔ», υπογραμμίζοντας ότι «ανάλογα
λάθη στο μέλλον δεν θα μπορούν να γίνονται ανεκτά».
Η αλήθεια είναι, πάντως, ότι είχε παρατραβήξει το πράγμα με τον Μπο-
γδάνο και πολλοί εντός του κυβερνώντος κόμματος δυσανασχετούσαν
με τον πολιτικό ακτιβισμό του βουλευτή, μη μπορώντας να ξεχάσουν ούτε
τις προεκλογικές «επευφημίες» για τανκς έξω από την ΕΡΤ, ούτε ότι τον Ι-
ούλιο του 2020 ο Μπογδάνος συνυπήρξε σε ρατσιστική συγκέντρωση α-
κροδεξιών στην Πλατεία Βικτωρίας, μαζί με τον τότε υπόδικο χρυσαυγίτη
Ηλία Κασιδιάρη. Και λένε τα ίδια στελέχη στα παραπολιτικά πηγαδάκια
ότι αν τελικά ο Μπογδάνος έχει ανάγκη από έστω και κακή δημοσιότητα
για να επιβιώσει πολιτικά, δεν μπορεί να επιτρέπεται να αφήνεται να μου-
τζουρώνεται ο φιλελεύθερος χαρακτήρας της Ν.Δ. και του πρωθυπουργού
από τα επαναλαμβανόμενα φάλτσα ενός βουλευτή.
Τελευταίο αλλά όχι έλασσον. Ακόμη και αν συνετιστεί ο νεαρός βουλευτής,
κάποιοι μου ψιθυρίζουν ότι πολύ δύσκολα θα ξαναδεί το όνομά του στο
«γαλάζιο» ψηφοδέλτιο και όχι μόνο της… καρμανιόλας Α΄ Αθήνας όπου
μαζεύονται πολλοί πρωτοκλασάτοι της Ν.Δ., αλλά γενικώς…

Ούτε ένα… φωνήεν
η κυρία Κατερίνα
για την καταστροφή
της Σμύρνης…
Καμιά φορά θες ν’ αγιάσεις και δεν σε αφήνουν.
Και το… παράπονο του Κίτσου του κοριού δεν α-
φορά όποιον κι όποιον, αλλά την Πρόεδρο της
Δημοκρατίας, Κατερίνα Σακελλαροπούλου. Να
θες δηλαδή να πεις τον καλό σου τον λόγο –όταν
το δικαιούται φυσικά– και να μην μπορείς. Διότι
δεν είναι δυνατόν να μπαίνεις στο site της Προε-
δρίας της Δημοκρατίας, να πατάς στην ενότητα
«Δραστηριότητες», κι αφού διαβάσεις για την ε-
πίσκεψη της ΠτΔ στη Ρώμη, για τo συμβολικό
«παρών» που έδωσε στο δημοτικό σχολείο της Α-
γίας Άννας στην Εύβοια επ’ αφορμή της έναρξης
της νέας σχολικής χρονιάς, αλλά και για την ανα-
κήρυξή της σε Επίτιμη Δημότη του δήμου Ερμιο-
νίδας, και να μην υπάρχει… μισή αναφορά της
κας Σακελλαροπούλου για τη μαύρη επέτειο των
99 ετών από την Καταστροφή της Σμύρνης. Τόσο
πολυάσχολη ήταν πια η ίδια ή τόσο τραγικά αμε-
λείς οι συνεργάτες της, που δεν βρέθηκε ούτε
χρόνος να ψελλίσει έστω ένα φωνήεν που να
μνημονεύει τον αιματοβαμμένο ξεριζωμό; Εκτός
πια αν πιστεύει κι αυτή ότι στη Σμύρνη το ’22 ε-
πικρατούσε απλώς συνωστισμός. Θου, Κύριε, φυ-
λακήν τω στόματί μου…

«Μέχρι και στη Ζιμπάμπουε θα ψάξει 
για υπουργό, για να μην υπουργοποιήσει
κι άλλους νεοδημοκράτες» 
Ο Κώστας Καραμανλής, ο οποίος την Τρίτη 14 Σεπτεμβρίου είχε γενέ-
θλια (σ.σ. έκλεισε τα 65), από την πρώτη ημέρα που ανέλαβε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης τη διακυβέρνηση της χώρας έχει ξεκαθαρίσει πως δεν σκο-
πεύει να ζητά χάρες και ρουσφέτια από τον πρωθυπουργό. Και ως χάρες
και ρουσφέτια ο κ. Καραμανλής εννοεί την αξιοποίηση κάποιων πολιτι-
κών του φίλων. Αυτό έχει προκαλέσει ταραχή στους λεγόμενους «καρα-
μανλικούς», οι οποίοι νιώθουν ως βάρκες σε φουρτουνιασμένο πέλαγος.
Έτσι, όλοι αυτοί έχουν βρει αποκούμπι στους δημοσιογράφους. Κάτι που
έκαναν και τώρα μεταφέροντας συζητήσεις από το εσωτερικό της Κοινο-

βουλευτικής Ομάδας, όπου σχολιάστηκε η υπουργοποίηση του Χρήστου
Στυλιανίδη. Έτσι, οι δημοσιογράφοι που καλύπτουν το κοινοβουλευτικό
ρεπορτάζ έμαθαν μία ατάκα από βουλευτή της Ν.Δ. με αναφορά στον Κα-
ραμανλή: «Ο πρωθυπουργός είναι ικανός να ψάξει και στη Ζιμπάμπουε υ-
πουργούς, προκειμένου να μην υπουργοποιήσει κι άλλους νεοδημοκράτες». 
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Το συνέδριο του Τσίπρα
και ο χρησμός της Ζανέτ
Ο κύβος ερρίφθη στην Κουμουνδούρου και, όπως με ενη-
μέρωσαν, ο Αλέξης Τσίπρας έχει λάβει την απόφαση, ό-
πως το περιβόητο συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ –που όλο προ-
γραμματίζεται και όλο αναβάλλεται– θα πραγματοποιη-
θεί πιθανότατα τον ερχόμενο Δεκέμβριο. Υποτίθεται στο
συνέδριο ο κ. Τσίπρας θα σηματοδοτήσει μία νέα αρχή για
το κόμμα του. Και αυτό διότι έτσι πιστεύει ο πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ πως θα θέσει το κόμμα του σε εκλογική ετοιμότη-
τα, διότι όλοι θεωρούν σχεδόν δεδομένη την πρόωρη προ-
σφυγή στις κάλπες. Μάλιστα, όπως επισημαίνουν από την
Κουμουνδούρου, η φθορά της κυβέρνησης επιβάλλει στον
ΣΥΡΙΖΑ να κάνει τις δικές του κινήσεις, ώστε να αποτελέσει
μια ελκυστική και χρήσιμη
για τον τόπο και τους πολίτες
εναλλακτική πολιτική λύση
και όχι απλά να αναμένει την
εξουσία ως «ώριμο φρούτο». 
Πάντως, για να πω και του
στραβού το δίκιο, ο κ. Τσί-
πρας και οι συν αυτώ έχουν
αράξει κάτω από το δέντρο
και περιμένουν το φρούτο να
πέσει. Και έχουν αράξει και
ούτε κουνούν το δέντρο. Για
πρόγραμμα εναλλακτικό, δεν
το συζητάμε. Απλά δεν υπάρ-
χει κάποιο πρόγραμμα. Με το
συνέδριο ο κ. Τσίπρας θα ε-
πιχειρήσει να συγκροτήσει μία… νέα ηγετική ομάδα, ε-
κλεγμένη πλέον από τη βάση του κόμματος, ενώ μετά τον
δημοκρατικό διάλογο και τις αντιπαραθέσεις που θα υ-
πάρξουν, θα σταματήσει η εσωστρέφεια που παρατηρή-
θηκε κυρίως μετά την εκλογική ήττα τού 2019 και που τό-
σο κόστισε στην Κουμουνδούρου το προηγούμενο διά-
στημα. Ακόμη πάντως δεν έχει αποφασιστεί πώς θα διε-
ξαχθεί το συνέδριο. Εάν το επιτρέψει η πανδημία, θα πραγ-
ματοποιηθεί με φυσική παρουσία μελών και αντιπροσώ-
πων. Διαφορετικά, θα χρησιμοποιηθεί η τεχνολογία. Οι
συνεργάτες του διαρρέουν πως ακόμη και από την επόμε-
νη εβδομάδα που θα έχει ολοκληρωθεί και η επίσκεψή του
στην ΔΕΘ, θα αρχίσει να ξεδιπλώνει το σχέδιό του για τη
νέα εποχή του ΣΥΡΙΖΑ. Οπότε όσοι από τον ΣΥΡΙΖΑ ανέμε-
ναν ανασχηματισμό θα πρέπει να περιμένουν το Συνέδριο.
Εκτός εάν για μία ακόμη φορά πάει προς τα πίσω, εάν δεν
βγαίνουν τα κουκιά στον κ. Τσίπρα. Εξάλλου και ένα tweet
της αδερφής του προέδρου, Ζανέτ, μάλλον έμπλεξαν τα
πράγματα. Η Ζανέτ με μία ανάρτηση-χρησμό έγραψε:
«Πρώτη φορά στην ιστορία αντί να πέσει η κυβέρνηση θα
πέσει η αντιπολίτευση». Και όλοι στον ΣΥΡΙΖΑ αναρωτιού-
νται: «Τι ήθελε να πει ο ποιητής;»

Έλαβε τα συγχαρητήρια 
για το επιτυχημένο σχέδιο
Το γεγονός ότι στη Θεσσαλονίκη δεν άνοιξε μύτη κατά τη διάρκεια των εγκαινίων της 85ης ΔΕΘ, παρά
το γεγονός ότι είχαν προγραμματιστεί ένα σωρό διαμαρτυρίες, αναμφίβολα το πιστώνεται ο νέος υ-
πουργός Πολιτικής Προστασίας Τάκης Θεοδωρικάκος. Και γι’ αυτό έλαβε τα συγχαρητήρια από το
Μαξίμου. Εάν εξαιρέσουμε κάποια μικροεπεισόδια με χούλιγκαν του ΠΑΟΚ, όλα πήγαν ρολόι. Ε-
ξάλλου, το σχέδιο να καταστεί η πόλη αστακός πέτυχε. Για να πούμε του στραβού το δίκιο, το σχέδιο δεν
εκπονήθηκε από τον κ. Θεοδωρικάκο, αλλά από την ηγεσία της ΕΛ.ΑΣ., και το είχαν επιβλέψει ο υ-
φυπουργός Λευτέρης Οικονόμου, αλλά και ο πρώην πλέον υπουργός, Μιχάλης Χρυσοχοΐδης.
Πάντως, ο κ. Θεοδωρικάκος στο τριήμερο που βρέθηκε στη Θεσσαλονίκη είχε επαφές με πολλούς α-
ξιωματικούς, αλλά και απλούς αστυφύλακες και ειδικούς φρουρούς, με στόχο να πιάσει τον «σφυγμό»
που επικρατεί στην Αστυνομία. Επίσης επί πολλές ώρες ήταν παρών στο Κέντρο Επιχειρήσεων του Α-
στυνομικού Μεγάρου Θεσσαλονίκης, μαζί με τον υφυπουργό, παρακολουθώντας στην πράξη το επι-
χειρησιακό σχέδιο της ΕΛ.ΑΣ. για την αποτροπή επεισοδίων.

Η κοινή είσοδος 
Σαμαρά-Καραμανλή, 
η ενότητα της Ν.Δ., 
και ποιοι ενοχλήθηκαν
Το στιγμιότυπο που έκλεψε λίγο από το κυριαρχικό διήμερο του Κυριάκου Μητσοτάκη κατά τα ε-
γκαίνια του της 85ης ΔΕΘ ήταν αναμφίβολα η κοινή είσοδος που έκαναν στο Βελλίδειο Συνεδρια-
κό Κέντρο ο Αντώνης Σαμαράς και ο Κώστας Καραμανλής. Μάλιστα από κανέναν δεν διέφυγε η
αποθεωτική υποδοχή που έτυχαν από ψηφοφόρους και στελέχη της Ν.Δ. Οι δύο πρώην πρωθυ-
πουργοί και πρώην πρόεδροι της Ν.Δ. προσήλθαν μαζί για να παρακολουθήσουν την ομιλία ενός
άλλου πρωθυπουργού της παράταξης. Όπως εξηγούσαν συνεργάτες και των δύο πρώην πρωθυ-
πουργών, η κοινή τους είσοδος επιβεβαίωσε με τον πλέον εμφατικό τρόπο ότι η Νέα Δημοκρατία εί-
ναι ενωμένη. Μάλιστα, αυτό που έγινε ήταν πρωτοφανές για το πολιτικό σκηνικό, αφού καμία άλ-
λη φορά και σε οποιοδήποτε κόμμα εξουσίας (που έχει πρώην πρωθυπουργούς) δεν έχει υπάρξει
τέτοια συμβολική κοινή είσοδος σε ομιλία του αρχηγού κόμματος. Βέβαια, θα πρέπει να τονιστεί ε-
πίσης ότι οι ψηφοφόροι και τα στελέχη επιβράβευσαν με το παρατεταμένο χειροκρότημα και τη συ-
νεπή στάση των δύο και στο Μακεδονικό και τη Συμφωνία των Πρεσπών.  Αντώνης Σαμαράς και
Κώστας Καραμανλής διαφωνούν οριζοντίως και καθέτως με τη Συμφωνία των Πρεσπών και, ό-
πως γνωρίζει καλά η στήλη, ήδη έχουν ενημερώσει τον κ. Μητσοτάκη ότι δεν θα ψηφίσουν τα μνη-
μόνια συνεργασίας με τη Βόρεια Μακεδονία, που προβλέπονται από τη Συμφωνία. Ο μοναδικός
που είδε από διαφορετική οπτική γωνία την κοινή είσοδο των δύο πρώην πρωθυπουργών ήταν ο
Ευάγγελος Αντώναρος και οι… νέοι φίλοι του στα ΣΥΡΙΖΑϊκά ΜΜΕ. Έτσι ισχυρίστηκε –και οι φί-
λοι του έσπευσαν να το αναπαραγάγουν– πως «η κοινή είσοδος ήταν ένα μήνυμα προς τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη ότι δεν συμφωνούν με τις μεταγραφές από το «σημιτικό» περιβάλλον». Κι όπως λέει ο λαός μας, «ο
πεινασμένος καρβέλια ονειρεύεται». 
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Ως τελευταία παραχώ-
ρηση καλής θέλησης
προς… ξεχασιάρη-
δες ιδιοκτήτες ακι-

νήτων, οι οποίοι δεν έχουν δη-
λώσει  τα σωστά τετραγωνικά
των περιουσιών τους, μεταφρά-
ζεται σε απλά ελληνικά η κυβερ-
νητική τροπολογία που ψηφί-
στηκε την Τετάρτη και αφορά το
εκ νέου άνοιγμα της πλατφόρ-
μας του υπουργείου Εσωτερι-
κών για την ηλεκτρονική υπο-
βολή δήλωσης προς τους δή-
μους των «αδήλωτων» τετραγω-
νικών, με καταληκτική πλέον η-
μερομηνία την 31η Δεκεμβρίου.

Το καλό της τροπολογίας εί-
ναι ότι σε όσους δεν είχαν με-
ριμνήσει σχετικά θα του δοθεί
η δυνατότητα μέχρι το τέλος του
τρέχοντος έτους να υποβάλουν
δηλώσεις των ορθών στοιχεί-
ων, για τον καθορισμό της επι-
φάνειας και της χρήσης ακινή-
των δημοτών, με διαγραφή του

συνόλου των προστίμων, που
προκύπτουν από τις διαφορές
τετραγωνικών μέτρων και (πα-
ράλληλη) υποχρέωση των δη-
λούντων να καταβάλουν τα τέλη
που αντιστοιχούν στα ορθά τ.μ.
σε 24 μηνιαίες δόσεις, υπολο-
γιζόμενα από 1/1/2020 μέχρι
την ημερομηνία της δήλωσης.

Το «κακό» ή μάλλον το δίκαιο
της ίδιας τροπολογίας το εξέ-
φρασε ο υφυπουργός Εσωτερι-

κών, Στέλιος Πέτσας, διευκρι-
νίζοντας ότι «αυτοί που θα έρθουν
με το νέο άνοιγμα της πλατφόρμας,
θα έχουν πρόστιμο 20% επί του
ποσού που προκύπτει από τη δια-
φορά των τετραγωνικών μέτρων αυ-
τού του διαστήματος», κι αυτό ως
έμμεση επιβράβευση εκείνων
των δημοτών που είχαν σπεύ-
σει από την πρώτη στιγμή και
είχαν δηλώσει τα αδήλωτα τε-
τραγωνικά. Θυμίζεται ότι χωρίς

την εφαρμογή της ψηφισθείσας
τροπολογίας το πρόστιμο που
θα πλήρωνε ο εκπρόθεσμα δη-
λών τα ορθά τετραγωνικά θα ή-
ταν της τάξης του 60%!

Η υποβολή αρχικής ή διορ-
θωτικής δήλωσης της επιφά-
νειας ακινήτων στους δήμους
της χώρας γίνεται ηλεκτρονικά
μέσω της εφαρμογής
https://tetragonika.govapp.gr
και για τη διευκόλυνση των πο-
λιτών η εφαρμογή «επικοινω-
νεί» κατ’ αρχάς με την εφαρμο-
γή Περιουσιολογίου (Ε9) της
ΑΑΔΕ απ’ όπου παρέχεται η
πληροφόρηση για τα στοιχεία
των ακινήτων αλλά και με τον
ΔΕΔΔΗΕ για τα ηλεκτροδοτού-
μενα, απ’ όπου αντλεί πληρο-
φορίες σχετικές με τον αρ. πα-
ροχής του ακινήτου. Για τα ηλε-
κτροδοτούμενα ακίνητα πραγ-
ματοποιείται διασταύρωση των
τ.μ. του ΤΑΠ με το σύστημα του
ΔΕΔΔΗΕ.

Σε μια χρονιά ι-
σχυρών προκλή-
σεων, όπως ήταν

το 2020, εξαιτίας της
πανδημικής κρίσης και
η οποία προκάλεσε
σοβαρή πτώση στον
κύκλο εργασιών πολ-
λών πελατών της, η
Eurobank Factors κα-
τάφερε να διατηρήσει
την ηγετική θέση της
στην ελληνική αγορά
Factoring, με μερίδιο
αγοράς 33%, όπως
δείχνουν τα σχετικά
στοιχεία της Ελληνι-

κής Ένωσης Factoring.
Ειδικότερα το σύνολο
των απαιτήσεων υπό
τη διαχείριση της
Eurobank Factors α-
νήλθε την εξεταζόμε-
νη χρονιά σε 4,70 δισ.
ευρώ, «γράφοντας» ε-
λαφρά κάμψη συγκρι-
τικά με τις αντίστοιχες
επιδόσεις τού 2019. 
Σημειώνεται ότι η
Eurobank Factors πα-
ρέμεινε, επίσης, πρώτη

σε επίπεδο χρηματο-
δοτικών υπολοίπων
και κερδοφορίας, η ο-
ποία διατηρήθηκε σε
υψηλά επίπεδα –στα
17,1 εκατ. ευρώ– ελα-
φρώς μειωμένη λόγω
της γενικότερης πίε-
σης στα επιτόκια χρη-
ματοδότησης, με την
εταιρεία να προσδοκά
σημαντική βελτίωση
το 2021, έτος κατά το
οποίο αναμένεται ι-

ΜΕ ΜΙΚΡΟ ΠΡΟΣΤΙΜΟ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΞΕΧΑΣΙΑΡΗΔΕΣ…

Ανοίγει ξανά η πλατφόρμα 
για τα «αδήλωτα τετραγωνικά» 

Σταθερή πρωτιά της Eurobank Factors      στις εγχώριες υπηρεσίες factoring 

Πρωτοποριακή
συνεργασία 
της Ευρωπαϊκής
Πίστης με 
τη Viva Wallet
Σε μία πρωτοποριακή συνερ-
γασία με την εταιρεία Viva
Wallet Holdings προχώρησε η
Ευρωπαϊκή Πίστη, εισάγοντας
την εφαρμογή Viva Wallet
POS στον ασφαλιστικό κλάδο.
Θέτοντας σε άμεση ισχύ τη
συγκεκριμένη εφαρμογή, η
Ευρωπαϊκή Πίστη προσφέρει
μια καινοτόμα δυνατότητα
στους ασφαλιστικούς διαμε-
σολαβητές της, οι οποίοι «κα-
τεβάζοντας» την εφαρμογή θα
μπορούν για λογαριασμό της
εταιρείας να δέχονται τις πλη-
ρωμές των συμβολαίων των
πελατών τους, μέσω της τε-
χνολογίας NFC, η οποία επι-
τρέπει στο κινητό του ασφαλι-
στή να λειτουργεί ως POS της
Ευρωπαϊκής Πίστης και να έ-
χει ασύρματη επικοινωνία με
τις κινητές συσκευές των α-
σφαλισμένων, εφόσον βρί-
σκονται σε πολύ μικρή από-
σταση. Η εφαρμογή, η οποία
είναι διαθέσιμη μόνο για
Android συσκευές, παρέχει τα
ακόλουθα προνόμια:
• Οικονομία χρόνου, καθώς
με μία ανέπαφη συναλλαγή ο
πελάτης πραγματοποιεί την
πληρωμή του ασφαλίστρου
του σε πραγματικό χρόνο, με
ταυτόχρονη ενημέρωση των
συστημάτων της Ευρωπαϊκής
Πίστης.
• Ασφάλεια στις συναλλαγές
είσπραξης ασφαλίστρων, κα-
θώς η εφαρμογή διαθέτει ι-
σχυρές δικλείδες προστασίας.
• Δυνατότητα πληρωμής μέ-
σω κινητού τηλεφώνου με
Google Pay, Apple Pay και
Apple watch, αντί πιστωτικής
κάρτας.
Όπως υπογραμμίζεται από τη
διοίκηση Γεωργακόπουλου, η
Ευρωπαϊκή Πίστη συνεχίζει να
επενδύει στον ψηφιακό μετα-
σχηματισμό της, στοχεύοντας
στη βελτίωση των παρεχόμε-
νων υπηρεσιών της και στην
απλοποίηση των διαδικασιών
για τους ασφαλισμένους της
και τις εταιρίες με τις οποίες
συνεργάζεται, διευκολύνο-
ντας παράλληλα το έργο του
δικτύου πωλήσεών της.
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σχυρή ανάκαμψη, βά-
σει των έως τώρα δια-
θέσιμων στοιχείων. 
Για να υπάρχει μία τά-
ξη μεγέθους, επί του
συνόλου των απαιτή-
σεων υπό τη διαχείρι-
ση της Eurobank
Factors, το εγχώριο
Factoring ανήλθε το
2020 σε 4,14 δισ. ευ-
ρώ, από 4,22 δισ. ευ-
ρώ το 2019, ποσό που
αντιστοιχεί στο

88,1% του συνολικού
τζίρου της (από
86,1% το 2019), ενώ
το διεθνές Factoring
ανήλθε σε 0,56 δισ.
ευρώ, που αντιστοιχεί
στο 11,9% του συνο-
λικού τζίρου.
Η Eurobank Factors
παραμένει πρωτοπό-
ρα και ο μεγαλύτε-
ρος εγχώριος πάρο-
χος υπηρεσιών στην
ανερχόμενη αγορά

του Reverse
Factoring (Suppliers’
Financing), προσφέ-
ροντας νέες λύσεις
και συγχρόνως ε-
μπλουτίζοντας τα υ-
φιστάμενα προγράμ-
ματά της, υποστηρί-
ζοντας πλήθος νέων
προμηθευτών μεγά-
λων επιχειρηματικών
ομίλων στη χώρα. 
Παράλληλα, στο
πλαίσιο του ευρύτε-

ρου στρατηγικού σχε-
διασμού του ομίλου
εταιρειών Eurobank,
η Eurobank Factors
εργάζεται εντατικά
για τον ψηφιακό της
μετασχηματισμό, με
ανασχεδιασμό υπηρε-
σιών, διαδικασιών και
βελτίωσης των προϊό-
ντων της με την υιο-
θέτηση, σύγχρονων
και λειτουργικών ψη-
φιακών λύσεων.

«Απόβαση» της V+O 
(και) στα Σκόπια 
Σε ακόμη ένα βήμα εξωστρέφειας και μάλιστα σε μια «πα-
ράξενη» εποχή προκλήσεων και ευκαιριών προχώρησε ο
όμιλος V+O κάνοντας… απόβαση στην αγορά της Βορείου
Μακεδονίας με όχημα τη νεοϊδρυθείσα εταιρεία V+O North
Macedonia και επικεφαλής την Adela Gjorgjioska.
Το γραφείο της V+O στα Σκόπια θα παρέχει ολοκληρωμέ-
νες υπηρεσίες στρατηγικής επικοινωνίας και συμβουλευ-
τικής σε διεθνείς και εθνικές εταιρείες, μάρκες, αλλά και
οργανισμούς που δραστηριοποιούνται στην εγχώρια αγο-
ρά. Οι προσφερόμενες υπηρεσίες θα περιλαμβάνουν, με-
ταξύ άλλων, στρατηγικό σχεδιασμό εταιρικής επικοινωνίας,
media relations, public affairs, stakeholder engagement
και διαχείριση κρίσεων. 
Μετά το άνοιγμα της V+O στη Βόρεια Μακεδονία, ο ελλη-
νικός όμιλος αποκτά πλέον παρουσία σε συνολικά 7 χώ-
ρες, απασχολώντας περίπου 150 στελέχη, εξυπηρετώντας
περισσότερους από 190 πελάτες και έχοντας πρόσβαση σε
συνολικά 60.000.000 καταναλωτές.
Όπως προαναφέρθηκε, τα ηνία του γραφείου V+O North
Macedonia αναλαμβάνει η Adela Gjorgjioska, ένα στέλε-
χος με σημαντική εμπειρία στον κλάδο της επικοινωνίας, έ-
χοντας κολλήσει… ένσημα σε εταιρείες δημοσίων σχέσεων
στο Λονδίνο και το Στρασβούργο, καθώς και στο υπουρ-
γείο Εξωτερικών της Δημοκρατίας της Βόρειας Μακεδο-
νίας ως Σύμβουλος Επικοινωνίας. Δεν είναι τυχαίο, άλλω-
στε, ότι σε δηλώσεις του ο αντιπρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος του Ομίλου V+O, Γιάννης Ολύμπιος, έκανε
ιδιαίτερη μνεία στην επικεφαλής του γραφείου, εξηγώντας
ότι στο πρόσωπό της «βρήκαμε έναν αξιόπιστο και έμπειρο
συνεργάτη, ο οποίος ενστερνίζεται τους στόχους μας, ως προς
την παροχή εξαιρετικής δουλειάς και τη δημιουργία προστιθέ-
μενης αξίας για τους πελάτες και το δίκτυό μας». 
Σύμφωνα πάντα με τον κ. Ολύμπιο, η έναρξη λειτουργίας
της V+O North Macedonia συνοδεύεται από ενθουσιασμό
της ηγετικής –και όχι μόνο– ομάδας «για όλα όσα θα ακο-
λουθήσουν», καθώς «ο συνδυασμός του υψηλού επιπέδου των
στελεχών της τοπικής ομάδας, μαζί με την πολύχρονη παρουσία
και εμπειρία του Ομίλου V+O στην ευρύτερη περιοχή της Νο-
τιοανατολικής Ευρώπης, αναμένεται να δημιουργήσει ένα εξαι-
ρετικά επιτυχημένο σχήμα».

         στις εγχώριες υπηρεσίες factoring 

Οκτώ χρόνια μετά το πέρασμα του Σκορπιού στα χέρια του Ντιμίτρι Ριμπολόβλεφ έναντι
του ποσού των 100 εκατ. δολαρίων, ο 55χρονος Ρώσος μεγιστάνας συνεχίζει να «τρέ-
χει» τα επενδυτικά σχέδιά του για το νησί που κάποτε ανήκε στον Αριστοτέλη Ωνάση. Το

καινούργιο πρότζεκτ αφορά τη δημιουργία ενός πεντάστερου ξενοδοχείου στον Σκορπιό, δυ-
ναμικότητας 30 δωματίων και 60 κλινών που θα κοστίσει 26,6 εκατ. ευρώ, ενώ στην πλήρη έ-
κτασή του το συγκρότημα θα περιλαμβάνει πολυτελείς βίλες και σουίτες, συνεδριακό κέντρο,
εστιατόριο, αίθουσες προβολών, κέντρου ευεξίας και χώρου ψυχαγωγίας, συνολικού ύψος
€165.000.000. Το ενδιαφέρον της υπόθεσης είναι, πάντως, ότι η εν λόγω επένδυση του Ρι-
μπολόβλεφ –από τον οποίο είναι προφανές ότι δεν λείπει το ρευστό– εντάχθηκε σε πρόγραμμα
της γραμματείας ιδιωτικών επενδύσεων του υπουργείου Ανάπτυξης και έλαβε κρατική χρη-
ματοδότηση ύψους 4.332.346 εκατ. ευρώ.

Με το βραβείο στην κατηγορία «Γυναικεία Επιχειρηματικότητα» έφυγε από τον 1ο δια-
γωνισμό νεοφυούς επιχειρηματικότητας η start-up εταιρεία Nannuka που δραστηριο-
ποιείται στο πεδίο της αξιολόγησης φροντιστών για οικογένειες. Στον διαγωνισμό πή-
ραν μέρος οι εγγεγραμμένες επιχειρήσεις του Εθνικού Μητρώου Νεοφυών Επιχειρή-
σεων Elevate Greece και το «παρών» έδωσε και η Τράπεζα Πειραιώς εκπροσωπούμενη
από την επικεφαλής του Δικτύου Βορείου Ελλάδος, Μαρία Μαυροματάκη, αλλά και τον
ανώτερο γενικό διευθυντής της τράπεζας, Βασίλη Κουτεντάκη, δεδομένου ότι η Πει-
ραιώς είναι «Επίσημος Υποστηρικτής» το Εθνικού Μητρώου Νεοφυών Επιχειρήσεων.
Αξίζει να σημειωθεί ότι για την Τράπεζα Πειραιώς η ενεργός υποστήριξη τόσο των
start-up επιχειρήσεων, όσο και της γυναικείας επιχειρηματικότητας, αποτελούν βασι-

κές αυταπόδεικτες προτεραιότητες, καθώς παραμένει η μοναδική ελληνική τράπεζα
που μέσω του διευθύνοντος συμβούλου της Χρήστου Μεγάλου υπέγραψε τις Αρχές Εν-
δυνάμωσης των Γυναικών των Ηνωμένων Εθνών. Έτσι η Τράπεζα Πειραιώς δεσμεύεται
σύμφωνα με επτά αρχές να εργάζεται καθημερινά για την ισότιμη πρόσβαση των γυ-
ναικών σε ηγετικές θέσεις, πηγές χρηματοδότησης και επιχειρηματικές ευκαιρίες. Ε-
ξάλλου, για τις πολύ μικρές επιχειρήσεις που είναι γραμμένες στο Εθνικό Μητρώο Νε-
οφυών Επιχειρήσεων (Ε.Μ.Ν.Ε Elevate Greece) και έχουν ενταχθεί στη Δράση για τη
«στήριξη Νεοφυών Επιχειρήσεων Εθνικού Μητρώου για την αντιμετώπιση της παν-
δημίας covid-19», η Τράπεζα Πειραιώς έχει εξασφαλίσει πρόσθετη χρηματοδότηση
για την κάλυψη είτε επενδυτικών αναγκών, είτε κεφαλαίου κίνησης. 

Κρατική
επιδότηση 

€4,3 εκατ. στον
Ριμπολόβλεφ 

για τον Σκορπιό
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